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Aika 14.11.2022, klo 16:02 - 19:35

Paikka Kaupunginvaltuuston istuntosali, Hallituskatu 12

Käsitellyt asiat

§ 167 Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

§ 168 Pöytäkirjan tarkastus

§ 169 Kaupungin tilojen vuokraus hyvinvointialueelle

§ 170
Kerrostalotontin Isosanta 609-8-13-7 myyminen, Asunto-Oy Porin 
Harjunpäänkatu 9

§ 171 Työllisyysasiantuntijan viran perustaminen

§ 172 Sivistystoimialan talousarvion 2022 määrärahamuutos

§ 173 Porin kaupungin talous- ja henkilöstöraportti tammi-syyskuu 2022

§ 174
Porin kaupungin vuoden 2023 talousarvio ja taloussuunnitelma vuosille 2024-
2025

§ 175 Vuoden 2023 tuloveroprosentin toteaminen

§ 176 Vuoden 2023 kiinteistöveroprosenttien päättäminen

§ 177 Kaupunginjohtajan määräaikaisen viran täyttäminen

§ 178
Tahkoluodon merituulipuiston laajennuksen osayleiskaavan hyväksyminen, 
uusi kaavaprosessi

§ 179
Kaikille kuntalaisille mahdollisuus osallistua mielipidekyselyihin, 
valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Sinikka Alenius

§ 180
Sähkölatauspisteet taksiautoille, valtuustoaloite, varavaltuutettu Sami 
Viitasaari

§ 181
Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja suunnitelmia tarkennettava, 
valtuustoaloite, Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen 
allekirjoittaja Raisa Ranta

§ 182
Porin kaupungin metsienhoidon ohjelma, valtuustoaloite, Sini Solala ja Kaarina 
Ranne

§ 183
Kävely- ja pyöräteiden sekä leikkipuistojen turvallisuuden parantaminen, 
valtuustoaloite, valtuutettu Viliina Välimäki

§ 184

Joukkoliikenteessä käytössä oleva etu näkövammaisille laajennetaan 
koskemaan kaikkia vammaisryhmiä siten, että oikeutus etuun todennetaan EU:
n vammaiskortilla, valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen 
allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark

§ 185

Rantaruovikoiden hyötykäyttöä tehostettava, valtuustoaloite, Porin 
kristillisdemokraattien valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Simo 
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Korpela

§ 186
Porin luontopalveluille kehittämisstrategia, valtuustoaloite, SDP 
valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Erno Välimäki

Lisäpykälät

§ 187 Karhuhallin sivuverkko on uusittava, valtuustoaloite, valtuutettu Jussi Ihamäki

§ 188
Esteettömyys kaupungin luottamustoimissa, valtuustoaloite, Porin 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu 
Milka Tommila

§ 189

Porin kaupungin ryhdyttävä neuvotteluihin Senaatti-kiinteistön kanssa sen 
omistaman oikeustalokiinteistön ostamiseksi tontteineen osin vaihtokaupalla 
Porin kaupungille, valtuustoaloite, Porin vasemmistoliiton valtuustoryhmä, 
ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Markku Tanttinen

§ 190
Koulukiinteistöjen piha-alueiden nykytilan kartoittaminen, sekä saadun 
selvityksen perusteella laadittava kehittämissuunnitelma, valtuustoaloite, 
useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto

§ 191

Aloite kyselyn teettämisestä Porin lukion ja Porin lyseon opiskelijoille 
opiskeluarjen sujuvuudesta ja mahdollisten muutostoimien selvittämisestä 
tulosten pohjalta, valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen 
allekirjoittaja valtuutettu Reetta Vähätalo-Amhdak

§ 192 Liikettä nyt valtuustoryhmän muodostaminen

§ 193
Ruosniemen pyörätiet kuntoon, valtuustoaloite, Porin Vasemmistoliiton 
valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Jani-Petteri Pajukoski
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Saapuvilla olleet jäsenet
Mari Kaunistola, puheenjohtaja
Jyrki Levonen, 1. varapuheenjohtaja
Petri Huru, 2. varapuheenjohtaja
Raisa Ranta, 3. varapuheenjohtaja
Mika Aho
Sinikka Alenius
Timo Aro
Diana Bergroth-Lampinen
Sanna Grönmark
Minna Haavisto, varajäsen
Aila Haikkonen
Markus Halminen
Jukka Heinonen, varajäsen, saapui 19:05
Helena Heljakka, varajäsen, saapui 19:05
Kimmo Hohkala, varajäsen, saapui 19:05
Tapio Huhtanen
Jussi Ihamäki
Jarno Joensuu, poistui 19:05
Juha Joutsenlahti
Marketta Juntunen
Jaakko Jäntti
Juha Kantola
Bia Kaski
Sampsa Kataja
Antero Kivelä
Anttivesa Knuuttila
Tuomas Koivisto
Simo Korpela
Raija Koskiranta
Henna Kyhä
Neea Kähkönen
Petri Lahtinen, varajäsen, saapui 19:05
Christa Lahto
Arja Laulainen
Antti Lehtonen, varajäsen
Martti Lundén
Ismo Läntinen
Sonja Myllykoski, poistui 19:05
Ari Nordström, poistui 19:05
Ari Nordström, saapui 19:12
Arto Nurmi
Marianne Ostamo
Jani-Petteri Pajukoski
Mikko Pakkasela
Nelly Pitkänen
Laura Pullinen
Tiina Puska
Hanna Raitakari
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Mikael Ropo
Heidi Sakari
Anssi Salmi
Heikki Santavuo
Johanna Siitari, varajäsen, saapui 19:07, poistui 19:11
Hanna Sinisalmi
Tiina Stenman
Markku Tanttinen
Milka Tommila, poistui 19:05
Mika Tuhkanen
Niko Viinamäki
Sami Viitasaari, varajäsen
Rami Virtanen, varajäsen
Reetta Vähätalo-Amhdak
Erno Välimäki
Matti Välimäki
Viliina Välimäki, saapui 16:04, poistui 19:05
Helvi Walli, varajäsen, poistui 16:04
Helvi Walli, varajäsen, saapui 16:12, poistui 16:47

Muut saapuvilla olleet
Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, sihteeri
Päivi Alho
Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja
Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala
Timo Jauhiainen, Henkilöstöjohtaja
Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja, poistui 18:16
Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala
Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja
Jouni Lampinen, rahoitusjohtaja
Sanna Mustajoki, perusturvajohtaja
Kari Nummi, controller, talousyksikkö
Matti Sjöholm
Marjut Vähänen, vs. viestintäjohtaja
Toni Sulameri, Suomen Hyötytuuli Oy, saapui 16:11, poistui 16:47
Miia Suuriniemi, Suomen Hyötytuuli Oy, saapui 16:11, poistui 16:47
Juho Lappalainen, Suomen Hyötytuuli Oy, saapui 16:11, poistui 16:47
Miia Nurminen-Piirainen, Afry Finland Oy, saapui 16:11, poistui 16:47

Poissa
Jari Hakala
Emmastiina Hesso
Krista Kiuru
Etta Peltola
Kaarina Ranne

Allekirjoitukset
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Mari Kaunistola
Puheenjohtaja

Johanna Jokelainen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

17.11.2022

Henna Kyhä
 

17.11.2022

Jani-Petteri Pajukoski
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla 18.11.2022 
alkaen.

Johanna Jokelainen
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§ 167
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille. Lisäksi kutsu 
esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Ehdotus

Todetaan estyneet valtuutetut ja heidän tilalleen kutsutut varajäsenet, minkä jälkeen 
suoritetaan nimenhuuto.

Kokouskäsittely
Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille 9.11.2022. Lisäksi 
kutsu esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Merkitään, että seuraavat valtuutetut ovat ilmoittaneet olevansa estyneitä 
saapumasta tähän kaupunginvaltuuston kokoukseen, minkä johdosta paikalle on 
kutsuttu seuraavat varajäsenet:

Estynyt valtuutettu:                                             Kutsuttu varajäsen:

Etta Peltola                                                          Antti Lehtonen

Krista Kiuru                                                          Sami Viitasaari

Emmastiina Hesso                                               Rami Virtanen

Milka Tommila (poistuu noin klo 19.00)               Jukka Heinonen

Kaarina Ranne                                                    Minna Haavisto

Sonja Myllykoski (poistuu §:n 177 jälkeen)         Kimmo Hohkala

Jarno Joensuu (poistuu §:n 177 jälkeen)            Helena Heljakka

Viliina Välimäki (poistuu klo 19.10)                      Petri Lahtinen

Kokous todetaan näin ollen laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään 
nähden myös päätösvaltaiseksi.

Merkitään, että valtuutettu Viliina Välimäki saapui  kokoukseen tämän asiakohdan 
käsittelyn aikana kello 16.04.

Merkitään, että varavaltuutettu Helvi Walli poistui kokouksestä tämän asiakohdan 
käsittelyn aikana kello 16.04.

Päätös
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään nähden 
myös päätösvaltaiseksi.
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§ 168
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Jani-Petteri Pajukoski ja Henna Kyhä (varalla Jyrki 
Levonen).

Pöytäkirja tarkastetaan 17.11.2022.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Jani-Petteri Pajukoski ja Henna Kyhä (varalla Jyrki 
Levonen).

Pöytäkirja tarkastetaan 17.11.2022.

______

Tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen valtuuston puheenjohtaja Mari Kaunistola totesi, 
että valtuutettu Niko Viinamäki on jättänyt ilmoituksen Liikettä Nyt valtuustoryhmän 
muodostamisesta. Asia on kirjattu tarkemmin pöytäkirjan asiakohtaan § 192.

Merkitään, että tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen kaupunginvaltuusto kuuli Miia 
Nurminen-Piiraisen (Afry Finland Oy) sekä Juho Lappalaisen, Miia Suuriniemen ja Toni 
Sulameren (Suomen Hyötytuuli Oy) esityksen hankkeesta, joka liittyy Tahkoluodon 
merituulipuiston laajennuksen osayleiskaavaan.

Merkitään, että Miia Nurminen-Piirainen, Juho Lappalainen, Miia Suuriniemi ja Toni 
Sulameri olivat läsnä kokouksessa kello 16.11–16.47.

Merkitään, että Lauri Kilkku poistui esteellisenä (yhteisöjäävi) esityksen ajaksi kello 
16.11–16.47. Kilkku on Suisto Kiinteistöt Oy:n hallituksen puheenjohtaja.

Merkitään, että valtuutettu Viliina Välimäki poistui esteellisenä esityksen ajaksi kello 
16.11–16.47. Välimäen läheinen on palvelussuhteessa Suomen Hyötytuuli Oy:ssä.

Merkitään, että varavaltuutettu Helvi Walli oli läsnä kokouksessa esityksen ajan kello 
16.12–16.47.
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Tekninen lautakunta, § 191,18.10.2022
Kaupunginhallitus, § 635,31.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 169, 14.11.2022

§ 169
Kaupungin tilojen vuokraus hyvinvointialueelle

PRIDno-2022-5444

Tekninen lautakunta, 18.10.2022, § 191

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Viitala
mikko.viitala@pori.fi
yksikön päällikkö, tilayksikkö

Liitteet
1 Vuokrasopimusmalli keisarinviitta
2 Vuokra-asetuksen mukaisen vuokrauksen yleiset ehdot 31.8.2022
3 HVA VASTUUNJAKO YLEINEN (MM. TOIMISTO)
4 HVA VASTUUNJAKO TEHOSTETUT ASUMISPALVELUT
5 HVA VASTUUNJAKO SOTE JA HYVINVOINTI
6 HVA VASTUUNJAKO PALOASEMAT
7 HVA VASTUUNJAKO ASUMISPALVELUT
8 HVA VASTUUNJAKO SAIRAALA
9 Porin sopimukset koonti

Vuoden 2023 alusta alkaen perusturvan ja pelastuslaitoksen käyttämät tilat siirtyvät 
uuden hyvinvointialueen käyttöön. Vuokrattujen tilojen vuokrasopimukset siirtyvät 
suoraan ja lisäksi kaupungin omistamat tilat vuokrataan hyvinvointialueelle. 
Perusturvalla on ollut käytössään lähes 100 tuhatta neliötä tiloja. Hyvinvointialueelle 
vuokrataan noin 50 tuhatta neliötä ja lähes vastaava määrä vähenee kaupungilta 
ulkoa vuokrattuja tiloja sopimusten siirtymisen myötä. Vuokran hinnan määrittelyä 
säädellään lainsäädännöllä ja sopimukset tehdään tässä vaiheessa 3+1 vuodeksi. 
Konserniyhtiöiden sopimukset siirtyvät sellaisenaan hyvinvointialueelle.

Kaupunki on käyttänyt vuokranmäärittelyssä apuna Trellum Consulting Oy:tä. Yhtiö on 
määritellyt ja osin päivittänyt hyvinvointialueelle vuokrattavien rakennusten tekniset- 
ja jälleenhankinta-arvot. Arvojen määritys ja päivitys tehtiin koko rakennuksesta, ei 
pelkästään hyvinvointialueelle vuokrattavasta pinta-alasta. Arvojen määrityksen 
pohjaksi rakennukset katselmointiin kesäkuussa 2022. Osa rakennusten arvoista 
pohjautui vuonna 2018 tehtyyn määrittelyyn, joiden tiedot päivitettiin nyt tehtävää 
vuokralaskentaa varten vuoden 2021 lopun tilanteeseen.

Nyt tehdyn arvonmäärityksen pohjalta rakennuksista laskettiin 7.4.2022 annetun 
asetuksen mukainen pääomavuokra ja ylläpitovuokra määriteltiin annetun asetuksen 
liitteiden pohjalta. Asetus mahdollistaa pääomavuokran laskennan aidosti
määritellyn teknisen arvon pohjalta, jolloin nyt tehtyä arvomääritystä käytettiin ja 
käytetään pääomavuokran laskennan pohjana. Hyvinvointialueelle tullaan 
vuokraamaan tiloja 64 rakennuksesta, joiden pinta-ala on yhteensä noin 50 tuhatta
neliömetriä. Näistä rakennuksista pääomavuokra lasketaan rakennuksen teknisen 
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1.  

2.  

3.  

4.  

5.  
6.  

7.  

arvon pohjalta 6 % tuottovaatimuksella ja pääomavuokran hinta tulee olemaan noin 
6,3 miljoonaa euroa vuodessa eli keskimäärin 10,53
€/m2/kk. Ylläpitovuokra määriteltiin asetuksen liitteiden mukaan, sisältäen hallinnon 
osuuden, kunnossapidon ja asetuksen liitteiden käyttötarkoituskohtaisten ylläpidon 
kuukausineliöhintojen mukaan laskettu muu
ylläpito -osuuden. Ylläpitovuokra on yhteensä 3,58 miljoonaa euroa vuodessa eli 
keskimäärin 6,01 €/m2/kk. Bruttovuokra laskennan mukaan hyvinvointialueelle 
vuokrattavista rakennuksista on noin 9,88 miljoonaa euroa vuodessa eli keskimäärin 
16,55 €/ m2/kk. Vuokrien lisäksi veloitetaan hyvinvointalueelta koulujen ja 
palolaitoksien siivous erillisen mitoituksen mukaan n.150.000 euroa vuodessa.

Tilayksikkö on valmistellut vuokrasopimuksia yhdessä hyvinvointialueen kanssa 
neuvotellen. Keskeiset neuvotteluissa tarkennetut asiat olivat:

Vuokrasopimukset toimitetaan paperisena, liitteinä jokaisessa sopimuksessa on 
sovellettava vastuunjakotaulukko, yleiset sopimusehdot ja pohjakuvat A3 
kokoisena.
Vuokrasopimuksiin muut ehdot kohtaan kaikissa kohteissa: pääomavuokra pitää 
sisällään korvauksen maapohjan käytöstä ja mahdolliset verot ja veroluonteiset 
maksut. Tilojen käytön muuttuessa oleellisesti, osapuolet sitoutuvat 
neuvottelemaan jatkosta.
Tehtävillä sopimuksilla päätetään Sairaanhoitopiirin kanssa tehdyt 
vuokrasopimukset.
Kouluilta vuokratut tilat jaotellaan kolmeen sopimukseen; suunterveydenhuolto, 
kouluterveydenhuolto, oppilashuolto, joissa listattuina erikseen kohteet. 
Koulujen ja paloasemien tilat vuokrataan siivottuina lisähintaan.
Sampolan palvelukeskuksen Itätuulen HYVA:n tiloista ja Kaarisillan koulun HYVA:
n tiloista tehdään alivuokrasopimukset.
Teljäntorin tiloista tehdään toistaiseksi voimassa oleva sopimus 12kk 
irtisanomisajalla puolin ja toisin. 

Vuokrasopimukset tehdään valtakunnallista Maakuntien tilakeskus Oy:n Skenarios 
järjestelmää apuna käyttäen. Järjestelmä luo vuokrasopimukset esitäytettyjen tietojen 
pohjalta. Vuokrasopimuksen liitteeksi tulee valtakunnallisen valmistelun pohjalta tehty 
vastuunrajataulukko, jonka yksityiskohdat on neuvoteltu Hyvinvointialueen kanssa 
Porin toimintamalleihin sopivaksi. Liitteeksi tulee myös yleiset sopimusehdot ja 
vuokrattavan kohteen pohjakuvat. Päätösesityksen liitteenä on esimerkki 
sopimusmallista, vastuunrajataulukosta ja yleiset sopimusehdot sekä Iista 
vuokrattavista kohteista. Listassa näkyy vuokrasopimuksien yleiset periaatteet 
sopimuksittain ja tiloittain.

Sopimukset on nähtävillä kokouksessa.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle, 
että Hyvinvointialueen kanssa tehdään esityksen mukaiset vuokrasopimukset. Lisäksi 
tekninen lautakunta päättää esittää, että kaupunginjohtajalle annettaan oikeus tehdä 
vähäisiä muutoksia sopimuksiin ja oikeus sopimuksien allekirjoitukseen.

Kokouskäsittely
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Jarno Joensuu poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn aikana klo. 17:30.

Sampsa Kataja poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn aikana klo. 17:34.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Esteellisyys
Christa Lahto poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi 
(yhteisöjäävi) 17:16-17:39.

Kaupunginhallitus, 31.10.2022, § 635

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Viitala
mikko.viitala@pori.fi
yksikön päällikkö, tilayksikkö

Liitteet
1 Vuokrasopimusmalli keisarinviitta
2 Vuokra-asetuksen mukaisen vuokrauksen yleiset ehdot 31.8.2022
3 HVA VASTUUNJAKO YLEINEN (MM. TOIMISTO)
4 HVA VASTUUNJAKO TEHOSTETUT ASUMISPALVELUT
5 HVA VASTUUNJAKO SOTE JA HYVINVOINTI
6 HVA VASTUUNJAKO PALOASEMAT
7 HVA VASTUUNJAKO ASUMISPALVELUT
8 HVA VASTUUNJAKO SAIRAALA
9 Porin sopimukset koonti

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 18.10.2022. Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että Satakunnan 
hyvinvointialueen kanssa tehdään esityksen mukaiset vuokrasopimukset ja että 
kaupunginjohtajalle annettaan oikeus tehdä vähäisiä muutoksia sopimuksiin ja oikeus 
sopimusten allekirjoittamiseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

______________________

Merkitään, että Arja Laulainen poistui esteellisenä (yhteisöjäävi, Satakunnan 
hyvinvointialue, aluehallituksen varajäsen) tämän asian käsittelyn ajaksi.

Merkitään, että Sinikka Alenius poistui esteellisenä (yhteisöjäävi, Satakunnan 
hyvinvointialue, aluehallituksen jäsen) tämän asian käsittelyn ajaksi.
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Merkitään, että Johanna Rantanen (Sinikka Aleniuksen varajäsen) saapui kokoukseen 
ennen tämän asian käsittelyä kello 16.07.

Merkitään, että Aila Haikkonen poistui esteellisenä (yhteisöjäävi, Satakunnan 
hyvinvointialue, aluehallituksen jäsen) tämän asian käsittelyn ajaksi.

Merkitään, että Juha Kantola (Aila Haikkosen varajäsen) oli kokouksessa läsnä tämän 
asian käsittelyn ajan kello 16.07 - 16.15.

Merkitään, että Timo Aro poistui esteellisenä (palvelussuhde- ja 
toimeksiantosuhdejäävi)  tämän asian käsittelyn ajaksi.

Merkitään, että Mari Kaunistola poistui esteellisenä (yhteisöjäävi, Satakunnan 
hyvinvointialue, aluehallituksen jäsen) tämän asian käsittelyn ajaksi.

Merkitään, että Arto Nurmi toimi puheenjohtajana tämän asian käsittelyn ajan.

Merkitään, että Petri Huru saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn jälkeen kello 
16.17.

Esteellisyys
Arja Laulainen, Sinikka Alenius, Timo Aro, Aila Haikkonen, Mari Kaunistola

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 169

Liitteet
1 Vuokrasopimusmalli keisarinviitta
2 Vuokra-asetuksen mukaisen vuokrauksen yleiset ehdot 31.8.2022
3 HVA VASTUUNJAKO YLEINEN (MM. TOIMISTO)
4 HVA VASTUUNJAKO TEHOSTETUT ASUMISPALVELUT
5 HVA VASTUUNJAKO SOTE JA HYVINVOINTI
6 HVA VASTUUNJAKO SAIRAALA
7 HVA VASTUUNJAKO ASUMISPALVELUT
8 HVA VASTUUNJAKO PALOASEMAT
9 Porin sopimukset koonti

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 18.10.2022.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 31.10.2022 § 635.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että Satakunnan hyvinvointialueen kanssa tehdään 
esityksen mukaiset vuokrasopimukset ja että kaupunginjohtajalle annetaan oikeus 
tehdä vähäisiä muutoksia sopimuksiin ja oikeus sopimusten allekirjoittamiseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
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Hyvinvointialue, Tilayksikkö
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Tekninen lautakunta, § 187,18.10.2022
Kaupunginhallitus, § 634,31.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 170, 14.11.2022

§ 170
Kerrostalotontin Isosanta 609-8-13-7 myyminen, Asunto-Oy Porin Harjunpäänkatu 9

PRIDno-2022-5328

Tekninen lautakunta, 18.10.2022, § 187

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Niiniviita
heidi.niiniviita@pori.fi
kiinteistölakimies

Liitteet
1 Sijaintikartta
2 Kauppakirjaluonnos

Asunto-Oy Porin Harjunpäänkatu 9:lle on vuokrattu kerrostalotontti Isosanta 609-8-13-
7 osoitteessa Harjunpäänkatu 9. Vuonna 2020 uusitun tontin vuokrasopimuksen 
mukaan vuokra-aika päättyy 31.12.2080. Tontin pinta-ala on 5106 m² ja 
rakennusoikeus 3370 k-m². Yhtiö on pyytänyt saada ostaa tontin.

Kaupunginvaltuusto on vahvistanut päätöksellään 15.6.2020 § 86 Isosannan 
kerrostalotonttien yksikköhinnaksi 191,50 €/k-m². Hinta on sidottu 
elinkustannusindeksin vuoden 2019 keskiluvun 1968 kohdalle. Edellä mainitulla 
hinnoittelulla laskettu myyntihinta on 661.423 euroa elinkustannusindeksin vuoden 
2021 keskiluvun 2017 kohdalla.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallituksen ja edelleen kaupunginvaltuuston 
päätettäväksi, että tontti Isosanta 609-8-13-7 myydään Asunto-Oy Porin 
Harjunpäänkatu 9:lle 661.423 euron kauppahinnasta ja että kaupungin puolesta 
kauppakirjan allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön 
mukaisesti ja tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään sopimukseen vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 31.10.2022, § 634

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Niiniviita
heidi.niiniviita@pori.fi
kiinteistölakimies

Liitteet
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1 Sijaintikartta
2 Kauppakirjaluonnos

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 18.10.2022. Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus esitää kaupunginvaltuuston päätettäväksi, että tontti Isosanta 609-
8-13-7 myydään Asunto-Oy Porin Harjunpäänkatu 9:lle 661.423 euron kauppahinnasta 
ja että kaupungin puolesta kauppakirjan allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen 
toimialan toimintasäännön mukaisesti ja tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään 
sopimukseen vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 170

Liitteet
1 Sijaintikartta
2 Kauppakirjaluonnos

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 18.10.2022.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 31.10.2022 § 634.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että tontti Isosanta 609-8-13-7 myydään Asunto-Oy Porin 
Harjunpäänkatu 9:lle 661.423 euron kauppahinnasta ja että kaupungin puolesta 
kauppakirjan allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön 
mukaisesti ja tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään sopimukseen vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Vuokralainen, MAPO



 Porin kaupunki Pöytäkirja 9/2022 15 ( )138
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 189,02.11.2022
Kaupunginhallitus, § 669,07.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 171, 14.11.2022

§ 171
Työllisyysasiantuntijan viran perustaminen

PRIDno-2022-5639

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 02.11.2022, § 189

Valmistelijat / lisätiedot:
Jenni Ketonen
jenni.ketonen@pori.fi
työllisyyspäällikkö

Porin kaupunki osallistuu työllisyyden kuntakokeiluun, joka kestää 31.12.2024 saakka. 
Eduskunnassa nyt käsiteltävänä olevan lakiesityksen mukaan kokeilun jälkeen astuu 
voimaan pysyvä työvoimapalvelumalli, jossa kunta vastaa julkisten työvoima- ja 
yrityspalveluiden järjestämisestä. Kuntakokeilun tämän hetkinen asiakasmäärä on n. 
5000 työnhakijaa. Asiakasmäärän trendi on ollut nouseva kuntakokeilun alkuun 
verrattuna. Kuntakokeilun henkilöstöön siirtyi virkasiirrolla n. 30 htv:tä TE-toimistosta. 
Kaupungin omaa, vakituista henkilöstöä kuntakokeilussa ja työllisyyspalveluiden 
hallinnossa on vain 5 henkilöä ja lisäksi 11 henkilöä on määräaikaisissa virkasuhteissa 
ja 2 hlö ns. palkkatuetussa, määräaikaisessa virkasuhteessa. Kuntakokeilusta siirtyy 6 
htv:tä hyvinvointialueelle TYP-työhön 1.1.2023 alkaen.

1.5.2022 voimaan tullut lakisääteinen uusi työvoimapalvelumalli on lisännyt velvoitetta 
asiakkaiden tapaamisiin ja samalla lisännyt työmäärää ja kuntakokeilun asiakkaita. 
Painetta kaupungin henkilöstön lisäämiseen ja määräaikaisten virkasuhteiden 
muuttamiseen toistaiseksi voimassa oleviin on. Lisäksi 1.1.2023 muuttuu 
palkkatukilainsäädäntö ja se poistaa ns. työnsuunnittelijoiden käytön. Kuntakokeilun 
alkupalveluissa ja info-tiskissä palveluneuvoja on ollut palkkatuella kahdeksi vuodeksi 
palkattu työnsuunnittelija, mutta jatkossa vastaava käytäntö ei ole enää mahdollinen. 
Mikäli tehtävää toteutettasiin ns. työllistämistyönä ja palkkatukityönä, vaihtuisi 
työntekijä 5-10 kk:n välein. Tämä vaarantaisi riittävän asiantuntemuksen ja osaamisen 
asiakkaiden neuvonnassa. Työvoimapalveluiden ja niitä säätävän lainsäädännön 
kokonaisuus on vaativa haltuunotettava ja perehtyminen vie kuukausia. Asiakkaiden 
tulisi kuitenkin saada asiantuntevaa palvelua info-tiskissä ja -puhelimessa heti 
ensikontaktista lähtien. Näistä syistä esitetään uuden asiantuntija-viran perustamista 
työllisyyspalveluiden asiakas- ja alkupalveluihin. 

Tehtävä on henkilöstösuunnitelman mukainen.

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle päätettäväksi, että elinvoima- ja 
ympäristötoimialan kasvupalvelut ja kaupunkisuunnittelu -yksikön työllisyyspalvelut-
toimintayksikköön perustetaan 1.12.2022 alkaen työllisyysasiantuntijan virka.
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Työtehtäviin kuuluvat kuntakokeilun ja työllisyyspalveluiden asiakasneuvonta ja 
alkupalveluihin liittyvät viranhaltijan tehtävät sekä muita työnhakijoiden 
työnvälitykseen liittyviä tehtäviä kuten palvelutarpeenarviot, suunnitelmien ja 
lausuntojen tekeminen. Työhallinnon asiakastietojärjestelmän käyttö edellyttää 
virkasuhdetta.

Viran täyttöluvasta päättää toimialajohtaja henkilöstöjohtajaa kuultuaan. 
Tehtäväkohtaisesta palkasta päättää henkilöstöjohtaja toimialajohtajaa kuultuaan.

Pöytäkirja tarkistetaan tämän asian osalta kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Pöytäkirja tarkistettiin tämän asian osalta kokouksessa.

Kaupunginhallitus, 07.11.2022, § 669

Valmistelijat / lisätiedot:
Jenni Ketonen
jenni.ketonen@pori.fi
työllisyyspäällikkö

Elinvoima- ja ympäristölautakunta on käsitellyt 2.11.2022 kokouksessan § 189 
Työllisyysasiantuntijan viran perustaminen.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle päätettäväksi, että elinvoima- 
ja ympäristötoimialan kasvupalvelut ja kaupunkisuunnittelu -
yksikön työllisyyspalvelut- toimintayksikköön perustetaan 1.12.2022 alkaen 
työllisyysasiantuntijan virka.

Työtehtäviin kuuluvat kuntakokeilun ja työllisyyspalveluiden asiakasneuvonta ja 
alkupalveluihin liittyvät viranhaltijan tehtävät sekä muita työnhakijoiden 
työnvälitykseen liittyviä tehtäviä kuten palvelutarpeenarviot, suunnitelmien ja 
lausuntojen tekeminen. Työhallinnon asiakastietojärjestelmän käyttö edellyttää 
virkasuhdetta.

Tehtäväkohtaisesta palkasta päättää henkilöstöjohtaja toimialajohtajaa kuultuaan.

Pöytäkirja tarkistetaan tämän asian osalta kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

____________________
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Merkitään, että Heidi Sakari poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn jälkeen kello 
15.26.

Merkitään, että Arto Nurmi saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn jälkeen kello 
15.26.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 171

Elinvoima- ja ympäristölautakunta on käsitellyt asiaa kokouksessaan 2.11.2022 § 189.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2022 § 669.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että elinvoima- ja ympäristötoimialan kasvupalvelut ja 
kaupunkisuunnittelu -yksikön työllisyyspalvelut- toimintayksikköön perustetaan 
1.12.2022 alkaen työllisyysasiantuntijan virka.

Työtehtäviin kuuluvat kuntakokeilun ja työllisyyspalveluiden asiakasneuvonta ja 
alkupalveluihin liittyvät viranhaltijan tehtävät sekä muita työnhakijoiden 
työnvälitykseen liittyviä tehtäviä kuten palvelutarpeenarviot, suunnitelmien ja 
lausuntojen tekeminen. Työhallinnon asiakastietojärjestelmän käyttö edellyttää 
virkasuhdetta.

Tehtäväkohtaisesta palkasta päättää henkilöstöjohtaja toimialajohtajaa kuultuaan.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

___

Korjattu virheellinen muutoksenhakuohjeistus 21.11.2022/ hallintopäällikkö Johanna 
Jokelainen

Tiedoksi
HR-yksikkö, Jenni Ketonen
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Sivistyslautakunta, § 255,11.10.2022
Kaupunginhallitus, § 633,31.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 172, 14.11.2022

§ 172
Sivistystoimialan talousarvion 2022 määrärahamuutos

PRIDno-2022-5392

Sivistyslautakunta, 11.10.2022, § 255

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Sivistystoimialan talousarvio 2022 laadittiin siltä pohjalta, että palveluja kyetään 
järjestämään normaalilla tavalla vuonna 2022. Lähtökohta oli, että koronapandemia ei 
haittaa toimintaa eikä vaikuta talouteen enää vuonna 2022. Näin ei tapahtunut. 
Alkuvuonna koronapandemia kiihtyi, ja se näkyi erityisen voimakkaasti henkilöstön 
sairauspoissaoloissa, työterveyshuollon palvelujen kasvussa sekä 
puhdistustarvikkeiden ja suoja-asujen hankinnoissa. Edellä mainitut vaikuttivat 
alkuvuonna merkittävästi kustannusten nousuun. Helmikuun lopulla alkanut Ukrainan 
sota on vaikuttanut yleiseen kustannustason nousuun. Lisäksi perusopetukseen 
valmistavan opetuksen ryhmiä on jouduttu tilanteen vuoksi lisäämään huomattavasti. 
Kriisi jatkuu, ja sen kustannustasoa nostavat vaikutukset jatkuvat vielä pitkälle. 
Talousarvion 2022 täytäntöönpano-ohjeiden mukaan, mikäli talousarvioylitystä ei 
voida mitenkään estää, tulee luottamuselimen tehdä perusteltu esitys 
määrärahamuutoksesta niin, että se voidaan käsitellä viimeistään joulukuun 
kaupunginvaltuustossa.

Alkuvuoden koronatilanteen vuoksi henkilöstön sairauspoissaolot kasvoivat 
merkittävästi. Sijaisten tarve lisääntyi, mikä vaikutti henkilöstökulujen kasvuun. 
Etenkin opetus- ja varhaiskasvatusyksikössä sairauspoissaoloja oli runsaasti. 
Lisäkustannukset ovat noin 0,35 miljoonaa euroa. Myös työterveyshuollon 
kustannukset ovat nousseet. Lisäkustannukset ovat yhteensä 0,4 miljoonaa euroa.

Puhdistustarvikkeita ja suoja-asuja jouduttiin myös hankkimaan pitkälle kevääseen. 
Tämä lisäsi tarvikehankintojen kustannuksia. Alkukeväällä syttynyt Ukrainan sota on 
vaikuttanut laajalti kustannustason nousuun. Tämä on näkynyt sivistystoimialan 
hankkimien tarvikkeiden hinnoissa, ja tätä kautta kustannusten 
kasvuna. Lisäkustannukset ovat 0,3 miljoonaa euroa.

Kriisin myötä on jouduttu perustamaan uusia perusopetukseen valmistavan 
opetuksen ryhmiä. Valmistavassa opetuksessa on tällä hetkellä noin 100 oppilasta ja 
määrä kasvaa edelleen. Täysin yllättäen tullut tilanne on vaikuttanut opetuksen 
kustannusten kasvuun. Varhaiskasvatuksessa tilanne on toistaiseksi ollut 
rauhallisempi. Kustannukset ovat noin 0,3 miljoonaa euroa.

Sivistystoimialan yksiköistä erityisesti varhaiskasvatusyksikkö on ollut taloudellisesti 
vaikeassa asemassa. Vaikka lasten määrä on laskenut, ovat lainsäädännön muutokset 
vaikuttaneet toiminnan järjestelyyn ja resurssitarpeiden kasvuun. Varhaiskasvatuksen 



 Porin kaupunki Pöytäkirja 9/2022 19 ( )138
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

henkilöstömitoitusten tiukennukset ja ryhmäkokosäädökset ovat aiheuttaneet 
merkittävästi lisäkustannuksia, joita ei ole riittävästi pystytty ennalta arvioimaan.

Porin kunnallisessa varhaiskasvatuksessa on noin 140 lapsiryhmää. Ryhmistä noin 120 
on sellaisia, joiden lapsimäärä on ollut ennen varhaiskasvatuslain muutosta 1-2 lasta 
suurempi. Tuosta määrästä keskimäärin neljännes on ollut alle 3-vuotiaiden ryhmiä, 
joissa on ollut aiemmin sijoitettuna 13 lasta 12 sijaan. Vanhempien lasten ryhmissä on 
ollut sijoitettuna noin 2 lasta enemmän/ ryhmä. Lain tiukennuttua alle 3-vuotiaiden 
lasten ryhmiin voidaan nyt sijoittaa noin 30 lasta vähemmän kuin aikaisemmin ja yli 3-
vuotiaiden ryhmiin noin 180 lasta vähemmän. Lisähenkilöstön tarve on ollut 
laskennallisesti 42 henkilöä. Lisäkustannukset ovat 1,5 miljoonaa euroa.

Edellä mainituista syistä johtuen sivistystoimialan menot ovat vuoden 2022 aikana 
kasvaneet niin, että vuoden 2022 talousarviomäärärahat eivät tule riittämään. Asia on 
tuotu säännöllisesti esille kuukausittaisissa talousraporteissa. Syyskuun alustavien 
talouden toteumien perusteella on arvioitu toimialan loppuvuoden taloustilanteen 
kehitystä ja tarkennettu määrärahan tarvetta. 

Sivistystoimialan lisämäärärahan tarve aiheutuu edellä kuvatuista syistä seuraavasti:

Henkilöstökulujen kasvu

Alkuvuoden koronatilanteen aiheuttamat sairauspoissaolot, sijaiskustannusten 
kasvu 0,35 miljoonaa euroa.
Varhaiskasvatuksen ryhmäkokosäädösten ja henkilöstömitoitusten tiukennukset 
1,5 miljoonaa euroa.
Perusopetukseen valmistavan opetuksen kasvu 0,3 miljoonaa euroa.

Palvelujen ostot

Työterveyshuollon kustannusten kasvu 0,4 miljoonaa euroa.
Aineet, tarvikkeet, tavarat

Koronatilanteen vuoksi hankitut suoja-asut ja tarvikkeet sekä tarvikkeiden 
hintojen nousu 0,3 miljoonaa euroa.

Yhteensä lisämäärärahan tarve on 2,85 miljoonaa euroa.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle sivistystoimialan vuoden 2022 talousarvioon 2,85 miljoonan 
euron määrärahan lisäystä. Perusteluina ovat erityisesti varhaiskasvatuksen 
lainsäädännön muutosten vaikutukset sekä alkuvuoden koronatilanteen sekä 
Ukrainan sodan aiheuttamat ennakoimattomat lisäkustannukset, joihin ei 
sivistystoimialan talousarviossa ole riittävästi määrärahoja.

Kokouskäsittely
Merkitään, että Marianne Ostamo poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn 
aikana kello 18.44.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginhallitus, 31.10.2022, § 633

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Sivistyslautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 11.10.2022 § 255.

Asian käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle sivistystoimialan vuoden 
2022 talousarvioon 2,85 miljoonan euron määrärahan lisäystä.

Perusteluina ovat erityisesti varhaiskasvatuksen lainsäädännön muutosten 
vaikutukset sekä alkuvuoden koronatilanteen sekä Ukrainan sodan aiheuttamat 
ennakoimattomat lisäkustannukset, joihin ei sivistystoimialan talousarviossa ole 
riittävästi määrärahoja.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 172

Sivistyslautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 11.10.2022 § 255.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 31.10.2022 § 633.

Asian käsittely ja esittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että sivistystoimialan vuoden 2022 talousarvioon 
lisätään 2,85 miljoonan euron määräraha.

Perusteluina ovat erityisesti varhaiskasvatuksen lainsäädännön muutosten 
vaikutukset sekä alkuvuoden koronatilanteen sekä Ukrainan sodan aiheuttamat 
ennakoimattomat lisäkustannukset, joihin ei sivistystoimialan talousarviossa ole 
riittävästi määrärahoja.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Esa Kohtamäki, Martti Kujanpää, Tuomas Hatanpää
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Kaupunginhallitus, § 656,01.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 173, 14.11.2022

§ 173
Porin kaupungin talous- ja henkilöstöraportti tammi-syyskuu 2022

PRIDno-2022-1543

Kaupunginhallitus, 01.11.2022, § 656

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää
tuomas.hatanpaa@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja

Liitteet
1 Talousraportti tammi-syyskuu 2022
2 Henkilöstöraportti tammi-syyskuu 2022
3 Perusturva toiminnalliset tavoitteet III 2022
4 Sivistystoimiala toiminnalliset tavoitteet III 2022
5 Tekninen toimiala tilatehokkuus toiminnalliset tavoitteet III 2022

Toimialakohtaiset ennusteet

Konsernipalveluiden yhteissitovuuden osalta kaupunginvaltuusto päätti tammikuussa 
myöntää 0,4 miljoonan euron lisämäärärahan kaupunginhallitukselle 
ekosysteemisopimuksen toteuttamisen viivästymisestä johtuen. Muilta osin 
konsernipalveluissa ei toistaiseksi ennusteta poikkeamia.

Perusturvassa erikoissairaanhoidon ylitysennustetta on laskettu viidestä neljään 
miljoonaan euroon, kun otetaan huomioon erikoissairaanhoidon 
koronakompensaatioarvio tammi-elokuun suoritteisiin perustuen n. 1 M
€. Valtioneuvosto on päättänyt korvata koronan kunnille aiheuttamat kulut koko 
vuoden 2022 osalta. Avustus noudattaa pääpiirteissään viime vuoden 2021 
korvausperiaatteita. Oman toiminnan osalta koronakorvauksen arvioidaan 
kompensoivan koronakulut. Tammi-elokuun toteutuneisiin suoritteisiin perustuen 
oman toiminnan koronakorvaus olisi nyt n. 4,2 M€. Lisäksi tulee vielä loppuvuoden 
osuus korvauksesta, joka perustuu valtion tekemään arvioon. Arvio tulee 
perustumaan heinä-elokuun valtakunnallisiin suoritetietoihin.

Sivistystoimialan talousarvion laadinnan lähtökohta oli, että vuosi 2022 olisi jo 
normaalin toiminnan vuosi. Koronatilanne on kuitenkin vaikuttanut edelleen 
alkuvuonna ja kasvattanut erityisesti henkilöstön sairaspoissaoloja. Lisäksi Ukrainan 
tilanne vaikuttaa erityisesti opetuksen ja varhaiskasvatuksen palvelujen tarpeen 
kasvuun. Sivistystoimialan yksiköistä erityisesti varhaiskasvatusyksikkö on ollut 
taloudellisesti vaikeassa asemassa. Vaikka lasten määrä on laskenut, ovat 
lainsäädännön muutokset vaikuttaneet toiminnan järjestelyyn ja resurssitarpeiden 
kasvuun. Varhaiskasvatuksen henkilöstömitoitusten tiukennukset ja 
ryhmäkokosäädökset ovat aiheuttaneet merkittävästi lisäkustannuksia, joita ei ole 
riittävästi pystytty ennalta arvioimaan. Näin ollen sivistyslautakunta (11.10.2022 § 255) 
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on päättänyt esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle 
sivistystoimialan vuoden 2022 talousarvioon 2,85 miljoonan euron määrärahan 
lisäystä.

Elinvoima- ja ympäristötoimialan ennustetta on edelleen parannettu ja toimiala 
ennustaa nyt alittavansa talousarvion vähintään 0,7 miljoonalla eurolla. Alituksen 
lopulliseen määrään vaikuttaa vielä muun muassa rakennusvalvonnan 
lupatuottolaskutuksen loppuvuoden tilanne. Traficom on 21.9.2022 päivätyllä 
päätöksellä myöntänyt joukkoliikenteelle 840 000 euron perusrahoituksen lisäksi 230 
000 euroa ilmastoperusteista rahoitusta ja 750 000 euroa tukea nousseisiin 
liikennöintikustannuksiin ja koronan vaikutuksiin.

Teknisen toimialan osalta jätelainsäädännön muuttumisen ja lainsäädännön 
edellyttämän palvelutason saavuttamiseksi on kaupunginvaltuusto kokouksessaan 
30.5. myöntänyt teknisen toimialan valtuustoon nähden sitovaan erään eli 
toimintamenoihin 450 000 euron lisämäärärahan. Muilta osin toimintamenojen 
arvioidaan toteutuvan talousarvion mukaisesti.

Porin pelastustoiminnan kustannusten arvioidaan ylittyvän 0,26 miljoonalla eurolla 
perustuen Satakunnan pelastuslaitoksen johtokunnan päätöksiin (20.9.2022 § 28, § 
29).

Palveluliikelaitoksen taloudelliset tunnusluvut osoittavat selkeää heikennystä viime 
vuoden vastaavaan ajankohtaan verrattuna erityisesti elintarvikkeiden hinnannousun 
seurauksena. Liikelaitoksen tuloksen arvioidaan toteutuvan miljoona euroa 
talousarviota heikommin. Ylityksen hillitsemiseksi etsitään kuitenkin jatkuvasti keinoja.

Porin Vesi, liikelaitoksen johtokunta on käsitellyt liikelaitoksen taloustilannetta 
syyskuun toteuman perusteella (18.10.2022 § 66). Johtokunnan päätökseen on 
merkitty huomautus, että liikelaitoksen tavoitteellista vuosikatetta ei todennäköisesti 
aivan saavuteta, koska uusien liittymien myynti on voimakkaasti vähentynyt ja 
laitosyksikön tuotantokustannukset ovat nousseet vuoden toisella puoliskolla. 
Riippuen muun muassa sähkön hinnan kehityksestä loppuvuonna, voi vuosikate jäädä 
noin puoli miljoonaa euroa talousarviota heikommaksi.

Toimialoille kohdistamattomissa erissä työmarkkinatuen kuntaosuudet tulevat 
ylittämään talousarvion. Kevään jälkeen kuukausittaiset maksut ovat kuitenkin jääneet 
alemmalle tasolle kuin viime vuonna. Talousarvioylitys tulee olemaan n. 1-1,5 
miljoonaa euroa.

Kaupunginhallitus on päättänyt Uudenkoiviston vanhustentalon sopimusjärjestelyistä 
6.6.2022 § 390. Päätöksen mukaan sopimusjärjestelyihin käytetään investointiosan 
yritysjärjestelyihin varattua määrärahaa. Kirjanpidollisesti sopimusjärjestelyn 
pääoman maksu kuitenkin tehdään tulosvaikutteisesti, ja määräraha siirretään talous- 
ja hallintojohtajan päätöksellä investointiosasta käyttötalousosaan. Järjestely 
heikentää kaupungin tulosta 0,5 miljoonalla eurolla.

Toiminnalliset tavoitteet

Talousarvion top11-prosessien toiminnallisten tavoitteiden toteumaraportit ovat 
esityslistan liitteinä.

Taloushallinnon järjestelmämuutos
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Taloushallinnon järjestelmät ovat muuttuneet 1.5.2022 alkaen. Talous- ja 
hallintoyksikkö on koostanut Sarastia 365 BI Talous -järjestelmän tiedoista liitteenä 
olevan talousraportin. Talousraportointia kehitetään edelleen loppuvuoden 2022 
aikana.

Henkilöstö

Vakituisen henkilöstön määrä on kasvanut verrattuna edeltävän vuoden vastaavaan 
ajankohtaan. Vastaavasti määräaikaisia palvelussuhteita on vähemmän. Koko 
henkilöstön määrä syyskuussa oli 6397, joka on lähes yhtä paljon kuin vuosi sitten. 
Vakituisten määrä on kasvanut sivistystoimialalla ja Porin Palveluliikelaitoksella.

Tällä henkilöstömäärän ja henkilötyövuosien kehityksellä vuoden 2022 
henkilötyövuosikertymä tulee olemaan noin 1,5 prosenttia (= + 80 HTV2) suurempi 
kuin vuonna 2021.

Kuukausittainen terveysperusteisten poissaolojen määrä on laskenut edeltävän 
vuoden tasolle, mutta takautuvat kirjaukset todennäköisesti nostavat poissaolojen 
määrää. Alkuvuoden erittäin korkeiden poissaolomäärien vuoksi poissaoloja on yhä 
noin 27 prosenttia enemmän kuin vuosi sitten vastaavaan aikaan mennessä. 
Koronatilanteen epävarmuuden vuoksi sairauspoissaolot saattavat myös syksyllä 
kasvaa viime vuotta korkeammiksi.

Investoinnit

Tekninen toimiala on arvioinut, että tänä vuonna investointimäärärahaa jää 
käyttämättä seuraavista kohteista: Pohjois-Porin monitoimitalo 3,0 miljoonaa euroa, 
Noormarkun yhtenäiskoulun ruokalarakennus 1,4 miljoonaa euroa, ajoneuvojen 
hankinta 0,3 miljoonaa euroa, Reposaaren palvelumuotoilu 0,2 miljoonaa euroa, 
Kallelan koulun saneeraus Myötätuulen koulun käyttöön 0,2 miljoonaa euroa, Itä-
Porin uusi päiväkoti 0,1 miljoonaa euroa sekä Kirjurin matkaparkki 0,1 miljoonaa 
euroa. Kyseiset määrärahat on huomioitu vuoden 2023 talousarvioehdotuksessa. 
Lisäksi Isomäen palloiluhallin hankkeen keskeyttämisestä johtuen hankkeelle varatut 
määrärahat (3,7 M€) jäävät käyttämättä pois lukien jo kirjatut suunnittelukustannukset 
(syyskuun loppuun mennessä kirjattu 81 317 euroa). Keskeytetyn hankkeen 
kustannukset kuluvalta ja edeltäviltä vuosilta alaskirjataan tulosvaikutteisesti 
tilinpäätöksen yhteydessä.

Verotulot

Verojen tilitysjärjestelmässä on tapahtunut joukko muutoksia ja vertailu vuosien välillä 
on vaikeaa. Laskennalliset jako-osuudet on päivitetty vuodelle 2022 helmikuussa ja 
ryhmäosuudet on päivitetty heinäkuussa. Heinäkuun muutos laski kuntien saamaa 
osuutta merkittävästi. Toinen merkittävä tekijä on yhteisöveron jako-osuuden 
palauttaminen normaalitasolle. Yhteisöveron jako-osuus oli korona kompensaationa 
korotettuna 10 prosentilla vuosina 2021 ja 2022. Kolmantena tekijänä on 
kiinteistöveron muuttunut järjestelmä, minkä takia vuoden 2021 kiinteistöveroja on 
tuloutunut kuluvalle vuodelle noin 2,3 miljoonaa euroa.

Yhteisöveron alkuvuoden tilityksissä on paljon ennakkoverojen täydennyksiä eli 
yritykset ovat maksaneet vapaaehtoisia täydennyksiä. Koska nämä täydennykset 
koskevat viime vuotta, niin ne maksetaan korotetulla jako-osuudella ja siten niiden 
vaikutus on merkittävä.
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Kiinteistöverojen verotuksen päättymisaikataulua on muutettu ja verotus päättyy 
aiempaa joustavammin ja jakautuu useammalle kuukaudelle. Verotuksen 
päättymisaikataulun muutos aiheutti sen, että osa vuoden 2021 kiinteistöveroista 
tilittyi vasta vuoden 2022 tammi - maaliskuussa. Vastaavan kaltainen vaihesiirtymä 
tulee myös tämän vuoden veroihin eli tänä vuonna kiinteistöveroa kertyy normaali 
määrä. Kiinteistöveron kertymää ei ole mielekästä seurata prosenttiosuuksina, koska 
vero tulee verotuspäätösten tahdissa, eikä kertymästä voi päätellä koko vuoden 
ennustetta.

Verotuloja on lokakuun lopussa kertynyt 86,7 % talousarvion odotuksesta. Viime 
vuonna tähän aikaan oli kertynyt 84,9 % koko vuoden kertymästä. Talouden ja 
työllisyyden myönteinen kehitys on näkynyt positiivisesti sekä kunnallis- että 
yhteisöveron viime kuukausien tilityksissä. Kunnallisveron suurin muutos koskee 
kuluvaa vuotta ja johtuu jäännösverojen uudesta arvioidusta kertymärytmistä. 
Yhteisöveron parantunut ennuste selittyy pääosin varhaiskasvatusmaksun 
alentamisen kompensaatiolla, joka nostaa kuntaryhmän yhteisöveron jako- osuuksia 
ja kertymäarvioita ensi vuodesta alkaen. Koko vuoden verotulokertymään vaikuttaa 
erityisesti marraskuussa tehtävä kunnallisveron jako-osuuden tarkennus. Lisäksi 
koronatilanne ja Ukrainan sodan kehitys vaikuttavat talouselämään Suomessa ja 
erityisesti Euroopassa, mikä taas vaikuttaa verotuloihin.

Kuntaliiton ennustekehikko 9/2022 ja paikalliset tekijät huomioiden verotulojen 
arvioidaan kokonaisuudessaan toteutuvan 9,2 miljoonaa euroa paremmin kuin 
talousarviossa (349,8 M€) eli vuoden 2022 verotulojen kertymäksi muodostuu 359,0 
miljoonaa euroa, mikä on 5,0 % enemmän kuin vuoden 2021 toteutuma (342,0 M€).

Valtionosuudet

Talousarviossa vuoden 2022 peruspalvelujen valtionosuudeksi arvioitiin 145,9 
miljoonaa euroa, verotulomenetysten kompensaatioksi 42,8 miljoonaa euroa sekä 
opetus- ja kulttuuriministeriön valtionosuudeksi -5,7 miljoonaa euroa, yhteensä 183 
miljoonaa euroa. Alkuperäisten valtionosuuspäätösten mukaan Porin kaupungin 
peruspalvelujen valtionosuus vuonna 2022 on 145,7 miljoonaa euroa, 
verotulomenetysten kompensaatio 42,7 miljoonaa euroa sekä opetus- ja 
kulttuuriministeriön valtionosuus -5,6 miljoonaa euroa, yhteensä 182,8 miljoonaa 
euroa.  Opetus- ja kulttuuriministeriön valtionosuus tarkistetaan vielä loppuvuonna 
toteutuneiden oppilas- ja opiskelijamäärien mukaiseksi.

Valtiovarainministeriö on tehnyt 8.7.2022 päätöksen kunnan peruspalvelujen 
valtionosuuden ja veroperustemuutoksista johtuvien verotulomenetysten korvausten 
muutoksista vuodelle 2022. Merkittävin muutos on veromenetysten kompensaation 
lisäys 101 miljoonalla eurolla. Syynä on työmatkakulujen verovähennysoikeuden 
kasvattaminen, joka leikkaa kuntien verotuloja ja hyvitetään kunnille tätä kautta. 
Peruspalvelujen valtionosuuteen tuli koko maan tasolla noin 8,6 miljoonan lisäys, kun 
kuntaliitosavustuksiin valtionosuuspotista varattu osuus jaetaan kaikkien kuntien 
kesken. Vaikutukset näkyvät kuntien valtionosuustilityksissä elokuusta alkaen. Uusi 
päätös lisää Porin kaupungin vuoden 2022 valtionosuuksia 1,37 miljoonalla eurolla.

Muut tuloslaskelmaosan erät

Viimeisimmän arvion mukaan Porin Satama Oy pystyy tekemään kaupungille 
talousarvion mukaisen 1,5 miljoonan euron tuloutuksen täysimääräisenä, joten 
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rahoitustuotot ja -kulut ovat toteutumassa talousarvion mukaisesti. Poistojen osalta ei 
toistaiseksi ennusteta merkittäviä talousarviopoikkeamia.

Talousarviossa 2022 kaupungin tulokseksi arvioitiin -6,4 miljoonaa euroa. Muutettu 
talousarvio on -7,2 miljoonaa euroa. Toimialakohtaiset ylitysennusteet heikentävät 
tulosennustetta 9,9 miljoonalla eurolla, mutta syyskuun veroennustekehikko parantaa 
sitä 9,2 miljoonalla eurolla. Lisäksi heinäkuun valtionosuuspäätös nostaa tulosta 
hieman yli miljoonalla eurolla. Näin ollen vuoden 2022 tulosennuste on nyt noin 
alkuperäisen talousarvion tasolla, -6,5 miljoonaa euroa. Vuonna 2021 tammi-
syyskuun tulos oli noin 5,6 miljoonaa euroa heikompi kuin nyt. On kuitenkin 
huomattava, että kuluva vuosi ei ole monelta osin vertailukelpoinen viime vuoden 
vastaavaan ajankohtaan verrattuna, koska esimerkiksi verotulot jaksottuvat eri tavalla.

Koronapandemian jatkumisen ja Ukrainan sodan vaikutukset ovat nostaneet useiden 
eri raaka-aineiden ja polttoaineen hintoja sekä aiheuttaneet haasteita logistiikassa. 
Näiden markkinoilla tapahtuneiden, ennalta arvaamattomien olosuhdemuutosten 
myötä, joillekin Porin kaupungin sopimuskumppaneille on aiheutunut tilanne, jossa 
olemassa olevia hankintasopimuksia on mahdotonta toteuttaa sovituilla hinnoilla. 
Tämän vuoksi Porin kaupungille on esittetty ennakoimattomista olosuhdemuutoksista 
johtuvia poikkeuksellisia hinnankorotusvaatimuksia tai väliaikaisia lisiä kuten 
energialisämaksu. Nämä korotukset ja lisät ovat toteutuessaan merkittäviä, mutta 
niiden euromääräinen vaikutus ei sisälly ennusteeseen.

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus päättää merkitä tammi-syyskuun talous- ja henkilöstöraportin 
tiedoksi ja saattaa sen kaupunginvaltuustolle tiedoksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 173

Liitteet
1 Talousraportti tammi-syyskuu 2022
2 Henkilöstöraportti tammi-syyskuu 2022
3 Perusturva toiminnalliset tavoitteet III 2022
4 Sivistystoimiala toiminnalliset tavoitteet III 2022
5 Tekninen toimiala tilatehokkuus toiminnalliset tavoitteet III 2022

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 1.11.2022 § 656.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää merkitä tammi-syyskuun talous- ja henkilöstöraportin 
tiedoksi.
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Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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Porin Vesi, liikelaitoksen johtokunta, § 53,30.08.2022
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 154,14.09.2022
Jätehuoltojaosto, § 15,20.09.2022
Tekninen lautakunta, § 154,20.09.2022
Porin Palveluliikelaitoksen johtokunta, § 45,20.09.2022
Tarkastuslautakunta, § 63,27.09.2022
Sivistyslautakunta, § 242,27.09.2022
Kaupunginhallitus, § 621,17.10.2022
Kaupunginhallitus, § 657,01.11.2022
Kaupunginhallitus, § 670,07.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 174, 14.11.2022

§ 174
Porin kaupungin vuoden 2023 talousarvio ja taloussuunnitelma vuosille 2024-2025

PRIDno-2022-3511

Porin Vesi, liikelaitoksen johtokunta, 30.08.2022, § 53

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää, Ismo Lindfors
tuomas.hatanpaa@pori.fi, ismo.lindfors@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja, johtaja

Liitteet
1 Prosessikuvaus TA 2023
2 Porin Vesi, Käyttötalousarvio vuodelle 2023 ja taloussuunnitelma vuosille 2024-2025
3 Porin Vesi, Investointisuunnitelma vuodelle 2023
4 Porin Vesi, Investointiohjelma 2023-27

Talousarvioprosessi

Porin Vesi, liikelaitoksen johtokunta käsitteli talousarvion lähtökohtia kokouksessaan 
22.6.2022 § 45.

Johtokunta päättää esityksestä Porin Vesi, liikelaitoksen talousarvioksi 2023 ja lähettää 
sen kaupunginhallituksen ja edelleen kaupunginvaltuuston käsiteltäväksi.

Laaditun aikataulun mukaan kaupunginhallituksen talousarviokäsittely on loka-
marraskuun vaihteessa ja valtuuston talousarviokokous 14.11.2022. Johtokunta 
hyväksyy Porin Veden lopullisen talousarvion valtuustokäsittelyn jälkeen olevassa 
kokouksessaan vuonna 2022.

 

Kehys

Kaupunginhallitus vahvisti vuosien 2023-25 talousarviokehyksen 13.6.2022 § 
422. Kehys on sitova toimialojen osalta ja ohjeellinen liikelaitosten osalta.

Kaupungille maksettava Porin Vesi, liikelaitoksen peruspääoman korko 2023 on 6 % eli 
2,652 milj. €. Tämä on yhden prosenttiyksikön eli 0,442 milj. € enemmän kuin 
kuluvana vuonna.
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Porin Veden vuosikatetavoite 2023 kehyksen mukaan on 7,677 milj. €. Kehyksen 
valmistus omaan käyttöön -kohdassa on poistuneen kirjauskäytännön mukainen luku 
(0,400 milj. €), joka voimassa olevan kirjauskäytännön mukaisesti vastaa lukua 0,100 
milj. €. Tällä on vaikutuksensa myös vuosikatteen muodostumiseen sekä toiminnan ja 
investointien rahavirtaan. Asia oikaistaan nyt talousarvion laadintavaiheessa. Tämän 
oikaisun jälkeen suunnitelluksi vuosikatteeksi muodostuu 7,377 milj. €.

Kaupunginhallitus edellyttää liikelaitosten osalta, että ne laativat omat talousarvionsa 
ja taloussuunnitelmansa niin, että niiden toiminnan ja investointien yhteenlaskettu 
rahavirta on positiivinen.

 

Käyttötalous

Talousarvioesitys on tehty annetun kehyksen mukaisena edellä kuvattu oikaisu 
huomioiden. Liikelaitoksen tuottamia vesi- ja viemärilaitospalveluita kehitetään Porin 
kaupunkistrategian 2030 mukaisesti. Liitteenä on Porin Vesi, liikelaitoksen 
talousarvion 2023 prosessikuvaus, joka sisältää tilannekuvan ja tavoitteiden 
kuvauksen. 

Liitteenä on esitys Porin Veden käyttötalousarviosta vuodelle 2023.

Esityksessä vuosikate on 7,377 M€ ja peruspääoman korko 2,652 M€.

Vuosivuokra Kiinteistö Oy Luotsinmäen Puhdistamolle on 1,05 M€. Tällä summalla 
puhdistamoyhtiö kattaa käyttömenonsa, vuotuiset puhdistamolla tehtävät investoinnit 
sekä varautuu tuleviin normaaleja vuosi-investointeja suurempiin investointeihin. 
Vuokra vuonna 2023 on 0,05 M€ pienempi kuin vuonna 2022.

Merkittävin käyttömenojen lisäys aiheutuu odotettavissa olevasta aiempaa 
korkeammasta hankittavan sähkön hintatasosta. Tuloissa lisäystä on odotettavissa 
Porin Veden ja Pomarkun kunnan välisen kunnan jätevesien puhdistussopimuksen ja 
muutamien kaupungin sisäisten laskutuserien kasvun myötä.

Käyttötalous tulee olemaan hyvin tiukka, mutta talousarvioesitys ei sisällä 
taksankorotuksia vuodelle 2023.

Suunnitelmavuodet 2024 ja 2025 on budjetoitu erikseen saadun ohjeistuksen 
mukaisesti.

 

Investoinnit

Vuoden 2023 investointeihin esitetään Porin Vettä sitovan raamin mukaisesti on 5 milj.
€. Summa on 1 milj. € enemmän kuin kuluvana vuonna. Suunnitellut 
laajennusinvestoinnit 2023 ovat 0,8 M€ ja saneerausinvestoinnit 4,2 M€. Liitteenä on 
investointiohjelma vuosille 2023-2027 ja yksityiskohtaisempi investointisuunnitelma 
vuodelle 2023.

Rahoitusbudjetin suuruudeksi eli toimintojen ja investointien rahavirraksi muodostuu 
2,377 milj. €.
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Ehdotus
Esittelijä: Ismo Lindfors, johtaja

Johtokunta hyväksyy Porin Vesi, liikelaitoksen talousarvioesityksen ja lähettää sen 
kaupunginhallituksen ja edelleen kaupunginvaltuuston käsittelyyn.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 14.09.2022, § 154

Valmistelijat / lisätiedot:
Jonna Vainio
jonna.vainio@pori.fi

Liitteet
1 Elinvoima- ja ympäristötoimiala, Käyttötalousarvio vuodelle 2023 ja 
taloussuunnitelma vuosille 2024-2025
2 Elinvoima- ja ympäristötoimiala, Investointisuunnitelma vuodelle 2023
3 Elinvoima- ja ympäristötoimiala, Tilannekuva ja riskiarviot
4 Elinvoima- ja ympäristötoimiala, Prosessikuvaus joukkoliikenne
5 Elinvoima- ja ympäristötoimiala, Prosessikuvaus työllisyyden hoito
6 ELYM jätehuoltojaosto, Lausuntopyyntö jätehuoltojaoston TA2023

Kaupunginhallitus on 13.6.2022 tehnyt päätöksen talousarvion 2023 laadintaa 
ohjaavasta toimialakohtaisesta käyttötalouden kehyksestä. Määrärahakehykset ovat 
toimialojen osalta sitovia. Talousarvioesityksessä esitetään myös suunnitelmavuodet 
2024 ja 2025. Työllisyyden hoidon TE24-uudistuksen vaikutuksia suunnitelmavuosille 
ei tässä vaiheessa vielä esitetä johtuen uudistuksen valmistelun keskeneräisyydestä 
ministeriötasolla.

Talousarvion laadintaohjeiden mukaan toimialakohtaisissa esityksissä tulee varautua 
kustannustason nousuun. Kehystaulukossa on eritelty toimialakohtaisesti 
palkankorotuksiin ja palvelujen sekä tarvikkeiden hinnankorotuksiin tehdyt varaukset. 
Palvelujen ostoissa tulee huomioida voimassa oleviin sopimuksiin mahdollisesti 
sisältyvät hinnankorotukset.

Kunta-alalla 8.6.2022 saavutettu palkkasopimusratkaisu tulee huomioida toimialojen 
esityksissä. Sopimuskorotusten lisäksi tulee ottaa huomioon palkkakustannusten 
tavanomainen nousu esimerkiksi kokemuslisien vuoksi. Palkkakustannukset on 
arvioitava mahdollisimman todenmukaisesti henkilöstösuunnitelman mukaan. 
Palkkojen tämänhetkiset sivukuluprosentit on arvioitu kesäkuussa 2022 käytettävissä 
olevan parhaan tiedon perusteella ja ne päivitetään tarvittaessa viimeisimpien 
arvioiden mukaisiksi yksiköiden kustannuspaikkakohtaisten käyttösuunnitelmien 
laadinnan yhteydessä.
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Eläkemenoperusteinen maksu poistuu vuoden 2023 alussa. Vuonna 2023 tulee 
voimaan tasausmaksu, joka jaetaan kuntien ja hyvinvointialueiden osuuksiin vuoden 
2022 toteutuvien palkkasummien suhteessa. Kuntien eläkevakuutus (Keva) on 
2.5.2022 antanut budjetointiohjeen, minkä mukaan Porin kaupungin arvioitu osuus 
tasausmaksusta on noin 4,8 miljoonaa euroa. Koska tasausmaksu jaetaan kunnille ja 
hyvinvointialueille laskennallisesti palkkasummien suhteessa, ei se ole 
eläkemenoperusteisen maksun tapaan kohdistettavissa aiheuttamisperiaatteella 
mihinkään tiettyyn toimintoon. Kehyksessä tasausmaksun määrä on jaettu 
toimialoittain huhtikuun 2022 palkkamenojen suhteessa. Kirjanpidollisesti 
tasausmaksua tullaan jakamaan vuonna 2023 toteutuvien palkkamenojen suhteessa 
kuukausittain.

Henkilöstö- ja koulutussuunnitteluprosessi on integroitu osaksi talousarvioprosessia 
ja talousarvion valmistelutyön yhteyteen, jotta mahdolliset henkilöstörakenteen ja -
määrän muutokset voidaan ottaa talousarviossa huomioon aikaisempaa 
tehokkaammin. Henkilöstö- ja koulutussuunnitelmat käsitellään lautakunnissa 
talousarviokäsittelyn yhteydessä.

Toimialalla laaditusta tilannekuvasta esitetään talousarviossa pääkohdat, jotka 
kuvaavat toimialan tilannetta ja erityisesti nähtävissä olevia palvelutarpeiden 
muutoksia ja muita merkittäviä trendejä, jotka vaikuttavat palvelujen järjestämiseen. 
Tilannekuvassa kuvataan erityisesti talousarvioon kirjattuihin tavoitteisiin ja 
toimenpiteisiin liittyviä toiminnallisia ja taloudellisia riskejä. Toimiala esittää tässä 
yhteydessä myös strategiasta johdetut toiminnalliset tavoitteensa, jotka eivät kohdistu 
mihinkään toimialalta erikseen esitettäviin prosessikuvauksiin.

 

Talousarvion määrärahakehys ja perusteet

Elinvoima- ja ympäristötoimialan talousarviota tehdään nyt kolmatta kertaa. 
Organisaatiomuutoksessa 1.9.2020 yhdistettiin osa konsernihallinnon 
elinvoimayksiköstä ja viestintäyksiköstä sekä ICT-yksikkö kokonaisuudessaan 
ympäristö- ja lupapalveluiden toimialaan. Samalla Visit Pori Oy:n henkilöstö ja osa 
toiminnasta siirtyi liikkeenluovutuksessa toimialalle. Elinvoima- ja ympäristötoimiala 
kokoaa kaupungin keskeiset elinvoimaisuutta palvelevat toiminnot yhteen.

Elinvoima- ja ympäristötoimialan käyttötalouden määrärahakehys vuodelle 2023 on 
-26.233.000 euroa. Kehys on muodostettu vuoden 2022 kehyksen pohjalle, johon on 
lisätty palkankorotusvaraus 420.000 euroa sekä varaus kustannustason nousuun 
605.000 euroa. Kehyksessä on huomioitu myös työllisyydenhoidosta 
hyvinvointialueelle siirtyvä henkilöstö noin 0,3 miljoonalla eurolla sekä perusturvan ja 
pelastuslaitoksen käyttämien järjestelmien ja laitteiden lisenssi- ja käyttökustannukset 
150.000 eurolla.

Lisäksi kehykseen tehtiin seuraavat muutokset vuodesta 2022:

siirto KH:n myöntämistä avustuksista konsernipalveluista matkailu- ja 
markkinointiyksikköön 220.000 euroa strategisiin tapahtumakumppanuuksiin
330.000 euroa kaupunkimittauksen ilmakuvaus- ja laserkeilausaineiston 
päivittämiseen
kaupunkikehityksen käyttötalousmäärärahaksi 50.000 euroa
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Yyterin yksityisteiden kunnossapitoon 30.000 euroa
ICT-yksikön käyttötalouteen 100.000 euron lisäys cyberuhkiin varautumiseksi
Kaupunkisuunnittelun asiantuntijapalveluihin 100.000 euron lisäys
Työllisyyspalveluiden MAINE-maahanmuuttajahankkeen jatkon 
omarahoitusosuus 35.000 euroa
Suunnittelu- ja kehittämisyksikön EU-rahoitteisen Circwaste-hankkeen 
kolmannen vaiheen omarahoitusosuus 35.000 euroa
Työllisyyspalveluihin määräaikaisen TE24-projektityöntekijän palkkaus 50.000 
euroa
Ympäristö- ja terveysvalvontayksikköön uuden ympäristötarkastajan viran 
perustaminen 37.000 euroa (osa rahoituksesta muilta kunnilta)
Rakennusvalvontaan poikkeuslupien käsittelyyn yksi lupainsinööri lisää, samoin 
kaupunkisuunnitteluun yksi kaavoitusarkkitehti lisää, yhteensä 137.000 euroa

Lisäksi seuraavat siirrot on toteutettu 13.6.2022 jälkeen siten, että elinvoima- ja 
ympäristötoimialan toimintakate nousee ja konsernipalveluiden toimintakate 
vastaavasti laskee, joten kaupungin kokonaiskehys ei muutu:

1 htv:n siirto ICT-yksikköön (73.000 euroa)
Porin kaupunkikeskusta ry:n sopimuksen muuttaminen 
kumppanuussopimuksesta ostopalvelusopimukseksi (83.000 euroa).

Huomioitavaa on, että kehyksen vahvistamisen jälkeen aluehallintoviraston 
tarkastuksessa on käynyt ilmi, että ICT-yksikön henkilöstölisäyksiin on pakottava tarve 
(130.000 euroa). Tähän ei ole varattu määrärahoja esityksessä. Myös joukkoliikenteen 
toimintatuottojen arvion laskemiselle nykyisestä 2.200.000 euron budjetoidusta 
tuotosta on perustetta, sillä lipunmyyntitulot tullevat asettumaan noin 1.700.000-
1.800.000 euron vuositasolle, ellei uusilla maksutavoilla ja markkinoinnilla saada 
houkuteltua uusia kerta- ja aikalippumatkustajia. Joukkoliikenteen toimintatuottoihin 
vuodelle 2023 voikin enimmillään sisältyä 500.000 euron huomattava riski, jota ei olla 
huomioitu talousarvioesityksessä.

Talousarvioehdotuksesta on ympäristöterveydenhuollon, jätehuoltoviranomaisen ja 
joukkoliikenneviranomaisen osalta pyydetty lausunnot yhteistoiminta-alueen kunnilta. 
Saapuneet lausunnot ovat pykälän liitteenä.

 

Investoinnit 2023

Toimialan investointimääräraha vuonna 2023 on yhteensä 1.655.000 euroa. Toimialan 
merkittävimmät investointitarpeet liittyvät ICT-hankintoihin ja Yyterin kehittämiseen. 
ICT-yksikön sovellus- ja laitehankintoihin esitetään varattavaksi 875.000 euroa sekä 
digitalisaatioon 300.000 euroa.

Elinkeinoelämää tukevien investointien kokonaisuus Yyterissä on 0,4 M euroa vuonna 
2023. Näistä merkittävimmät toimenpiteet liittyvät Yyterin aukion yleissuunnitelman 
toteuttamiseen sekä Yyterin alueen infran kehittämiseen.

Työllisyyspalveluiden luontopajatoimintojen aineellisiin hyödykkeisiin ja kalustoon 
esitetään varattavaksi 40.000 euroa sekä työpajatoiminnan koneisiin ja kalustoon 
20.000 euroa. Toimialan irtaimiston hankintaan esitetään varattavaksi 20.000 euroa.
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Toimialaan liittyvät prosessit

Talousarvion 2021 ja 2022 tapaan toimialat ovat yhteistyössä talous- ja hallintoyksikön 
controller-tiimin kanssa valmistelleet prosessikuvaukset toimintakatteeltaan 
suurimmista kaupunkitasoisista prosesseista. Perusturvan siirtyminen 
hyvinvointialueelle muokkaa myös suurimpia kaupunkitason prosesseja. Elinvoima- ja 
ympäristötoimialalta on valittu uusiksi prosesseiksi joukkoliikenne sekä työllisyyden 
hoito. Esityksen liitteenä on prosessien tilannekuvat, toiminnalliset sekä taloudelliset 
tavoitteet, toimenpiteet niihin pääsemiseksi ja vuosittaiset valtuustoon nähden sitovat 
mittarit.

Huomioitavaa on, että joukkoliikenteen prosessikuvauksessa Ylivertaiset 
asuinympäristöt ja keskustan kehittäminen-tavoitteessa kuvatun toimenpiteen 
summat eivät sisälly toimialan kehykseen eikä talousarvioesitykseen.

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää hyväksyä toimialan talousarvioesityksen ja 
lähettää sen kaupunginhallituksen ja edelleen kaupunginvaltuuston käsittelyyn 
oheisten liitteiden mukaisesti:

toimialan käyttötalousarvio vuodelle 2023
toimialan investoinnit vuodelle 2023
toimialan tilannekuva ja riskiarviot sekä toiminnalliset tavoitteet
toimialaan liittyvien prosessien kuvaukset (joukkoliikenne ja työllisyyden hoito).

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Jätehuoltojaosto, 20.09.2022, § 15

Valmistelijat / lisätiedot:
Jonna Vainio
jonna.vainio@pori.fi

Liitteet
1 Jätehuoltoviranomainen, käyttötalousarvio vuodelle 2023
2 ELYM jätehuoltojaosto, Lausuntopyyntö jätehuoltojaoston TA2023

Kaupunginhallitus on 13.6.2022 tehnyt päätöksen talousarvion 2023 laadintaa 
ohjaavasta toimialakohtaisesta käyttötalouden kehyksestä. Määrärahakehykset ovat 
toimialojen osalta sitovia.

Talousarvion laadintaohjeiden mukaan toimialakohtaisissa esityksissä tulee varautua 
kustannustason nousuun. Kehystaulukossa on eritelty toimialakohtaisesti 
palkankorotuksiin ja palvelujen sekä tarvikkeiden hinnankorotuksiin tehdyt varaukset. 
Palvelujen ostoissa tulee huomioida voimassa oleviin sopimuksiin mahdollisesti 
sisältyvät hinnankorotukset.

Kunta-alalla 8.6.2022 saavutettu palkkasopimusratkaisu tulee huomioida toimialojen 
esityksissä. Sopimuskorotusten lisäksi tulee ottaa huomioon palkkakustannusten 
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tavanomainen nousu esimerkiksi kokemuslisien vuoksi. Palkkakustannukset on 
arvioitava mahdollisimman todenmukaisesti henkilöstösuunnitelman mukaan. 
Palkkojen tämänhetkiset sivukuluprosentit on arvioitu kesäkuussa 2022 käytettävissä 
olevan parhaan tiedon perusteella ja ne päivitetään tarvittaessa viimeisimpien 
arvioiden mukaisiksi yksiköiden kustannuspaikkakohtaisten käyttösuunnitelmien 
laadinnan yhteydessä.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsittelee toimialan talousarvioesityksen 
kokouksessaan 14.9.2022. Toimialakohtainen talousarvioesitys siirtyy lautakunnan 
hyväksynnän jälkeen kaupunginhallituksen käsittelyyn. Kaupunginvaltuusto 
hyväksynee talousarvion marraskuun aikana. Tämän jälkeen toimialat valmistelevat 
kustannuspaikkakohtaiset käyttösuunnitelmat loppuun ja lautakunnat vahvistavat ne 
joulukuun 2022 kokouksessa.

Jätehuoltoviranomaisen talousarvion laadinnassa palvelujen ostoissa on varauduttu 
kompostointirekisterin perustamisesta ja ylläpidosta johtuviin ohjelmistolisenssi-, 
käyttöönotto- ja koulutuskuluihin. Samoin henkilöstökuluissa on varauduttu jätelain 
muutosten aiheuttamaan työmäärän lisääntymiseen, erityisesti 
kompostointirekisterin perustamiseen ja ylläpitoon liittyvissä tehtävissä. Vuonna 2023 
jätehuoltoviranomaisessa työskentelee kahden vakituisen (jätehuollon suunnittelija ja 
suunnittelija) lisäksi projektityöntekijä (2 v. määräaikainen). Jätehuoltoviranomaiselle 
uutena tehtävänä tulee kompostointirekisterin perustaminen ja ylläpito, joten 
tehtävään tarvitaan käynnistysvaiheessa lisäresurssia.

Talousarvioehdotuksesta on pyydetty lausunnot yhteistoiminta-alueen kunnilta. 
Saapuneet lausunnot ovat pykälän liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Jätehuoltojaosto päättää merkitä talousarvioesityksen tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Tekninen lautakunta, 20.09.2022, § 154

Valmistelijat / lisätiedot:
Erja Haavisto
erja.haavisto@pori.fi
talouspäällikkö, talousyksikkö

Liitteet
1 Tekninen toimiala, Käyttötalousarvio vuodelle 2023 ja taloussuunnitelma vuosille 
2024-2025
2 Tekninen toimiala, Prosessikuvaus tilatehokkuus
3 Tekninen toimiala, Investointisuunnitelma vuosille 2023-2027
4 Tekninen toimiala, Prosessikuvaus infran kunnossapito
5 Tekninen toimiala, Porilaisten hyvinvointi ja Porin elinvoima
6 Tekninen toimiala, Tilannekuva ja riskiarviot
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7 Tekninen toimiala, Infrastruktuuriin kohdistuvat investoinnit 2023 selitysosa
8 Tekninen toimiala, Tiloihin kohdistuvat investoinnit 2023 selitysosa

Kaupunginhallitus on 13.6.2022 tehnyt päätöksen talousarvion 2023 laadintaa 
ohjaavasta toimialakohtaisesta käyttötalouden kehyksestä. Määrärahakehykset ovat 
toimialojen osalta sitovia. Toimialakohtaisissa esityksissä tulee varautua 
kustannustason nousuun. Kehystaulukossa on eritelty toimialakohtaisesti 
palkankorotuksiin ja palvelujen sekä tarvikkeiden hinnankorotuksiin tehdyt varaukset.

Kunta-alalla 8.6.2022 saavutettu palkkasopimusratkaisu tulee huomioida toimialojen 
esityksissä. Vuonna 2023 kehyksessä nousuun on varattu 3,00 prosenttia. 
Palkkakustannukset on arvioitava mahdollisimman todenmukaisesti 
henkilöstösuunnitelman mukaan. 

Palkkojen sivukuluprosentit on arvioitu kesäkuussa 2022 käytettävissä olevan parhaan 
tiedon perusteella ja ne päivitetään tarvittaessa talousarvion myöhemmissä 
käsittelyvaiheissa.

Eläkemenoperusteinen maksu poistuu vuoden 2023 alussa. Vuonna 2023 tulee 
voimaan tasausmaksu, joka jaetaan kuntien ja hyvinvointialueiden osuuksiin vuoden 
2022 toteutuvien palkkasummien suhteessa.

Henkilöstö- ja koulutussuunnittelu on integroitu osaksi talousarvioprosessia ja 
talousarvion valmistelutyön yhteyteen, jotta mahdolliset henkilöstörakenteen ja -
määrän muutokset voidaan ottaa talousarviossa huomioon.

Toimialan tilannekuvassa esitetään pääkohdat, jotka kuvaavat toimialan tilannetta ja 
nähtävissä olevia toimialaa koskevia muutoksia.

Viime vuosien talousarvioiden tapaan toimialat ovat yhteistyössä talous- ja 
hallintoyksikön controller-toiminnon kanssa valmistelleet prosessikuvaukset 
toimintakatteeltaan suurimmista prosesseista. Tekniseltä toimialalta näitä ovat 
tilatehokkuus ja infran kunnossapito. Kuvaukset sisältävät prosessien tilannekuvan, 
strategiaan pohjaavat toiminnalliset tavoitteet ja niiden vuositasoiset toimenpiteet ja 
mittarit sekä taloudelliset tavoitteet, joissa on huomioitu myös toiminnallisten 
tavoitteiden vaikutus. Lisäksi toiminnallisia tavoitteita on koottu kaikkien toimialojen 
yhteisiin Porilaisten hyvinvointi ja Porin elinvoima -osioihin.

Talousarvion määrärahakehys ja perusteet

Teknisen toimialan sitovuustaso valtuustoon nähden on muista toimialoista poiketen 
toimintamenot. Määrärahakehys toimintamenojen osalta vuodelle 2023 on -53 181 
000 euroa. Lisäystä vuoden 2022 talousarvioon on 2,3 miljoonaa euroa. Kehykseen 
tehtiin seuraavat muutokset vuodelle 2023.

Toimintatuotot:

Hyvinvointialueelle vuokrattavien tilojen tilavuokrat +7,2 miljoonaa euroa

Kiinteistönhoidon myynti tytäryhtiöille -0,25 miljoonaa euroa

Sähköautojen lataustolpat +0,05 miljoonaa euroa

Asvaltointityöt yksityisille + 0,07 miljoonaa euroa



 Porin kaupunki Pöytäkirja 9/2022 35 ( )138
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Valmistus omaan käyttöön:

VOK-erän vähennys -0,2 miljoonaa euroa

Toimintakulut:

Kuel-eläkemenoperusteisen maksun muuttuminen tasausmaksuksi -1 miljoona euroa

Henkilösiirrot hyvinvointialueelle -0,1 miljoonaa euroa

Yleiskorotukset henkilöstökuluihin +0,4 miljoonaa euroa

Promenadisalin toimintamenojen siirto tekniselle toimialalle +0,01 miljoonaa euroa

Infran kunnossapito +0,4 miljoonaa euroa

Sähköautojen lataustolpat +0,05 miljoonaa euroa

Asvaltointityöt yksityisille + 0,07 miljoonaa euroa

Varaus yleiseen kustannustason nousuun +0,8 miljoonaa euroa

Vuokrat ja vastikkeet +1,7 miljoonaa euroa

Teknisen toimialan käyttötalouden talousarvioesitys on vahvistetun kehyksen 
mukainen.

Investointisuunnitelma sisältää sekä infrastruktuuriin ja tiloihin kohdistuvat 
investoinnit että irtaimen investoinnit. Teknisen toimialan investointisuunnitelma on 
60 032 000 euroa. Investointisuunnitelma ylittää kehyksen kaupunginhallituksen 
päätöksen mukaisesti Itä-Porin päiväkodin rakentamiseen tehdyn lisäyksen verran 
3 500 000 euroa. Infraan kohdistuvien investointien osuus on 19 990 000 euroa. 
Infrainvestointeihin sisältyy erillisiä kaupunkikehitysinvestointeja 580 000 euroa, joilla 
tuetaan kaupungin elinvoiman kehittämistä. Tilainvestointien osuus on 39 220 000 
euroa, josta uudiskohteita on 28 140 000 euroa. Irtaimen investointien osuus on 
912 000 euroa.

Suurimmat tilainvestoinnit vuonna 2023 ovat Isomäen palloiluhallin ja Pohjois-Porin 
monitoimitalon uudisrakennukset. Infrainvestoinneista merkittävin yksittäinen hanke 
on Jokikeskuksen toinen vaihe.

Teknisen toimialan talousarvio muodostuu liitteinä olevista tuloslaskelmaosasta, 
investointiosasta selvityksineen, toimialan tilannekuvasta ja toimialaan liittyvistä 
prosessikuvauksista.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle päätettäväksi oheisen liitteen mukaisen:

- Toimialan käyttötalousarvion vuodelle 2023 ja taloussuunnitelman vuosille 2024-25

- Investointisuunnitelman ja selitysosiot vuosille 2023-2027

- Toimialan tilannekuvan ja riskiarvion

- Prosessikuvaukset, Tilatehokkuus ja Infran kunnossapito 
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- Teknisen toimialan osalta toiminnalliset tavoitteet Porilaisten hyvinvointi ja Porin 
elinvoima -osioihin

Kokouskäsittely
Antti Lehtonen poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn aikana klo 17:30 ja hänen 
varajäsensä saapui kokoukseen klo 17:32. 

Sampsa Kataja saapui kokoukseen tämän asian käsittelyn aikana klo. 17:36.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Porin Palveluliikelaitoksen johtokunta, 20.09.2022, § 45

Valmistelijat / lisätiedot:
Niina Heino
niina.heino@pori.fi

Liitteet
1 Palveluliikelaitos, käyttötalousarvio vuodelle 2023 ja taloussuunnitelma vuosille 
2024-2025
2 Palveluliikelaitos, investointisuunnitelma vuodelle 2023
3 Palveluliikelaitos, tilannekuva ja riskiarvio 2023
4 Palveluliikelaitos, prosessikuvaus

Kaupunginhallitus edellyttää liikelaitosten osalta, että ne laativat omat talousarvionsa 
ja taloussuunnitelmansa niin, että niiden toiminnan ja investointien yhteenlaskettu 
rahavirta on positiivinen. Palveluliikelaitoksen vuoden 2023 talousarvio on laadittu 
kaupunginhallituksen vahvistaman talousarviokehyksen mukaisesti 721 t€:n 
vuosikatteeseen. Palveluliikelaitoksen sitovat erät ovat kaupungille maksettava 
peruspääoman korko 389 996 € sekä ivestointien ennimmäismäärä 290 000 €.

Ehdotus
Esittelijä: Jani Sundell, vs. johtaja

Johtokunta päättää hyväksyä Palveluliikelaitoksen vuoden 2023 talousarvioesityksen.

Päätös
Johtokunta päättää hyväksyä Palveluliikelaitoksen vuoden 2023 talousarvioesityksen ja 
lähettää sen kaupunginhallituksen ja edelleen kaupunginvaltuuston käsittelyyn.

Tarkastuslautakunta, 27.09.2022, § 63

Valmistelijat / lisätiedot:
Niko Poskiparta
niko.poskiparta@pori.fi
tarkastusjohtaja

Liitteet
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1 Tarkastustoimi, Käyttötalousarvio vuodelle 2023 ja taloussuunnitelma vuosille 2024-
2025

Kuntalain 121 § 6 kohdan mukaan tarkastuslautakunnan tehtävänä on:

"valmistella kunnanhallitukselle esitys tehtäviään koskeviksi hallintosäännön 
määräyksiksi sekä arvioinnin ja tarkastuksen talousarvioksi.

Kunnanhallitus voi poiketa tarkastuslautakunnan esityksestä lautakuntaa koskeviksi 
hallintosäännön määräyksiksi ja talousarvioksi kunnan hallintosäännön ja 
talousarvioesityksen yhteensovittamiseen liittyvästä perustellusta syystä."

Kaupunginhallitus on 13.6.2022 tehnyt päätöksen talousarvion 2023 laadintaa 
ohjaavasta toimialakohtaisesta käyttötalouden kehyksestä. Määrärahakehykset ovat 
toimialojen osalta sitovia. Talousarvioesityksessä esitetään myös suunnitelmavuodet 
2024 ja 2025.

Talousarvion laadintaohjeiden mukaan toimialakohtaisissa esityksissä tulee varautua 
kustannustason nousuun. Kehystaulukossa on eritelty toimialakohtaisesti 
palkankorotuksiin ja palvelujen sekä tarvikkeiden hinnankorotuksiin tehdyt varaukset. 
Palvelujen ostoissa tulee huomioida voimassa oleviin sopimuksiin mahdollisesti 
sisältyvät hinnankorotukset.

Kunta-alalla 8.6.2022 saavutettu palkkasopimusratkaisu tulee huomioida toimialojen 
esityksissä. Sopimuskorotusten lisäksi tulee ottaa huomioon palkkakustannusten 
tavanomainen nousu esimerkiksi kokemuslisien vuoksi. Palkkakustannukset on 
arvioitava mahdollisimman todenmukaisesti henkilöstösuunnitelman mukaan. 
Palkkojen tämänhetkiset sivukuluprosentit on arvioitu kesäkuussa 2022 käytettävissä 
olevan parhaan tiedon perusteella ja ne päivitetään tarvittaessa viimeisimpien 
arvioiden mukaisiksi yksiköiden kustannuspaikkakohtaisten käyttösuunnitelmien 
laadinnan yhteydessä.

Eläkemenoperusteinen maksu poistuu vuoden 2023 alussa. Vuonna 2023 tulee 
voimaan tasausmaksu, joka jaetaan kuntien ja hyvinvointialueiden osuuksiin vuoden 
2022 toteutuvien palkkasummien suhteessa. Kuntien eläkevakuutus (Keva) on 
2.5.2022 antanut budjetointiohjeen, minkä mukaan Porin kaupungin arvioitu osuus 
tasausmaksusta on noin 4,8 miljoonaa euroa. Koska tasausmaksu jaetaan kunnille ja 
hyvinvointialueille laskennallisesti palkkasummien suhteessa, ei se ole 
eläkemenoperusteisen maksun tapaan kohdistettavissa aiheuttamisperiaatteella 
mihinkään tiettyyn toimintoon. Kehyksessä tasausmaksun määrä on jaettu 
toimialoittain huhtikuun 2022 palkkamenojen suhteessa. Kirjanpidollisesti 
tasausmaksua tullaan jakamaan vuonna 2023 toteutuvien palkkamenojen suhteessa 
kuukausittain.

Henkilöstö- ja koulutussuunnitteluprosessi on integroitu osaksi talousarvioprosessia 
ja talousarvion valmistelutyön yhteyteen, jotta mahdolliset henkilöstörakenteen ja -
määrän muutokset voidaan ottaa talousarviossa huomioon aikaisempaa 
tehokkaammin. Henkilöstö- ja koulutussuunnitelmat käsitellään lautakunnissa 
talousarviokäsittelyn yhteydessä. Suunnitelmavuosissa on huomioitu tarkastustoimen 
vakituisen henkilöstön määrän palauttaminen takaisin viiteen henkeen. Riittävät 
resurssit ovat sekä arviointityön että toimivan ja kattavan sisäisen tarkastuksen 
edellytys.
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Tarkastustoimen talousarvioehdotus noudattaa kaupunginhallituksen päättämää 
määrärahakehystä -506 480 euroa.

Ehdotus
Esittelijä: Niko Poskiparta, tarkastusjohtaja

Tarkastuslautakunta päättää hyväksyä toimialan talousarvioesityksen ja lähettää sen 
kaupunginhallituksen ja edelleen kaupunginvaltuuston käsittelyyn oheisten liitteiden 
mukaisesti:

tarkastustoimen käyttötalousarvio vuodelle 2023 sekä taloussuunnitelma 
vuosille 2024 ja 2025

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 27.09.2022, § 242

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Sivistystoimiala, käyttötalousarvio vuodelle 2023 ja taloussuunnitelma vuosille 2024-
2025
2 Sivistystoimiala, prosessikuvaukset
3 Sivistystoimiala, investointisuunnitelma 2023

Kaupunginhallitus on 13.6.2022 tehnyt päätöksen talousarvion 2023 laadintaa 
ohjaavasta toimialakohtaisesta käyttötalouden kehyksestä. Määrärahakehykset ovat 
toimialojen osalta sitovia. Toimialakohtaisissa esityksissä tulee varautua 
kustannustason nousuun. Palvelujen ostoissa tulee huomioida voimassa oleviin 
sopimuksiin mahdollisesti sisältyvät hinnankorotukset.

Kunta-alalla 8.6.2022 saavutettu palkkasopimusratkaisu tulee huomioida toimialojen 
esityksissä. Vuonna 2023 nousua on vähintään keskimäärin 3,05 prosenttia, kun 
kehyksessä nousuun on varattu 3 prosenttia. Sopimuskorotusten lisäksi tulee ottaa 
huomioon palkkakustannusten tavanomainen nousu esimerkiksi kokemuslisien 
vuoksi. Palkkakustannukset on arvioitava mahdollisimman todenmukaisesti 
henkilöstösuunnitelman mukaan. Palkkojen sivukuluprosentit on arvioitu kesäkuussa 
2022 käytettävissä olevan parhaan tiedon perusteella, ja ne päivitetään tarvittaessa 
talousarvion myöhemmissä käsittelyvaiheissa. Eläkemenoperusteinen maksu poistuu 
vuoden 2023 alussa. Vuonna 2023 tulee voimaan tasausmaksu, joka jaetaan kuntien ja 
hyvinvointialueiden osuuksiin vuoden 2022 toteutuvien palkkasummien suhteessa.

Talousarvion toiminnallisten tavoitteiden osuus painottuu toimialoilta nostettuihin 
taloudellisesti merkittävimpiin prosesseihin sekä kaupungin elinvoiman ja 
hyvinvointitoimintojen kehittämiseen. Hallinto- ja talousyksikön controller-tiimi on 
valmistellut yhteistyössä toimialojen kanssa toimintakatteeltaan suurimpien 
prosessien tilannekuvat, taloudelliset vaikutukset sekä pitkän aikavälin tavoitteet ja 



 Porin kaupunki Pöytäkirja 9/2022 39 ( )138
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

vuosittaiset valtuustoon nähden sitovat mittarit. Toimialalla laaditusta tilannekuvasta 
esitetään tiiviisti pääkohdat, jotka kuvaavat muutamalla rivillä toimialan tilannetta ja 
erityisesti nähtävissä olevia palvelutarpeiden muutoksia ja muita merkittäviä trendejä, 
jotka vaikuttavat palvelujen järjestämiseen. Tilannekuvassa tulee erityisesti kuvata 
talousarvioon kirjattuihin tavoitteisiin ja toimenpiteisiin liittyviä toiminnallisia ja 
taloudellisia riskejä.

Henkilöstösuunnitteluprosessi on integroitu osaksi talousarvioprosessia ja 
talousarvion valmistelutyön yhteyteen, jotta mahdolliset henkilöstörakenteen ja -
määrän sekä osaamistarpeiden muutokset voidaan ottaa talousarviossa huomioon 
aikaisempaa tehokkaammin. Henkilöstösuunnittelun kokonaisprosessiin kuuluvat 
sekä henkilöstö- että koulutussuunnitelman laadinta. Henkilöstö- ja 
koulutussuunnitelmat käsitellään lautakunnissa talousarviokäsittelyn yhteydessä.

Talousarvion määrärahakehys ja perusteet

Sivistystoimialan määrärahakehys vuodelle 2023 on -118.830.000 euroa. 
Määrärahakehyksessä on otettu huomioon seuraavat lisäykset vuodelle 2023:

Palkankorotusvaraus 3 % ja eläkemaksumuutos: -3.284.000 euroa,

Lainsäädännöstä johtuvat lisäykset: varhaiskasvatuksen ryhmäsäädökset -600.000 
euroa, varhaiskasvatuksessa olevan lapsen tuki -300.000 euroa,, oppivelvollisuusiän 
nosto ja joustava perusopetus -350.000 euroa

Kustannustason nousu (4%) palvelut ja tarvikkeet: -653.000 €,  Palveluliikelaitoksen 
ateriakustannukset: -850.000 euroa

Muut lisäykset: sairaalakoulu -130.000 euroa, palvelusetelikustannukset -400.000 
euroa, määräaikaisten pätevien opettajien kesäajan palkkaus -300.000 euroa, 
valmistava opetus -600.000 euroa, poikkihallinnollinen liikkumisohjelma -100.000 
euroa, uinnin pitkän radan SM-kisat -50.000 euroa

Muut muutokset: koulupsykologien ja -kuraattorien siirtyminen hyvinvointialueelle 
1.500.000 euroa, sisäiset siirrot 430.000 euroa muun muassa sivistystoimialan 
yhteisten palvelujen henkilöstön siirto muille toimialoille

Talousarvion henkilöstökulut on laskettu ohjeistuksen mukaan huomioon ottaen 
palkankorotusvaraukset sekä toiminnan muutoksista ja laajentumisesta aiheutuvat 
henkilöstökulujen lisäykset erityisesti opetukseen ja varhaiskasvatukseen.

Palvelujen ostoissa ovat muun muassa Palveluliikelaitoksen veloitukset ateria- ja 
siivouspalveluista, iltapäivätoiminnan ostopalvelut, koulukuljetukset, 
korkeakoulutoiminnan avustukset, kotikuntakorvaukset sekä päivähoidon 
palvelusetelimenot. Kehyksen mukaiset  kustannusten nousuun tarkoitetut 
määrärahalisäykset on otettu huomioon.

Tarvikeostojen määrärahat on arvioitu vuoden 2022 talousarvioon ja kuluvan vuoden 
toteumiin perustuen hinnan korotuksiin varattu määrärahalisäys huomioon ottaen.

Avustuksissa ovat kotihoidon ja yksityisen hoidon tuet sekä liikunnan ja kulttuurin 
avustukset.

Muut kulut on arvioitu kuluvan vuoden toteumiin perustuen.
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Toimintatuotot koostuvat varhaiskasvatuksen ja iltapäivätoiminnan asiakasmaksuista, 
pääsymaksuista, lukukausi- ja kurssimaksuista, tuista ja avustuksista (hankerahoitus) 
sekä tilojen käyttömaksuista ja vuokrista.

Toiminnalliset muutokset

Varhaiskasvatukseen osallistuvan lapsen oikeus tukeen vahvistui merkittävästi 
1.8.2022 varhaiskasvatuslain muutoksen myötä. Lapsella on oikeus varhaiseen, hyvin 
resursoituun ja vaikuttavaan tukeen heti tuen tarpeen ilmetttyä. Yhtenäinen tuen 
malli on myös luotava. Tämän myötä tarvitaan erityisopettaja- ja avustajaresurssia 
kentälle sekä kasvatushenkilöstön koulutusta ja tukea osaamisen lisäämiseksi. 
Vuonna 2023 on tulossa muita lakimuutoksia, jotka vaikuttavat myös 
varhaiskasvatukseen. Tällaisia ovat tasa-arvolain ja yhdenvertaisuuslain sekä 
mahdolliset vammaispalvelulain muutokset. Näiden muutosten kustannusvaikutuksia 
ei vielä ole tiedossa.

Perhevapaauudistus tuli voimaan 1.8.2022. Uuden lain mukaan oikeus 
varhaiskasvatukseen alkaa jatkossa sen kalenterikuukauden alussa, jona lapsi täyttää 
yhdeksän kuukautta. Oikeus samaan varhaiskasvatuspaikkaan säilyy, vaikka lapsi on 
poissa varhaiskasvatuksesta sinä aikana, jona lapsen hoidosta maksetaan 
sairausvakuutuslain mukaista vanhempainrahaa, mikäli se on ennalta ilmoitettu. 
Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulakia muutettiin siten, että varhaiskasvatuslain 
mukaisesti ennalta ilmoitetut vanhempainrahapäivien käyttämisestä johtuvat 
poissaolot ovat maksuttomia.

Aiemmin voimaan tulleet lainsäädännön muutokset oppivelvollisuusiän 
laajentamisesta ja varhaiskasvatuslain muutoksesta henkilöstömitoituksista 
poikkeamisen osalta vaikuttavat kustannuksia lisäävästi edelleen vuonna 2023. 

Valmistavan opetuksen volyymit ovat merkittävästi kasvaneet vuoden 2022 aikana 
Ukrainan sodan vuoksi. Uusia ryhmiä on perustettu ja ne jatkavat vuoden 2023 
kevääseen saakka. Uusia ryhmiä jouduttaneen perustamaan edelleen tilanteen 
jatkuessa. Myös varhaiskasvatuksen lapsimääriin kriisillä on vaikutuksensa.

Ukrainan sota on vaikuttanut merkittävästi myös sekä palvelujen että tarvikkeiden 
kustannuksiin. 

Hyvinvointialueet aloittavat 1.1.2023. Sivistystoimialalta siirtyvät koulupsykologit ja -
kuraattorit hyvinvointialueen palvelukseen. 

Määrärahakehyksen riittävyys 

Talousarviokehyksessä ja -esityksessä on pyritty ottamaan huomioon edellä 
mainittujen muutosten kustannusvaikutukset. Talousarvioesitys on tehty annettuun 
kehykseen. Sivistystoimialan menot ovat jo vuoden 2022 aikana kasvaneet niin, että 
vuoden 2022 talousarviomäärärahat eivät tule riittämään. Syitä on monia. 
Koronatilanne ja Ukrainan sota ovat aiheuttaneet merkittävästi ennakoimattomia 
lisäkustannuksia. Lainsäädännön ja toiminnan muutokset ovat vaikuttaneet 
kustannuksiin arvioitua enemmän. Palvelujen ja tarvikkeiden hinnat ovat nousseet. 
Lisäksi ensi vuoden valtion talousarvioesitys sisältää vahaiskasvatusmaksujen 
alentamisen. Näistä syistä  ja vuoden 2022 määrärahojen ylityksestä johtuen 
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sivstystoimialan määrärahakehys vuodelle 2023 ei ole riittävä. Lisämäärärahatarve 
vuodelle 2023 aiheutuu seuraavista asioista, joista osa on tullut esille talousarvion 
valmisteluvaiheessa talousarvion määrärahakehysten hyväksymisen jlälkeen:

Sivistystoimialan yksiköistä erityisesti varhaiskasvatusyksikkö on ollut taloudellisesti 
vaikeassa asemassa. Vaikka lasten määrä on laskenut, ovat lainsäädännön muutokset 
vaikuttaneet toiminnan järjestelyyn ja resurssitarpeiden kasvuun. Varhaiskasvatuksen 
henkilöstömitoitusten tiukennukset ja ryhmäkokosäädökset ovat aiheuttaneet 
merkittävästi lisäkustannuksia, joita ei ole riittävästi pystytty arvioimaan. 
Kustannusten arvioinnin vaikeuteen kiinnitettiin huomiota jo sivistyslautakunnan 
vuoden 2022 talousarvioesityksessä. 

Porin kunnallisessa varhaiskasvatuksessa on noin 140 lapsiryhmää. Ryhmistä noin 120 
on sellaisia, joiden lapsimäärä on ollut ennen varhaiskasvatuslain muutosta 1-2 lasta 
suurempi. Tuosta määrästä keskimäärin neljännes on ollut alle 3-vuotiaiden ryhmiä, 
joissa on ollut aiemmin sijoitettuna 13 lasta 12 sijaan. Vanhempien lasten ryhmissä on 
ollut sijoitettuna noin 2 lasta enemmän/ ryhmä. Lain tiukennuttua alle 3-vuotiaiden 
lasten ryhmiin voidaan nyt sijoittaa noin 30 lasta vähemmän kuin aikaisemmin  ja yli 3-
vuotiaiden ryhmiin noin 180 lasta vähemmän.  Lisähenkilöstön tarve on 
laskennallisesti 42 henkilöä, mikä on kustannuksissa tarkoittaa 1,5 miljoonaa euroa. 
Tähän on vuoden 2023 määrärahakehyksessä osoitettu 0,6 miljoonaa euroa. 
Lainsäädännön muutoksen myötä varhaiskasvatuksen henkilöstömitoituksesta ei voi 
enää poiketa henkilöstön poissaoloista johtuvista syistä, ja tämä on lisännyt sijaisten 
kustannuksia arviolta 0,4 miljoonaa euroa. Lisämäärärahatarve vuodelle 2023 on 
edellä mainituista yhteensä 1,3 miljoonaa euroa. Tämä määrärahavaje tulisi korjata. 
Muitakin lainsäädännön muutoksia on tulossa kuten edellä on todettu. Näiden 
kustannusvaikutuksia ei vielä tässä vaiheessa tiedetä. 

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksuihin esitetään alennuksia vuodelle 2023.  Valtion 
talousarvioesityksen mukaan maksuja alennetaan pysyvästi 70 miljoonalla eurolla. 
Laskennallisesti Porin kaupungin varhaiskasvatuksen asiakasmaksukertymä alenee 
0,7 miljoonaa euroa vuodessa.  Asiakasmaksujen alennuksen valtio kompensoi 
kunnille yhteisöveron jako-osuuden kautta. Asiakasmaksualennusten toteutumisen 
tarkemmasta ajankohdasta ei vielä ole tietoa.

Palveluliikelaitoksen ateria- ja siivouspalveluiden kustannuksiin ja kustannusten 
nousuun on kehyksessä varattu 0,85 miljoonan euron lisäys vuodelle 2023. 
Kustannukset nousevat liikelaitoksen esityksen mukaan 1,3 miljoonaa euroa, joten 
määrärahalisäyksen tarve on 0,45 miljoonaa euroa. 

Porin kaupungin uudistettu strategia tuli voimaan vuoden 2022 aikana. Talousarviossa 
2023 asetetaan strategian tavoitteita tukevia toimenpiteitä. Sivistystoimialan yhteisenä 
tavoitteena on harrastamisen Porin mallin vahvistaminen ja toiminnan laajentaminen. 
Harrastekerhoja on pyöritetty tähän saakka valtion hankerahalla, joka on 
vähenemässä. Jotta strategisesti tärkeä tavoite saavutetaan, on toimintaan 
panostettava kaupungin omalla rahalla. Määrärahan tarve on 0,12 miljoonaa euroa.

Porin kaupungin HR-yksikkö on alustavasti neuvotellut Muusikkojen liiton kanssa 
tekijänoikeuslain mukaisesta Pori Sinfoniettan tallennesopimuksesta, Sopimuksen 
toteutuminen tarkoittaa 60.000 euron lisäkustannuksia vuodelle 2023.



 Porin kaupunki Pöytäkirja 9/2022 42 ( )138
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Edellä mainitut kustannukset huomioon ottaen sivistystoimialan lisämäärärahatarve 
vuodelle 2023 on yhteensä 2,63 miljoonaa euroa.

Toiminnalliset tavoitteet

Talousarvion toiminnalliset tavoitteet esitetään prosessikuvausten yhteydessä. 
Toimialan yhteiset tavoitteet ovat sivistystoimialan tilannekuvan yhteydessä. 
Prosessikuvaukset ja niihin liittyvät toiminnalliset ja taloudelliset tavoitteet ovat 
perusopetuksen, lukiokoulutuksen, varhaiskasvatuksen sekä uusina prosesseina 
vuodelle 2023 kulttuurin sekä liikunnan ja nuorison osalta. Kuvauksissa olevat tilastot 
ja lukumäärät etenkin oppilasmäärien osalta tarkistetaan vielä syksyn tilastointipäivän 
mukaisesti. Nämä on merkitty punaisella. Kaikki prosessikuvaukset ovat esityslistan 
liitteenä samassa asiakirjassa.

Irtaimen investoinnit

Irtaimen investointimääräraha vuodelle 2023 on 1.357.000 euroa. Määrärahalla 
hankitaan 4. ja 7. luokkalaisten chromebookit, lukion 1. vuoden opiskelijoiden 
tietokoneet, Pohjoisväylän koulun ja Sairaalakoulun ensikertainen varustus sekä 
tehdään yksiköiden uus- ja korvaushankintoja.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle päätettäväksi sivistystoimialan talousarvion vuodelle 2023. 
Koska sivistystoimialan määrärahakehys vuodelle 2023 ei riitä laajeneviin toimintoihin 
eikä toiminnan tason ja laadun ylläpitämiseen, sivistyslautakunta päättää lisäksi 
esittää sivistystoimialan talousarvioon seuraavat määrärahalisäykset vuodelle 2023:

Varhaiskasvatuksen lainsäädännön edellyttämien ryhmäkokosäädösten ja 
henkilöstömitoitusten aiheuttamiin lisäkustannuksiin 1,3 miljoonaa euroa.

Varhaískasvatuksen asiakasmaksujen alentamiseen 0,7 miljoonaa euroa. Maksujen 
alennuksen valtio kompensoi kunnille yhteisöveron jako-osuuden kautta.

Palveluliikelaitoksen ateria- ja siivouspalveluiden kustannuksiin 0,45 miljoonaa euroa.

Harrastamisen Porin mallin rahoitukseen 0,12 miljoonaa euroa

Pori Sinfoniettan tallennesopimuksen kustannuksiin 60.000 euroa.

Yhteensä 2,63 miljoonaa euroa.

Kokouskäsittely
Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen asiasta.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 17.10.2022, § 621

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää
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tuomas.hatanpaa@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja

Liitteet
1 Talousarvio 2023 ja taloussuunnitelma 2023-2025 kaupunginjohtajan ehdotus

Kaupunginjohtajan ehdotus Porin kaupungin talousarvioksi 2023 ja 
taloussuunnitelmaksi 2023-2025 on esityslistan liitteenä.

Strategisten yhtiöiden tavoitteet liitetään talousarviokirjaan talousarvion II 
lukemiseen, kun yhtiöiden toinen erä on käsitelty erikseen kaupunginhallituksessa 
perjantaina 21.10.2022.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus aloittaa talousarvioehdotuksen käsittelyn ja jatkaa sitä talousarvion 
II lukemisessa tiistaina 1.11.2022.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

________________________

Merkitään, että Petri Huru poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn aikana kello 
18.43.

Merkitään, että Sanna Mustajoki poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn aikana 
kello 20.20.

Kaupunginhallitus, 01.11.2022, § 657

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää
tuomas.hatanpaa@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja

Liitteet
1 Talousarvio 2023 KH II lukeminen

Talousarvioon on tehty I lukemisen jälkeen seuraavat muutokset:

Tavoitteiden asettaminen konsernille

Lisätty konsernitason tavoitteet ja strategisten tytäryhtiöiden tavoitteet
 

Talousarvion yhteydessä vahvistetut erillisvaltuudet

Lisätty talous- ja hallintojohtajalle erillisvaltuus liittyen jätehuollon toimintaan 
alkuvuonna 2023
 

Kaupungin elinvoima ja hyvinvointi
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Selkeytetty kohdan Porilaisten hyvinvointi tavoiteasetantaa
 

Käyttötalousosa, sivistystoimiala

Päivitetty perusopetuksen prosessista oppilasmäärien kehitystä kuvaavia 
kaavioita syksyn 2022 tiedoilla
Poistettu kulttuuripalveluiden prosessista Sinfonietan toiminnan keskittämiseen 
liittyvästä tavoitteesta mittari 2
 

Käyttötalousosa, elinvoima- ja ympäristötoimiala 

Tarkennettu toimialan matkailuun ja lupaprosesseihin kytkeytyviä tavoitteita ja 
mittareita
 

Käyttötalousosa, tekninen toimiala

300 000 euroa Kiinteistö Oy Porin Jäähallin sähkö- ja kaukolämpömenoihin
300 000 euroa tulojen lisäys, Kiinteistö Oy Porin Jäähallilta laskutettavat sähkö- ja 
kaukolämpömaksut
 

Investointiosa

SOTE-rakennuksiin varatut investointimäärärahat on merkitty 
kaupunginhallituksen käyttöön
845 800 euroa vuodelta 2022 talousarviovuoteen toteutettavaksi siirtyviin 
projekteihin kaupunginjohtajan ehdotuksessa siirrettyjen määrärahojen 
lisäyksenä (siirtyvät määrärahat yhteensä 5 366 800 euroa)
Lisätty merkinnät vuodelta 2022 siirtyvistä investointimäärärahoista 
hankekohtaisesti
1 200 000 euroa lisäys Itä-Porin uuden päiväkodin rakentamiseen päivitetyn 
kustannusarvion johdosta
 

Rahoitusosa

1 200 000 euroa pitkäaikaisten lainojen lisäyksiin lisääntyneiden 
investointimenojen katteeksi
 

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä talousarvioehdotuksen ja ehdottaa 
kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto hyväksyy vuoden 2023 talousarvion ja 
vuosien 2023-2025 taloussuunnitelman kaupunginhallituksen ehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus oikeuttaa samalla konsernipalveluiden talous- ja hallintoyksikön 
tekemään tarvittaessa ulkoasuun ja teksteihin liittyviä korjauksia, joilla ei ole 
vaikutusta talousarvion loppusummaan, sitoviin tavoitteisiin tai laskelmiin.

Äänestykset
Arto Nurmi teki Ismo Läntisen kannattamana muutosesityksen, että lasten 
kotihoidontuen Pori -lisä korotettaisiin 75 eurosta 100 euroon kahden ensimmäisen 
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ikävuoden ajaksi. Kate etsitään toimialan sisältä. JAA on pohjaesitys EI Arto Nurmen 
muutosesitys lasten kotihoidontuen Pori -lisän korottamisesta 75 eurosta 100 euroon 
kahden ensimmäisen ikävuoden ajaksi. Kate etsitään toimialan sisältä.

Jaa
Bia Kaski
Jari Hakala
Timo Aro
Mikael Ropo
Laura Pullinen
Arja Laulainen
Tuomas Koivisto
Sinikka Alenius
Ei
Arto Nurmi
Aila Haikkonen
Ismo Läntinen

Bia Kaski teki Arto Nurmen kannattamana muutosesityksen, että Otsolan 
kannatusyhdistys ry:n kanssa käynnistetään neuvottelut yhteistyösopimuksen 
laatimisesta. Sopimuksen tavoitteena on täydentää Porin seudun kansalaisopiston 
toimintaa. Tähän varataan 30.000 euroa vuosittain valtuustokauden loppuun. 
Määräraha jää kaupunginhallituksen käyttöön. JAA on pohjaesitys EI on Bia Kasken 
muutosesitys, että Otsolan kannatusyhdistys ry:n kanssa käynnistetään neuvottelut 
yhteistyösopimuksen laatimisesta. Sopimuksen tavoitteena on täydentää Porin 
seudun kansalaisopiston toimintaa. Tähän varataan 30.000 euroa vuosittain 
valtuustokauden loppuun. Määräraha jää kaupunginhallituksen käyttöön.

Jaa
Timo Aro
Laura Pullinen
Ei
Jari Hakala
Arto Nurmi
Bia Kaski
Aila Haikkonen
Tuomas Koivisto
Ismo Läntinen
Mikael Ropo
Sinikka Alenius
Arja Laulainen

Kokouskäsittely
Keskustelun kuluessa Arto Nurmi esitti Ismo Läntisen kannattamana, että lasten 
kotihoidontuen Pori -lisä korotettaisiin 75 eurosta 100 euroon kahden ensimmäisen 
ikävuoden ajaksi. Kate etsitään toimialan sisältä.

Tuomas Koivisto kannatti pohjaesitystä.

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty kannatettu muutosehdotus 
ja koska on kannatettu myös pohjaehdotusta, niin asiasta on äänestettävä.
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Kaupunginhallitus hyväksyi seuraavan äänestysehdotuksen:

JAA: Pohjaehdotus

EI: Arto Nurmen tekemä ja Ismo Läntisen kannattama muutosehdotus, että lasten 
kotihoidontuen Pori -lisä korotettaisiin 75 eurosta 100 euroon kahden ensimmäisen 
ikävuoden ajaksi. Kate etsitään toimialan sisältä.

Äänestyksessä annettiin 8 JAA-ääntä ja 3 EI-ääntä, ei tyhjiä.

Äänin 8-3 pohjaehdotus hyväksyttiin.

 

Keskustelun kuluessa Bia Kaski esitti Arto Nurmen kannattamana, että Otsolan 
kannatusyhdistys ry:n kanssa käynnistetään neuvottelut yhteistyösopimuksen 
laatimisesta. Sopimuksen tavoitteena on täydentää Porin seudun kansalaisopiston 
toimintaa. Tähän varataan 30.000 euroa vuosittain valtuustokauden loppuun. 
Määräraha jää kaupunginhallituksen käyttöön.

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty kannatettu muutosehdotus, 
niin asiasta on äänestettävä.

Kaupunginhallitus hyväksyi seuraavan äänestysehdotuksen:

JAA: Pohjaehdotus

EI: Bia Kasken tekemä ja Arto Nurmen kannattama muutosesitys, että Otsolan 
kannatusyhdistys ry:n kanssa käynnistetään neuvottelut yhteistyösopimuksen 
laatimisesta. Sopimuksen tavoitteena on täydentää Porin seudun kansalaisopiston 
toimintaa. Tähän varataan 30.000 euroa vuosittain valtuustokauden loppuun. 
Määräraha jää kaupunginhallituksen käyttöön.

Äänestyksessä annettiin 2 JAA-ääntä ja 9 EI-ääntä, ei tyhjiä.

Äänin 9-2 muutosesitys hyväksyttiin.

Päätös
Kaupunginhallitus hylkäsi äänin 8-3 Arto Nurmen tekemän muutosesityksen lasten 
kotihoidontuen Pori -lisän korotuksesta 75 eurosta 100 euroon kahden ensimmäisen 
ikävuoden ajaksi.

Kaupunginhallitus hyväksyi äänin 9-2 Bia Kasken tekemän muutosesityksen, että 
Otsolan kannatusyhdistys ry:n kanssa käynnistetään neuvottelut yhteistyösopimuksen 
laatimisesta. Sopimuksen tavoitteena on täydentää Porin seudun kansalaisopiston 
toimintaa. Tähän varataan 30.000 euroa vuosittain valtuustokauden loppuun. 
Määräraha jää kaupunginhallituksen käyttöön.

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti tehdä seuraavat muutokset talousarvioon

Kaupungin elinvoima ja hyvinvointi

Liikuntapaikkaselvityksen kiirehtiminen ja Kuninkaanhaan lähiliikuntapaikan 
priorisointi. Poliittisen ohjausryhmän perustaminen.
 

Käyttötalousosa, sivistystoimiala 
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300 000 euroa perusopetuksen, varhaiskasvatuksen ja lukion käyttörahojen 15 % 
lisäys
200 000 euroa perusopetuksen tuntikehykseen
50 000 euroa lukion tuntikehykseen
40 000 euroa sivistystoimialan hallintoon, jäähallin käyttö koulujen juhlatarpeisiin
30 000 euroa Otsolan kannatusyhdistys ry:n kanssa käynnistetään neuvottelut 
yhteistyösopimuksen laatimisesta. Sopimuksen tavoitteena on täydentää Porin 
seudun kansalaisopiston toimintaa. Määräraha jää kaupunginhallituksen 
käyttöön.
 

Käyttötalousosa, elinvoima- ja ympäristötoimiala 

200 000 euroa joukkoliikenteen lipputulojen vähennys vuonna 2023 
alennuskampanjoita varten
50 000 euroa työllisyydenhoitoon yhden HTV:n lisäys
5 000 euroa Karhijärven kunnostukseen vuonna 2023
 

Investointiosa

300 000 euroa infrastruktuuriin kohdistuviin investointeihin katujen 
perusparantamiseksi vuonna 2023
 

Muutokset katetaan tuloja lisäämällä ja talous- ja hallintojohtaja tekee esityksen 
tarvittavista muutoksista.

Kaupunginhallitus päätti jatkaa talousarvion käsittelyä kolmannessa lukemisessa.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

_____________________

Merkitään, että Sampsa Kataja poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn aikana kello 
9.31.

Merkitään, että Mikael Ropo (Sampsa Katajan varajäsen) saapui kokoukseen tämän 
asian käsittelyn aikana kello 9.32.

Merkitään, että Petri Huru poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn aikana kello 
10.30.

Merkitään, että Esa Kohtamäki poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn aikana kello 
11.06.

Merkitään, ettää kokous piti tauon kello 10.18 - 10.30.

Merkitään, että tytäryhtiöiden tavoitteita käsiteltäessä esteelliset poistuivat 
seuraavasti:

Länsirannikon Koulutus Oy: Länsirannikon koulutus Oy: Arto Nurmi (palvelussuhdejäävi, 
Länsirannikon Koulutus Oy)

As. Oy Porin Kiertokatu 16-18: Raisa Ranta (intressijäävi)

Länsi-Suomen Pelastusharjoitusaluesäätiö: Mari Kaunistola (yhteisöjäävi, Länsi-Suomen 
Pelastusharjoitusaluesäätiö, hallituksen puheenjohtaja)
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Pori Energia Oy: Jari Hakala, (yhteisöjäävi, Pori Energia Oy, hallituksen jäsenen läheinen)

Porin Linja-autoasemakiinteistö Oy: Laura Pullinen, (yhteisöjäävi, hallituksen jäsen 
lähisukulainen)

Esteellisyys
Osittain tytäryhtiöiden tavoitteiden hyväksynnässä Arto Nurmi, Raisa Ranta, Mari 
Kaunistola, Jari Hakala, Laura Pullinen

Kaupunginhallitus, 07.11.2022, § 670

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää
tuomas.hatanpaa@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja

Liitteet
1 Talousarvio 2023 KH III lukeminen

Talousarvioon on tehty kaupunginhallituksen II lukemisen jälkeen seuraavat 
muutokset:

Kaupungin elinvoima ja hyvinvointi

Liikuntapaikkaselvityksen kiirehtiminen ja Kuninkaanhaan lähiliikuntapaikan 
priorisointi. Poliittisen ohjausryhmän perustaminen.

Käyttötalousosa, sivistystoimiala 

300 000 euroa perusopetuksen, varhaiskasvatuksen ja lukion käyttörahojen 15 % 
lisäys
200 000 euroa perusopetuksen tuntikehykseen
50 000 euroa lukion tuntikehykseen
40 000 euroa sivistystoimialan hallintoon, jäähallin käyttö koulujen juhlatarpeisiin
30 000 euroa Otsolan kannatusyhdistys ry:n kanssa käynnistetään neuvottelut 
yhteistyösopimuksen laatimisesta. Sopimuksen tavoitteena on täydentää Porin 
seudun kansalaisopiston toimintaa. Määräraha jää kaupunginhallituksen 
käyttöön.

Käyttötalousosa, elinvoima- ja ympäristötoimiala 

200 000 euroa joukkoliikenteen lipputulojen vähennys vuonna 2023 
alennuskampanjoita varten
50 000 euroa työllisyydenhoitoon yhden HTV:n lisäys
5 000 euroa Karhijärven kunnostukseen vuonna 2023

Tuloslaskelmaosa

875 000 euroa kiinteistöveron arvioidun tuoton korotus vuonna 2023 ja 670 000 
euroa vuosina 2024 ja 2025 perustuen rakennuskustannusindeksin vaikutukseen

Investointiosa

300 000 euroa infrastruktuuriin kohdistuviin investointeihin katujen 
perusparantamiseksi vuonna 2023

Rahoitusosa 
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300 000 euroa pitkäaikaisten lainojen lisäyksiin lisääntyneiden 
investointimenojen katteeksi vuonna 2023

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä talousarvioehdotuksen ja ehdottaa 
kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto hyväksyy vuoden 2023 talousarvion ja 
vuosien 2023-2025 taloussuunnitelman kaupunginhallituksen ehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus oikeuttaa samalla konsernipalveluiden talous- ja hallintoyksikön 
tekemään tarvittaessa ulkoasuun ja teksteihin liittyviä korjauksia, joilla ei ole 
vaikutusta talousarvion loppusummaan, sitoviin tavoitteisiin tai laskelmiin.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

_____________________

Asian käsittelyn aikana esteelliset poistuivat seuraavasti:

Länsirannikon Koulutus Oy: Länsirannikon koulutus Oy: Arto Nurmi (palvelussuhdejäävi, 
Länsirannikon Koulutus Oy)

As. Oy Porin Kiertokatu 16-18: Raisa Ranta (intressijäävi)

Suisto Kiinteistöt Oy: Lauri Kilkku (yhteisöjäävi,Suisto Kiinteistöt Oy:n hallituksen 
puheenjohtaja).

Kiinteistö Oy Luotsinmäen Puhdistamo: Lauri Kilkku (yhteisöjäävi, Kiinteistö Oy 
Luotsinmäen Puhdistamo, toimitusjohtajan läheinen)

Länsi-Suomen Pelastusharjoitusaluesäätiö: Mari Kaunistola (yhteisöjäävi, Länsi-Suomen 
Pelastusharjoitusaluesäätiö, hallituksen puheenjohtaja)

Pori Energia Oy: Jari Hakala, (yhteisöjäävi, Pori Energia Oy, hallituksen jäsenen läheinen)

Porin Linja-autoasemakiinteistö Oy: Laura Pullinen, (yhteisöjäävi, hallituksen jäsen 
lähisukulainen)

Esteellisyys
Yksittäisten tytäryhtiöiden osalta Arto Nurmi, Raisa Ranta, Lauri Kilkku, Mari 
Kaunistola, Jari Hakala, Laura Pullinen

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 174

Liitteet
1 Talousarvio 2023 KV 14.11

Kaupunginhallitus käsitteli vuoden 2023 talousarviota ja vuosien 2023-
2025 taloussuunnitelmaa kokouksissaan 17.10.2022, 1.11.2022 ja 7.11.2022.
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Asian aiempi käsittely ja esittely ovat luettavissa historiatiedoissa. 

Talousarvio 2023 ja taloussuunnitelma 2023-2025 on asian liitteenä.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä vuoden 2023 talousarvion ja vuosien 2023-2025 
taloussuunnitelman kaupunginhallituksen ehdotuksen mukaisesti.

Äänestykset
Valtuutettu Laura Pullinen teki valtuutettu Timo Aron kannattamana seuraavan 
muutosehdotuksen: ”Esitän, että määrärahalisäys koskien Otsolan kannatusyhdistys 
ry:n tukemista 30 000 eurolla vuosittain aina valtuustokauden loppuun saakka 
poistetaan talousarviosta.” Arto Nurmi kannatti pohjaehdotusta. Asiassa suoritetaan 
äänestys. JAA: Pohjaehdotus EI: Valtuutettu Laura Pullisen tekemä ja Timo Aron 
kannattama muutosehdotus: ”Esitän, että määrärahalisäys koskien Otsolan 
kannatusyhdistys ry:n tukemista 30 000 eurolla vuosittain aina valtuustokauden 
loppuun saakka poistetaan talousarviosta.”

Jaa
Christa Lahto
Matti Välimäki
Petri Huru
Jussi Ihamäki
Jarno Joensuu
Niko Viinamäki
Markus Halminen
Juha Kantola
Ari Nordström
Tuomas Koivisto
Neea Kähkönen
Antti Lehtonen
Milka Tommila
Mikael Ropo
Anttivesa Knuuttila
Hanna Raitakari
Sami Viitasaari
Nelly Pitkänen
Sampsa Kataja
Marianne Ostamo
Ismo Läntinen
Tapio Huhtanen
Viliina Välimäki
Bia Kaski
Heidi Sakari
Mika Aho
Heikki Santavuo
Tiina Stenman
Mikko Pakkasela
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Tiina Puska
Henna Kyhä
Sinikka Alenius
Anssi Salmi
Sonja Myllykoski
Aila Haikkonen
Jani-Petteri Pajukoski
Martti Lundén
Antero Kivelä
Jaakko Jäntti
Arto Nurmi
Raisa Ranta
Raija Koskiranta
Rami Virtanen
Jyrki Levonen
Diana Bergroth-Lampinen
Arja Laulainen
Juha Joutsenlahti
Erno Välimäki
Marketta Juntunen
Mari Kaunistola
Markku Tanttinen
Simo Korpela
Ei
Sanna Grönmark
Timo Aro
Laura Pullinen
Reetta Vähätalo-Amhdak
Hanna Sinisalmi
Minna Haavisto
Mika Tuhkanen

Valtuutettu Arto Nurmi teki valtuutettu Heidi Sakarin kannattamana seuraavan 
muutosehdotuksen: ”Kotihoidon kuntalisää maksetaan korotetusti 100 euroa 
tuensaajaa kohden, kunnes nuorin lapsi täyttää kaksi vuotta. Tämän jälkeen kuntalisä 
jatkuu 75 euron suuruisena.” Asiassa suoritetaan äänestys. JAA: Pohjaehdotus EI: 
Valtuutettu Arto Nurmen tekemä ja Heidi Sakarin kannattama muutosehdotus: ”
Kotihoidon kuntalisää maksetaan korotetusti 100 euroa tuensaajaa kohden, kunnes 
nuorin lapsi täyttää kaksi vuotta. Tämän jälkeen kuntalisä jatkuu 75 euron suuruisena.”

Jaa
Hanna Raitakari
Mikael Ropo
Jarno Joensuu
Raisa Ranta
Anttivesa Knuuttila
Timo Aro
Hanna Sinisalmi
Laura Pullinen
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Jaakko Jäntti
Milka Tommila
Markku Tanttinen

Kokouskäsittely
Talousarvion käsittelyssä tehtiin seuraavat kirjaukset:

Yleiskeskustelu

Kaupunginvaltuusto kuuli kaupunginhallituksen puheenjohtaja Arja Laulaisen 
alustuksen asiassa. Tämän jälkeen kuultiin valtuustoryhmien ryhmäpuheenvuorot.

Talousarvion yksityiskohtainen käsittely

Talousarvion yleisperustelut

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Talousarvion valmistelu ja taloudelliset lähtökohdat

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Strateginen johtamisjärjestelmä

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Kaupungin henkilöstöjohtaminen

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Tavoitteiden asettaminen konsernille

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Talousarvion yhteydessä vahvistetut erillisvaltuudet

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Kaupungin elinvoima ja hyvinvointi

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Porin elinvoimaisuus

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Porilaisten hyvinvointi

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Kaupungin myöntämät avustukset

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Käyttötalousosa
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Käyttötalousosan esittely ja sitovuus

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Toimialojen ulkopuolisten tehtävien meno- ja tuloarviot

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Tarkastustoimi

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Konsernipalvelut

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Energian välitys

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Muut toimialoille kohdistamattomat käyttötalouserät

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Toimialakohtaiset esitykset

Sivistystoimiala

Keskustelun kuluessa valtuutettu Laura Pullinen teki valtuutettu Timo Aron 
kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: ”Esitän, että määrärahalisäys 
koskien Otsolan kannatusyhdistys ry:n tukemista 30 000 eurolla vuosittain aina 
valtuustokauden loppuun saakka poistetaan talousarviosta.”
Valtuutettu Arto Nurmi kannatti pohjaehdotusta.

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty kannatettu 
muutosehdotus ja koska on kannatettu myös pohjaehdotusta, niin asiasta on 
äänestettävä.

Kaupunginvaltuusto hyväksyi seuraavan äänestysehdotuksen:

JAA: Pohjaehdotus

EI: Valtuutettu Laura Pullisen tekemä ja Timo Aron kannattama muutosehdotus: ”
Esitän, että määrärahalisäys koskien Otsolan kannatusyhdistys ry:n tukemista 30 
000 eurolla vuosittain aina valtuustokauden loppuun saakka poistetaan 
talousarviosta.”

Äänestyksessä annettiin 59 ääntä, 52 JAA-ääntä ja 7 EI-ääntä, ei tyhjiä.

Äänin 52-7 pohjaehdotus hyväksyttiin.

Muilta osin päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Perusopetus

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.
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Varhaiskasvatus

Keskustelun kuluessa valtuutettu Arto Nurmi teki valtuutettu Heidi Sakarin 
kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: ”Kotihoidon kuntalisää 
maksetaan korotetusti 100 euroa tuensaajaa kohden, kunnes nuorin lapsi 
täyttää kaksi vuotta. Tämän jälkeen kuntalisä jatkuu 75 euron suuruisena.”
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty kannatettu 
muutosehdotus ja koska on kannatettu myös pohjaehdotusta, niin asiasta on 
äänestettävä.

Kaupunginvaltuusto hyväksyi seuraavan äänestysehdotuksen:

JAA: Pohjaehdotus

EI: Valtuutettu Arto Nurmen tekemä ja Heidi Sakarin kannattama 
muutosehdotus: ”Kotihoidon kuntalisää maksetaan korotetusti 100 euroa 
tuensaajaa kohden, kunnes nuorin lapsi täyttää kaksi vuotta. Tämän jälkeen 
kuntalisä jatkuu 75 euron suuruisena.”

Äänestyksessä annettiin 59 ääntä, 31 JAA-ääntä ja 28 EI-ääntä, ei tyhjiä.

Äänin 31-28 pohjaehdotus hyväksyttiin.

Muilta osin päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Lukiokoulutus

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Kulttuuripalvelut

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Liikuntapalvelut ja nuorisotyö

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Elinvoima- ja ympäristötoimiala

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Joukkoliikenne

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Työllisyydenhoito

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Tekninen toimiala

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Infrastruktuurin kunnossapito
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Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Tilatehokkuus

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Tuloslaskelmaosa

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Investointiosa

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Investointiosan esittely ja sitovuus

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Irtain ja muut investoinnit

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Infrastruktuuriin kohdistuvat investoinnit

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Tiloihin kohdistuvat investoinnit

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Rahoitusosa

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Talousarvion meno- ja tuloarvioiden yhteenveto

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Liikelaitosten talousarviot

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Porin Palveluliikelaitos

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Porin Vesi, liikelaitos

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.

Liikelaitosten vaikutus kaupungin tilikauden tuloksen muodostumiseen

Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä kaupunginhallituksen pohjaehdotuksen 
tältä osin.
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Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti hyväksyä vuoden 2023 talousarvion ja vuosien 2023-2025 
taloussuunnitelman kaupunginhallituksen ehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Toimialat ja laitokset, talous- ja hallintoyksikkö
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Kaupunginhallitus, § 622,17.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 175, 14.11.2022

§ 175
Vuoden 2023 tuloveroprosentin toteaminen

PRIDno-2022-5549

Kaupunginhallitus, 17.10.2022, § 622

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää
tuomas.hatanpaa@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja

Kuntalain mukaan kunnanvaltuuston on päätettävä varainhoitovuoden kunnan 
tuloveroprosentti ja kiinteistöveroprosentit sekä muiden verojen perusteista 
viimeistään talousarvion hyväksymisen yhteydessä. Lain verotusmenettelystä 91 a §:n 
mukaan tulo- ja kiinteistöveroprosentit on ilmoitettava verohallinnolle viimeistään 
17.11.

Laki sosiaali- ja terveydenhuoltoa ja pelastustoimea koskevan uudistuksen 
toimeenpanosta ja sitä koskevan lainsäädännön voimaanpanosta 55 §:n mukaan 
kunnanvaltuuston on määrättävä vuoden 2023 tuloveroprosentiksi vuoden 2022 
tuloveroprosentti vähennettynä 12,64 prosenttiyksiköllä. Alkuperäistä laissa ollutta 
veroprosentin leikkausta on muutettu Lailla sosiaali- ja terveydenhuoltoa ja  
pelastustoimea koskevan uudistuksen toimeenpanosta ja sitä koskevan 
lainsäädännön voimaanpanosta annetun lain 55 §:n muuttamisesta (702/2022).

Vuoden 2022 tuloveroprosentti on 21,00, joten vuodelle 2023 tuloveroprosentiksi 
tulee määrätä 8,36.

Talousarvioehdotus vuodelle 2023 on laadittu käyttäen 8,36 tuloveroprosenttia.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että tuloveroprosentiksi 
vuodelle 2023 päätetään 8,36 %.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 175

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 17.10.2022 § 622.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:
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Kaupunginvaltuusto päättää, että tuloveroprosentti vuodelle 2023 on 8,36 %.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Talous- ja hallintoyksikkö
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Kaupunginhallitus, § 623,17.10.2022
Kaupunginhallitus, § 658,01.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 176, 14.11.2022

§ 176
Vuoden 2023 kiinteistöveroprosenttien päättäminen

PRIDno-2022-5557

Kaupunginhallitus, 17.10.2022, § 623

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää
tuomas.hatanpaa@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja

Kuntalain mukaan kunnanvaltuuston on päätettävä varainhoitovuoden kunnan 
tuloveroprosentti ja kiinteistöveroprosentit sekä muiden verojen perusteista 
viimeistään talousarvion hyväksymisen yhteydessä. Lain verotusmenettelystä 91 a §:n 
mukaan tulo- ja kiinteistöveroprosentit on ilmoitettava verohallinnolle viimeistään 
17.11.

Kiinteistövero on maan ja rakennusten arvoon perustuva vero, jonka kiinteistön 
omistaja maksaa kiinteistön sijaintikunnalle. Kiinteistöverolain 11 §:n mukaan 
kunnanvaltuusto määrää kunnan kiinteistöveroprosenttien suuruuden laissa 
säädettyjen vaihteluvälien rajoissa vuosittain etukäteen samalla, kun se vahvistaa 
varainhoitovuoden tuloveroprosentin.

Poiketen siitä, mitä 11 §:ssä kiinteistöveroprosentin alarajasta säädetään, 
kunnanvaltuusto voi määrätä tuloverolain 22 §:ssä tarkoitetun yleishyödyllisen 
yhteisön omistaman rakennuksen ja sen maapohjan kiinteistöveroprosentin edellä 
säädettyä alhaisemmaksi, jos kiinteistöllä sijaitseva rakennus on pääasiallisesti 
yleisessä tai yleishyödyllisessä käytössä. Tässä pykälässä tarkoitetun kiinteistön 
kiinteistöveroprosentiksi voidaan määrätä myös 0 %.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että 
kiinteistöveroprosentit vuodelle 2023 vahvistetaan seuraavasti:

- Yleinen kiinteistöveroprosentti 0,93 %
- Vakituisen asunnon kiinteistöveroprosentti 0,50 %
- Muun asuinrakennuksen kiinteistöveroprosentti 1,10 %
- Rakentamattoman rakennuspaikan kiinteistöveroprosentti 6,00 %
- Voimalaitoksen kiinteistöveroprosentti 3,10 %
- Yleishyödyllinen yhteisö 0 %.

Päätös
Asia päätettiin jättää pöydälle.
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Kaupunginhallitus, 01.11.2022, § 658

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää
tuomas.hatanpaa@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus jätti asian pöydälle talousarvion ensimmäisessä lukemisessa 
17.10.2022.

Alkuperäinen esittely on luettavissa historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että 
kiinteistöveroprosentit vuodelle 2023 vahvistetaan seuraavasti:

- Yleinen kiinteistöveroprosentti 0,93 %
- Vakituisen asunnon kiinteistöveroprosentti 0,50 %
- Muun asuinrakennuksen kiinteistöveroprosentti 1,10 %
- Rakentamattoman rakennuspaikan kiinteistöveroprosentti 6,00 %
- Voimalaitoksen kiinteistöveroprosentti 3,10 %
- Yleishyödyllinen yhteisö 0 %.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 176

Kaupunginhallitus jätti asian pöydälle talousarvion ensimmäisessä lukemisessa 
17.10.2022.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksissaan  1.11.2022 § 658.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus: 

Kaupunginvaltuusto päättää, että kiinteistöveroprosentit vuodelle 2023 vahvistetaan 
seuraavasti:

- Yleinen kiinteistöveroprosentti 0,93 %
- Vakituisen asunnon kiinteistöveroprosentti 0,50 %
- Muun asuinrakennuksen kiinteistöveroprosentti 1,10 %
- Rakentamattoman rakennuspaikan kiinteistöveroprosentti 6,00 %
- Voimalaitoksen kiinteistöveroprosentti 3,10 %
- Yleishyödyllinen yhteisö 0 %.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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____

Merkitään, että Lauri Kilkku poistui kokouksesta tämän asiakohdan jälkeen kello 18.16.

Tiedoksi
Talous- ja hallintoyksikkö
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Kaupunginhallitus, § 671,07.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 177, 14.11.2022

§ 177
Kaupunginjohtajan määräaikaisen viran täyttäminen

PRIDno-2022-5935

Kaupunginhallitus, 07.11.2022, § 671

Valmistelijat / lisätiedot:
Timo Jauhiainen
timo.jauhiainen@pori.fi
Henkilöstöjohtaja

Liitteet
1 Hakukuulutus Porin kaupunginjohtaja
2 Porin kaupunginjohtaja hakijayhteenveto

Porin kaupunginjohtajan määräaikainen virka kuudeksi vuodeksi oli julkisesti 
haettavana 1.-31.8.2022. Julkisen hakumenettelyn ohella on tehty suorarekrytointia, 
jossa yhteistyökumppanina on toiminut Mercuri Urval Oy.

Määräaikaan mennessä virkaa haki 29 henkilöä. Yksi hakija on perunut hakemuksensa 
hakuajan päättymisen jälkeen.

Kelpoisuusvaatimukset täyttivät seuraavat hakijat: Aminoff Jalo, Haapanen Jorma, 
Hallenberg Katja, Heijari Eerik, Heilala Veli, Inna Lauri, Jokiperä Tiina, Jääskeläinen 
Mikko, Kilkku Lauri, Kiuru Krista, Kujansuu Ville-Petteri, Kuusijärvi Juho, Löfbacka 
Mikko, Marks Peter, Oraviita Tanja, Palonen Katja, Perälä Timo, Rimpelä Markku, Saari 
Ilkka.

Kaupunginjohtajan määräaikaisen viran hakukuulutus on kokousmateriaalin liitteenä.

Kaupunginhallitus on 25.4.2022 tekemällään päätöksellä §262 nimennyt 
rekrytointitoimikunnan toteuttamaan rekrytointia.

Toimikunnan kokoonpano:

Arja Laulainen puheenjohtaja (SD), Jyrki Levonen (SD), Mari Kaunistola (KOK), Sampsa 
Kataja (KOK), Laura Pullinen (Vihreät), Raisa Ranta (VAS), Simo Korpela (KD), Aila 
Haikkonen (Keskusta), Arto Nurmi (PS). Toimikunnan sihteerinä toimii 
henkilöstöjohtaja Timo Jauhiainen.

Rekrytointitoimikunta valitsi haastatteluun työkokemuksen, koulutuksen ja 
hakemuksista ilmenevien tietojen perusteella:

maatalous- ja metsätieteiden maisteri  Kirkkonummi Jorma Haapanen
valtiotieteiden maisteri  TurkuLauri Inna
oikeustieteen maisteri  PoriLauri Kilkku
valtiotieteiden maisteri  PoriKrista Kiuru
hallintotieteiden maisteri  PoriMikko Löfbacka
yhteiskuntatieteiden maisteri  HelsinkiKatja Palonen
kasvatustieteen lisensiaatti  TampereMarkku Rimpelä
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Haastattelut toteutettiin 13.9.2022. Haastattelut suoritti rekrytointitoimikunta yhdessä 
Mercuri Urvalin asiantuntijoiden kanssa.

Haastatteluiden perusteella johtamisarviointiin päätettiin lähettää seuraavat hakijat:

Lauri Inna, Lauri Kilkku, Krista Kiuru, Mikko Löfbacka, Katja Palonen

Mercuri Urval toteutti johtamisarvioinnit. Arviointiraportit esiteltiin 
kaupunginhallitukselle sekä valtuustoryhmien puheenjohtajille 3.10.2022.

Soveltuvuusarviointien perusteella kaupunginvaltuustolle järjestettävään hakijoiden 
paneelikeskusteluun 7.11.2022 päätettiin kutsua Lauri Inna, Lauri Kilkku ja Krista 
Kiuru.  Samassa tilaisuudessa kaupunginvaltuutetuille esitellään johtamisarviointeja 
koskevat raportit. Kaupunginvaltuutetuilla on lisäksi mahdollisuus tututustua 
arvointiraportteihin ennen 14.11.2022 järjestettävää kokousta.

Kuntalain (10.4.2015/140) 41 §:n 1 ja 2 momenteissa säädetään vaalimenettelystä 
seuraavaa:

Kunnanjohtajan valitsee valtuusto. Kunnanjohtaja voidaan valita joko toistaiseksi tai 
määräajaksi ja hän on virkasuhteessa kuntaan.

Jos kunnanjohtajan vaalissa kukaan ei ole saanut yli puolta annetuista äänistä, 
toimitetaan uusi vaali kahden eniten ääniä saaneen välillä. Tässä vaalissa eniten ääniä 
saanut tulee valituksi.

Kaupunginjohtajan virka täytetään kuuden vuoden määräajaksi. Virkaan valitun on 
palvelukseen tullessaan esitettävä hyväksyttävä todistus terveydentilastaan.
Tehtävässä noudatetaan kuuden kuukauden koeaikaa. Kaupunginjohtajan kanssa 
laaditaan johtajasopimus.

Ehdotus
Esittelijä: Arja Laulainen, kaupunginhallituksen puheenjohtaja

Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto suorittaa kaupunginjohtajan 
virkavaalin.

Kaupunginjohtajan virka täytetään kuuden vuoden määräajaksi. Virkaan valitun on 
palvelukseen tullessaan esitettävä hyväksyttävä todistus terveydentilastaan.
Tehtävässä noudatetaan kuuden kuukauden koeaikaa. Kaupunginjohtajan kanssa 
laaditaan johtajasopimus.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

_________________

Merkitään, että Lauri Kilkku poistui esteellisenä tämän asian käsittelyn ajaksi (hakijana 
kaupunginjohtajan valinnassa).
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Merkitään, että kokouksesta poistuivat tämän asian käsittelyn ajaksi Tuomas 
Hatanpää, Jouko Hautamäki, Johanna Jokelainen, Esa Kohtamäki, Markku 
Koppelomäki, Jouni Lampinen, Sanna Mustajoki, Marjut Vähänen, Leena Tuominen.

Merkitään, että tämän asian jälkeen käsiteltiin asia § 673.

Esteellisyys
Lauri Kilkku

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 177

Liitteet
1 Salassa pidettävä, Kaupunginjohtaja hakijayhteenveto laaja
Salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24
2 Hakukuulutus Porin kaupunginjohtaja
3 Porin kaupunginjohtaja hakijayhteenveto

Porin kaupunginjohtajan määräaikainen virka kuudeksi vuodeksi oli julkisesti 
haettavana 1.-31.8.2022. Julkisen hakumenettelyn ohella on tehty suorarekrytointia, 
jossa yhteistyökumppanina on toiminut Mercuri Urval Oy.

Määräaikaan mennessä virkaa haki 29 henkilöä. Yksi hakija on perunut hakemuksensa 
hakuajan päättymisen jälkeen.

Kelpoisuusvaatimukset täyttivät seuraavat hakijat: Aminoff Jalo, Haapanen Jorma, 
Hallenberg Katja, Heijari Eerik, Heilala Veli, Inna Lauri, Jokiperä Tiina, Jääskeläinen 
Mikko, Kilkku Lauri, Kiuru Krista, Kujansuu Ville-Petteri, Kuusijärvi Juho, Löfbacka 
Mikko, Marks Peter, Oraviita Tanja, Palonen Katja, Perälä Timo, Rimpelä Markku, Saari 
Ilkka.

Kaupunginjohtajan määräaikaisen viran hakukuulutus on kokousmateriaalin liitteenä.

Kaupunginhallitus on 25.4.2022 tekemällään päätöksellä §262 nimennyt 
rekrytointitoimikunnan toteuttamaan rekrytointia.

Toimikunnan kokoonpano:

Arja Laulainen puheenjohtaja (SD), Jyrki Levonen (SD), Mari Kaunistola (KOK), Sampsa 
Kataja (KOK), Laura Pullinen (Vihreät), Raisa Ranta (VAS), Simo Korpela (KD), Aila 
Haikkonen (Keskusta), Arto Nurmi (PS). Toimikunnan sihteerinä toimii 
henkilöstöjohtaja Timo Jauhiainen.

Rekrytointitoimikunta valitsi haastatteluun työkokemuksen, koulutuksen ja 
hakemuksista ilmenevien tietojen perusteella:

maatalous- ja metsätieteiden maisteri  Kirkkonummi Jorma Haapanen
valtiotieteiden maisteri   TurkuLauri Inna
oikeustieteen maisteri   PoriLauri Kilkku
valtiotieteiden maisteri   PoriKrista Kiuru
hallintotieteiden maisteri   PoriMikko Löfbacka
yhteiskuntatieteiden maisteri   HelsinkiKatja Palonen
kasvatustieteen lisensiaatti   TampereMarkku Rimpelä



 Porin kaupunki Pöytäkirja 9/2022 66 ( )138
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Haastattelut toteutettiin 13.9.2022. Haastattelut suoritti rekrytointitoimikunta yhdessä 
Mercuri Urvalin asiantuntijoiden kanssa.

Haastatteluiden perusteella johtamisarviointiin päätettiin lähettää seuraavat hakijat:

Lauri Inna, Lauri Kilkku, Krista Kiuru, Mikko Löfbacka, Katja Palonen

Mercuri Urval toteutti johtamisarvioinnit. Arviointiraportit esiteltiin 
kaupunginhallitukselle sekä valtuustoryhmien puheenjohtajille 3.10.2022.

Soveltuvuusarviointien perusteella kaupunginvaltuustolle järjestettävään hakijoiden 
paneelikeskusteluun 7.11.2022 päätettiin kutsua Lauri Inna, Lauri Kilkku ja Krista 
Kiuru.  Samassa tilaisuudessa kaupunginvaltuutetuille esitellään johtamisarviointeja 
koskevat raportit. Kaupunginvaltuutetuilla on lisäksi mahdollisuus tututustua 
arvointiraportteihin ennen 14.11.2022 järjestettävää kokousta.

Kuntalain (10.4.2015/140) 41 §:n 1 ja 2 momenteissa säädetään vaalimenettelystä 
seuraavaa:

Kunnanjohtajan valitsee valtuusto. Kunnanjohtaja voidaan valita joko toistaiseksi tai 
määräajaksi ja hän on virkasuhteessa kuntaan.

Jos kunnanjohtajan vaalissa kukaan ei ole saanut yli puolta annetuista äänistä, 
toimitetaan uusi vaali kahden eniten ääniä saaneen välillä. Tässä vaalissa eniten ääniä 
saanut tulee valituksi.

Kaupunginjohtajan virka täytetään kuuden vuoden määräajaksi. Virkaan valitun on 
palvelukseen tullessaan esitettävä hyväksyttävä todistus terveydentilastaan.
Tehtävässä noudatetaan kuuden kuukauden koeaikaa. Kaupunginjohtajan kanssa 
laaditaan johtajasopimus.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2022 § 671.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää suorittaa kaupunginjohtajan virkavaalin.

Kaupunginjohtajan virka täytetään kuuden vuoden määräajaksi. Virkaan valitun on 
palvelukseen tullessaan esitettävä hyväksyttävä todistus terveydentilastaan.
Tehtävässä noudatetaan kuuden kuukauden koeaikaa. Kaupunginjohtajan kanssa 
laaditaan johtajasopimus.

Kokouskäsittely
Merkitään, että Esa Kohtamäki, Jouko Hautamäki, Markku Koppelomäki, Sanna 
Mustajoki, Tuomas Hatanpää, Jouni Lampinen ja Marjut Vähänen poistuivat 
kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn ajaksi.

Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Arja Laulainen esitti, että vaali suoritetaan 
suljettuna lippuäänestyksenä.

Keskustelun päätyttyä toimitettiin vaali suljetuin lipuin.
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Merkitään, että puheenjohtaja Mari Kaunistola kutsui pöytäkirjan tarkastajat Jani-
Petteri Pajukosken ja Henna Kyhän avustamaan vaalitoimituksessa sekä toimimaan 
ääntenlaskijoina.

Merkitään, että kokous oli tauolla ääntenlaskun ajan kello 18.49-19.02.

Suoritetussa vaalissa äänet jakaantuivat seuraavasti:

Lauri Inna                              44   ääntä

Krista Kiuru                           14   ääntä

Lauri Kilkku                            1   ääntä.

Tämän jälkeen puheenjohtaja totesi, että Lauri Inna oli saanut yli puolet annetuista 
äänistä, joten hän oli tullut valituksi kaupunginjohtajan määräaikaiseen virkaan.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti valita kaupunginjohtajan määräaikaiseen virkaan 
valtiotieteiden maisteri Lauri Innan.

Kaupunginjohtajan virka täytetään kuuden vuoden määräajaksi. Virkaan valitun on 
palvelukseen tullessaan esitettävä hyväksyttävä todistus terveydentilastaan.
Tehtävässä noudatetaan kuuden kuukauden koeaikaa. Kaupunginjohtajan kanssa 
laaditaan johtajasopimus.

_______

Merkitään, että valtuutettu Viliina Välimäki poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 19.05.

Merkitään, että varavaltuutettu Petri Lahtinen saapui kokoukseen tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 19.05.

Merkitään, että valtuutettu Milka Tommila poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 19.05.

Merkitään, että varavaltuutettu Jukka Heinonen saapui kokoukseen tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 19.05.

Merkitään, että valtuutettu Jarno Joensuu poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 19.05.

Merkitään, että varavaltuutettu Helena Heljakka saapui kokoukseen 
tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen kello 19.05.

Merkitään, että valtuutettu Sonja Myllykoski poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 19.05.

Merkitään, että varavaltuutettu Kimmo Hohkala saapui kokoukseen 
tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen kello 19.05.

Merkitään, että valtuutettu Ari Nordström poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 19.05.

Tiedoksi
HR-yksikkö, hakijat
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Kaupunginhallitus, § 672,07.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 178, 14.11.2022

§ 178
Tahkoluodon merituulipuiston laajennuksen osayleiskaavan hyväksyminen, uusi 
kaavaprosessi

PRIDno-2022-5924

Kaupunginhallitus, 07.11.2022, § 672

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi-Maria Viljanen
kirsi-maria.viljanen@pori.fi

Liitteet
1 Tahkoluoto osayleiskaava 31.10.2022
2 Tahkoluoto laajennus kaavaselostus 31.10.2022
3 Liite 1. OAS 5.8.2022
4 Liite 2. Vedenalaisen luonnon selvitys 2020, KVVY Tutkimus Oy
5 Liite 4. Kevätkutuisen silakan kutualueselvitys Tahkoluoto 2020, Alleco
6 Liite 5. Syyskutuisen silakan kutualueselvitys Tahkoluoto 2020, Alleco
7 Liite 13. Tahkoluoto, melumallinnus 08-2022
8 Liite 14. Tahkoluoto, välkeselvitys 1.7.2022
9 Liite 15. Tahkoluodon merituulipuiston laajennus, asukaskyselyn tulokset
10 Liite 17. Havainnekuvat 2021 (YVA-selostuksesta)
11 Liite 18 Tahkoluoto kaava havainnekuvat 31.10.2022
12 Liite 19. Gummandooran saariston Natura-arvioinnin päivitys 16.12.2021
13 Liite 20.Tahkoluoto EXT Läjityssuunnitelma 14.6.2022
14 Liite 21. Tahkoluodon merituulipuiston laajennuksen sedimenttien haitta-
aineselvitys, Arctia 2021
15 Liite 22. Tahkoluodon merituulipuiston laajennuksen virtaus- ja 
vedenlaatumallinnus 2021
16 Liite 23. Tahkoluodon merituulipuiston linnustovaikutukset lintututkan ja 
maastohavaintoaineiston perusteella 2021
17 Liite 24. Tahkoluodon merituulipuiston laajennuksen kevät- ja 
kesälevähtäjälaskennat 2021, Ahlman Group Oy
18 Liite 25. Kysely kansallispuiston käyttäjille 2021
19 Liite 26. Vedenalaisen luonnon kartoitus merituulipuiston laajennusalueella 2021, 
korjattu 14.1.2022
20 Liite 27. Synteesikartta_meriluonnosta
21 Liite 28. Tahkoluodon väylämuutos, yleissuunnitelma 2022
22 Liite 29. Tekninen selvitys Tahkoluodon merituulipuiston laajennuksen 
vaikutuksista meripaikannukseen, tiivistelmä
23 Liite 30.Tahkoluoto, merikarttaA3
24 Liite 31. Tahkoluodon merituulipuistoalueen selkälokkiseuranta 2021
25 Liite 32. Tahkoluodon merituulipuiston lähisaarien pesimälinnusto 2021
26 Liite 33. Vastineraportti, oas ja luonnos
27 Liite 34. Vastineraportti, ehdotus
28 Ehdotusvaihe - Pöytäkirjan ote-Kaupunginhallitus - 22.08.2022, klo 15:00
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Kaava-asia koskee Tahkoluodon merituulivoimapuiston laajennuksen osayleiskaavaa, 
joka sijaitsee Porin edustan merialueella.

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 14.3.2022 § 163 Tahkoluodon 
merituulipuiston laajennuksen osayleiskaavan käynnistämisestä. Kaupunkisuunnittelu 
järjesti maankäyttö- ja rakennuslain 66 § tarkoittaman kaavan aloitusvaiheen 
viranomaisneuvottelun 15.3.2022 etäneuvotteluna. Viranomaisilla, joilla ei ollut 
mahdollisuutta osallistua neuvotteluun, annettiin mahdollisuus kirjauttaa 
kannanottonsa muistioon sen kommentoinnin ja tarkistamisen yhteydessä. Kaavan 
vireilletulokuulutus julkaistiin lehdissä sekä verkossa 23.3.2022.

Kaupunginhallitus päätti 28.3.2022 §194 asettaa Suomen Hyötytuuli Oy:n 
tuulivoimahanketta koskevan osallistumis- ja arviointisuunnitelman (OAS) ja 
osayleiskaavaluonnoksen julkisesti nähtäville (MRL 62 §, MRA 30 §). Kuulutus 
nähtäville tulosta julkaistiin lehdissä sekä verkossa 6.4.2022. Kaavaluonnos ja - 
selostus liitteineen olivat nähtävillä 7.4. – 8.5.2022. Osallistumis- ja 
arviointisuunnitelma on nähtävillä koko kaavaprosessin ajan. Yleisölle avoin 
esittelytilaisuus pidettiin 28.4.2022 Reposaaressa osoitteessa Amiraalinkatu 6. 
Kaavaluonnoksesta lausunnon antoi 15 viranomaista ja mielipiteen jätti neljä 
yhdistystä. Osallismuistutuksia jätettiin neljä kappaletta.

Kaavaehdotukseen tehtiin kaavaluonnosvaiheesta saadun palautteen perusteella 
seuraavia muutoksia. Tahkoluodon hiilisataman väylän koillispuolella olleen 
pienemmän alueen (tv3) toteuttamisesta ja kaavoittamisesta luovuttiin kokonaan ja 
siellä olleet kolme voimalaa poistettiin suunnitelmasta. Kaavaehdotuksen ratkaisu 
mahdollisti enintään 40 voimalan toteuttamisen YVA-menettelyn vaihtoehdon VE1 
mukaisella alueella. Kaavaehdotuksessa osoitettiin luo-6 -osa-aluemerkinnällä 
luonnon monimuotoisuuden kannalta tärkeimmät alueet (alle 12 metrin syvyiset 
alueet), joiden ominaispiirteiden säilyminen ei saa vaarantua. Kaavassa määritettiin, 
että tuulivoimapuisto tulee varustaa lintututkalla ja tuulivoimaloiden 
pysäytysjärjestelmällä. Kaavamääräyksellä määritettiin, ettei voimaloita tai 
merisähköasemaa saa sijoittaa alle 15 metrin syvyisille alueille (kaavaluonnoksessa 12 
m). Kaavassa määritettiin myös, että meriläjitysalueiden suunnittelussa ja 
toteutuksessa tulee ottaa huomioon vedenalainen luonto ja kalasto. Muita 
kaavaehdotuksen kaavamääräyksiä tarkistettiin viranomaislausuntojen pohjalta ja 
tehty teknisiä korjauksia. Hankesuunnitelmaan kuuluvasta meriläjityssuunnitelmasta 
poistettiin Gummandooran saariston Natura-aluetta lähin läjitysalue F ja kaikkiaan 
läjityssuunnitelmassa esitettiin yhteensä viisi läjitysaluetta. Merikaapelilinjauksia 
tarkastettiin kaava- alueella ja sen ulkopuolella.

Kaupunginhallitus päätti 28.8.2022 §491 asettaa tuulivoimahanketta koskevan 
5.8.2022 päivätyn osayleiskaavaehdotuksen nähtäville MRL 65 § ja MRA 19 § 
mukaisella tavalla viranomaisten ja muiden osallisten kuulemista varten. Kuulutus 
nähtäville tulosta julkaistiin lehdissä sekä verkossa 31.8.2022. Kaavaehdotus oli 
nähtävillä 1.9. – 30.9.2022. Yleisölle avoin esittelytilaisuus pidettiin 19.9.2022 Suomen 
Hyötytuuli Oy:n opastuskeskuksella osoitteessa Merituulentie 1. Kaavaehdotuksesta 
lausunnon antoi 15 viranomaista ja muistutuksensa jätti yksi yhdistys ja yksi osallinen. 
Ehdotusvaiheen viranomaisneuvottelu (MRL 66 §) pidettiin 28.10.2022 
etäneuvotteluna.

Tiivistelmä osayleiskaavan kaavaselostuksesta:
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”Tahkoluodon merituulipuiston laajennus on Satakuntaan Porin edustalle suunnitteilla 
oleva noin 300–500 megawatin merituulivoimapuisto, joka on tarkoitus rakentaa 
markkinaehtoisesti. Toteutuessaan hanke edistää Suomen valtion ilmastotavoitteita ja 
Euroopan unionin tavoitteita lisätä merkittävästi merituulivoiman rakentamista. Noin 
miljardin euron investointi luo uutta osaamista ja työtä Satakuntaan sekä tuo 
kymmenien miljoonien eurojen kiinteistöverokertymän Porin kaupungille tuulipuiston 
elinkaaren aikana. Merituulivoimapuiston arvioitu sähköntuotanto on 1 000–1 900 
GWh vuodessa, ja hanke on siten hyödyllinen myös Suomen energiaomavaraisuuden 
kannalta.

Hankkeen kehittämisestä, valmistelusta ja toteutuksesta vastaa suomalainen Suomen 
Hyötytuuli Oy, joka on vuonna 1998 perustettu tuulivoiman tuotantoyhtiö, ns. 
Mankala-yhtiö, jonka omistavat Helen (Oy Mankala Ab), Alva-yhtiöt Oy (ent. Jyväskylän 
Energia Oy), Lahti Energia Oy, Lappeenrannan Energia Oy, Pori Energia Oy, Tampereen 
Sähkölaitos, Turku Energia Oy - Åbo Energi Ab ja Vantaan Energia Oy. Suomen 
Hyötytuuli tuottaa omistajilleen sähköä tuulivoimalla ja tekee tuulivoimaan liittyvää 
kehittämistyötä.

Tahkoluotoon suunnitteilla oleva merituulivoimapuisto koostuu enintään 40 
meriperustuksille asennettavasta, enintään 310 m korkeasta tuulivoimalasta, jotka 
yhdistetään mantereella sijaitsevaan sähköverkkoon merikaapelein. Voimaloiden 
yksikköteho on noin 11–20 MW ja voimaloiden välinen etäisyys on pääsääntöisesti 
vähintään 1 kilometri.

Hankkeen edellyttämä osayleiskaava laaditaan maankäyttö- ja rakennuslain 77 a §:n 
mukaisena kaavana siten, että rakennusluvat tuulivoimaloille voidaan myöntää 
suoraan osayleiskaavan perusteella. Kaava-alue sijaitsee Porin edustalla merialueella, 
lähimmillään noin 4 kilometrin etäisyydellä Tahkoluodosta ja 30 km Porin keskustasta 
luoteeseen. Alue rajautuu pohjoisessa Merikarvian kunnanrajaan. Kaava-alueen pinta-
ala on noin 128 km .2

Hankkeessa on toteutettu ympäristövaikutusten arviointimenettely. YVA-menettelyssä 
arviointiin kahta vaihtoehtoa yhdelle alueelle sijoittuvaa 40 voimalan toteuttamista 
(VE1) ja kahdelle alueelle sijoittuvan 45 voimalan toteuttamista (VE2). Kaava perustuu 
ympäristövaikutusten arviointimenettelyn vaihtoehtoon 1. Kaavaluonnos laadittiin 
vaihtoehdon 2 mukaisella aluerajauksella ja 43 voimalalla. Saadun palautteen 
perusteella kaavaehdotukseen poistettiin kolmen voimalan alue siten, että kaava 
vastaa YVA-menettelyn vaihtoehtoa 1 voimalamäärän ja kaavoitettavan alueen 
laajuuden osalta. Lisäksi voimaloiden ohjeellisia sijainteja ja merikaapelireittejä on 
tarkastettu YVA-menettelyn jälkeen täydentävien selvitysten ja vaikutusarviointien 
perusteella.

Merituulipuisto rakennetaan vaiheittain parin-kolmen vuoden aikana, ja osa 
vaikutuksista on väliaikaisia kohdistuen vain rakentamisaikaan. Työ merellä käynnistyy 
perustuspaikkojen ruoppauksella ja pohjan valmistelulla. Voimalat pyritään 
sijoittamaan kantaville moreenipohjille. Pehmeät maa-ainekset poistetaan tarvittaessa 
ruoppaamalla ja ruoppausaines läjitetään erikseen suunnitelluille alueille, joilla 
läjityksen ja sen aiheuttaman veden samentumisen haitalliset vaikutukset pystytään 
minimoimaan. Läjityssuunnitelmassa on osoitettu viisi erillistä meriläjitysaluetta, jotka 
kaikki on arvioitu ympäristöministeriön ohjeistuksen mukaisiksi hyviksi läjityspaikoiksi. 
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Haitta-ainetutkimusten mukaan ruopattavat ainekset ovat puhtaita ja 
meriläjityskelpoisia. Läjityksen aiheuttaman veden samentuman leviäminen on 
mallinnettu. Merenpohjan muokkaaminen voi edellyttää myös louhintaa. Maissa 
valmistetut perustukset kuljetetaan rakennuspaikalle, jossa ne asennetaan paikoilleen 
ja täytetään kiviaineksella. Perustusten ympärille muodostetaan murskeesta 
eroosiosuoja.  Läjitysalueiden luvittaminen ei edellytä kaavallista varausta ja ne 
käsitellään vakiintuneen käytännön mukaisesti vesilupamenettelyssä. Lopulliset 
tuulivoimalan rakentamispaikat ja läjityspaikat ratkaistaan rakennus- ja 
vesilupavaiheessa kaavan sallimissa rajoissa.

Merituulihankkeen taustalla ovat kokemukset Tahkoluodon olemassa olevasta 
merituulipuistosta, jota varten on laadittu 2006–2021 kattavasti selvityksiä. 
Merituulipuiston laajennuksen ympäristövaikutusten arviointimenettelyn osana on 
laadittu muun muassa näkymäalueanalyysi ja maisemavaikutusten 
havainnollistaminen valokuvasovittein, melu- ja välkemallinnukset, kyselyt asukkaille 
ja kalastajille, linnustoselvityksiä, silakan kutualueiden kartoitukset, Natura-arviointi 
Gummandooran Saariston alueelle, selvitys vedenalaisista biotoopeista, 
sedimenttitutkimuksia, merenkulun simulointia ja tarkastelu hankkeen suhteesta 
maakuntakaavoihin. Selvitykset hyödynnetään kaavoitustyössä.

YVA-menettelystä on saatu perusteltu päätelmä 6/2021, jonka jälkeen selvityksiä on 
täydennetty ja päivitetty hankesuunnitelmaa. Täydentäviin selvityksiin kuuluvat 
Gummandooran Natura-arvioinnin päivitys, vedenalaisen luonnon kartoitus, 
linnustovaikutusten arviointi, levähtäjälaskennat, selkälokkiseuranta sekä 
pesimälinnustoselvitys. Aiempaa kyselyä on täydennetty Selkämeren kansallispuiston 
käyttäjille tehdyllä kyselyllä. Rakentamisen edellyttämien ruoppausten läjitysten osalta 
on tehty suunnitelmat sekä haitta-ainetutkimukset, sekä toimenpiteiden vaikutusten 
arviointiin liittyvät virtaus- ja vedenlaatumallinnukset. Meriliikenteen osalta on pidetty 
aluksenkäsittelysimuloinnin työpaja, selvitetty merituulipuiston tutkavaikutukset sekä 
vaikutukset satelliittipaikannusjärjestelmiin, tehty talvimerenkulun jäänavigoinnin 
kenttäkokeet sekä tiettyjen voimaloiden rakentamisen edellyttämän väylämuutoksen 
yleissuunnitelma. Vesilupavaiheeseen jäävät tehtäviksi meriarkeologinen inventointi 
sekä hankkeen tarkempi riskinarviointi.

Täydentävien selvitysten pohjalta on arvioitu, ettei merituulipuiston rakentamisella ja 
toiminnalla ole merkittäviä heikentäviä vaikutuksia Gummandooran saariston Natura-
alueen arvoihin, kun lausunnoissa esitetyt lieventämistoimenpiteet huomioidaan.

Meriliikenteen selvitysten seurauksena väylän turvaetäisyyttä on voitu kaventaa 
viranomaisten hyväksymällä tavalla. Voimalat sijoittuvat vähintään 500 metrin 
etäisyydelle syväväylän väyläalueen reunasta. Lisäksi merituulipuiston toteutuminen 
edellyttää kahden voimalan osalta erikseen vielä väyläalueen muuttamista 
pidemmäksi, jotta voimalat eivät sijoittuisi väylän lähestymisalueelle. 
Väylämuutossuunnitelma tehty ja hyväksytetty viranomaisilla.

Lähimmät vakituiset asuinrakennukset sijaitsevat Tahkoluodossa ja Parkkiluodossa 
noin 5 kilometrin etäisyydellä. Reposaareen etäisyyttä on lähimmillään noin 6 km. 
Lähimmät loma-asunnot sijaitsevat Iso-Enskerissä ja Haminakarilla noin 2,6 km 
etäisyydellä kaava-alueesta ja noin 4,1 km etäisyydellä lähimmästä voimalapaikasta. 
Laadittujen mallinnusten perusteella tuulivoimaloista aiheutuvat melu- ja 
välkevaikutukset eivät ylitä tuulivoimamelutasojen ohjearvoja eivätkä 
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tuulivoimahankkeiden arvioinneissa yleisesti käytettyjä välkerajoja. Lähimpiin 
altistuviin rakennuksiin ei kohdistu välkevaikutuksia lainkaan.  Selkämeren 
kansallispuiston alueella ylittyy osittain tuulivoimaloiden ulkomelutasosta annettu 
asetuksen kansallispuistoille määritetty ohjearvo 40 dB.   Kansallispuistoille asetettu 
40 dB:n ohjearvo ylittyy jo nykyään Selkämeren kansallispuistossa Tahkoluodon 
läheisyydessä luonnon taustamelun, laivaliikenteen, teollisuus- ja satamatoimintojen 
sekä tuulivoimaloiden vuoksi.  Kokonaisuutena arvioiden kansallispuiston 
tuulivoimaloiden melulle altistuvan merialueen ja kansallispuiston rajoitusvyöhykkeen 
saarten merkitys virkistyskäytön ja erityisesti yöpymisen kannalta ei ole merkittävä, ja 
tärkeimmät virkistyskäytön alueet sijoittuvat 40 dB(A) melualueen ulkopuolelle. 40 dB:
n melualueelle ei sijoitu virkistyskäyttöä varten rakennettuja rakennuksia tai 
rakennelmia.

Virkistyskäyttöä on Reposaaren lisäksi suuremmissa saarissa mm. Iso-Enskerissä sekä 
veneilijöiden käyttämissä laituri- ja ankkuripaikoissa. Merituulivoimala-alueen 
näkyvyysalueella on lisäksi lukuisia lintutorneja, ulkoilureittejä ja katselupaikkoja. 
Alueelle suuntautuu sekä vapaa-ajan että ammattikalastusta, joille koituu haittaa 
veden samentumisesta rakentamisvaiheessa. Merituulivoimalat näkyvät laajalle 
alueelle ja muuttavat maisemaa, mutta asiantuntija-arvion mukaan maiseman 
sietokyvyn ei ole arvioitu ylittyvän.  Esitetty ratkaisu poikkeaa osittain 
maakuntakaavasta ja maakuntakaavasta poikkeamisen edellytyksiä on tarkastelu 
kaava-aineistossa. Maakuntakaavan ja merialuesuunnitelman tuulivoimatuotannon 
alueet kattavat laajemman alueen lähes kokonaisuudessaan.

Linnustonselvitysten, vaikutusarviointien ja erityisesti toiminnassa olevan 
Tahkoluodon merituulipuiston linnuston seurannan ja lintututkajärjestelmän 
tuottaman tiedon pohjalta hankkeen linnustovaikutusten ei arvioida muodostuvan 
merkittäviksi. Vaikutustyypeistä estevaikutus korostuu alueen läpimuuttavan runsaan 
linnuston vuoksi. Nykytiedon perusteella voimaloiden suurten keskinäisten 
etäisyyksien ja kaavaratkaisulla muuttolinnuille jätetyn noin kolmen kilometrin vapaan 
lentoväylän vuoksi estevaikutukset jäävät kuitenkin vähäisiksi. Lintututka-aineisto 
osoittaa lintujen löytävän lentoväyliä tuulipuiston sisältä. Tahkoluodon 
merituulipuistossa ei ole havaittu lintujen törmäyksiä voimaloihin. Tahkoluodon 
merituulipuiston tarkkailujen perusteella mm. haahkan on havaittu käyttävän aluetta 
ruokailuun ja lepäilyyn edelleen aktiivisesti tuulipuistosta huolimatta. Kaava-alueelle ei 
sijoitu saaria tai luotoja, eikä lintujen pesimäpaikkoja näin ollen menetetä. 
Rakentamisen aikaista häiriövaikutusta ei ole todettu nykyisen merituulipuiston 
seurannoissa ja toteutuessaankin ne jäisivät väliaikaisiksi. Kaavassa on määrätty 
olemassa olevan merituulipuiston tavoin lintututkasta ja tuulivoimaloiden 
pysäytysjärjestelmästä linnustovaikutusten lieventämiseksi.

Vuonna 2020 tehtyjen silakan kutualuekartoitusten mukaan kutualueet sijoittuvat 
matalikoille alle 12 metrin syvyyteen. Täydentävien vedenalaisten luontokartoitusten 
avulla on voitu todeta, että luontodirektiivin luontotyypeistä kaava-alueella ei esiinny 
hiekkasärkkiä ja että alueen riutat eivät ole erityisen edustavia. Riuttojen osalta 
edustavuutta ilmentävä rakkohauruvyöhyke puuttuu, joten riuttoja ei ole pidetty 
erityisen edustavina. Uhanalaisia punaleväpohjia esiintyy hankealueella 1,5–11,9 
metrin syvyydessä.  Silakan kutualueiden ja punaleväpohjien sijoittuessa alle 12 m 
syvyyteen kaavaluonnoksessa määrättiin voimaloiden matalimmaksi 
rakentamissyvyydeksi 12 metriä. Kaavaehdotukseen syvyysrajaa kasvatettiin 
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viranomaispalautteen pohjalta vielä siten, että voimaloita tai merisähköasemaa ei 
voida sijoittaa alle 15 metrin syvyyteen. Sinisimpukkapohjiin ei arvioida koituvan 
olennaisia vaikutuksia. Kaava-alueelle ei sijoitu luonnonsuojelulain tai vesilain 
mukaisia arvokkaita luontotyyppejä.

Kaava-alueella sijaitsee kaupallisen kalastuksen ja vapaa-ajankalastajien käyttämiä 
alueita. Merituulipuisto ei estä kalastusta, joskin paikallisia vaikutuksia 
pyyntipaikkoihin voi olla etenkin rakentamisvaiheessa, jolloin liikkumista alueella 
joudutaan rajoittamaan turvallisuussyistä. Kalastukselle mahdollisesti kohdistuvien 
haittojen korvaamisesta päätetään vesilain mukaisessa luvassa.

YVA-selostusvaiheen ja kaavaluonnosvaiheen jälkeen suunnitelmaan on saadun 
palautteen, laadittujen lisäselvitysten ja tarkennettujen suunnitelmien perusteella 
tehty muutoksia. Pienemmän osa-alueen toteuttamisesta on luovuttu ja voimaloita on 
kokonaisuudessaan siirretty etäämmäksi Gummandooran Natura-alueesta, 
Selkämeren kansallispuistosta, olemassa olevasta merituulipuistosta, lähisaarista, 
loma-asutuksesta ja väyläalueesta samalla tv-aluetta supistaen. Ruoppausmassat on 
arvioitu voimalakohtaisesti maalajeittain ja kyseisille läjitysmassoille on laadittu 
läjityssuunnitelma. Kaapelisuunnitelmaa on päivitetty ja poistettu kansallispuiston ja 
kaava-alueen matalikon läpi kulkeva reitti. Rakennettuun merituulipuistoon nähden 
jää noin 3 kilometrin vapaa lentokäytävä linnustolle. Voimaloita tai merisähköasemaa 
ei sijoiteta alle 15 metrin vesisyvyyteen vedenalaisten luontoarvojen suojelemiseksi. 
Ohjeelliset voimalapaikat sijoittuvat 15–45 metrin syvyyteen. Kaavaehdotuksen 
aineistoon melu- ja välkemallinnus, osa havainnekuvista ja näkymäalueanalyysit on 
päivitetty vastaamaan kaavassa esitettyä sijoitussuunnitelmaa. Myös vaikutusten 
arviointeja on päivitetty uusien selvitysten ja muuttuneen hankesuunnitelman 
perusteella.

Voimaloiden sijaintipaikat on merkitty ohjeellisina mahdollisimman kantaville 
moreenipohjille ruoppaustarpeen minimoimiseksi. Sijainnin merkitseminen 
ohjeellisena on vakiintunut käytäntö tuulivoimahankkeissa ja se on perusteltua 
etenkin merituulihankkeissa, joissa sijainnin tarkemmat edellytykset selviävät vasta 
vesilupavaiheessa. Voimalat sijaitsevat aiempiin hankesuunnitelmiin verrattuna 
tiiviimmin ja etäämmälle arvotetuista alueita, mikä vähentää hieman haitallisia 
vaikutuksia maisemaan ja luonnonsuojelualueisiin. Merikaapeleiden ja sähköaseman 
sijainnit on esitetty samoin perustein kaavassa ohjeellisina. Tuulivoimaloiden 
maksimimäärä on 40, mutta hanke voi toteutua teknistaloudellisten seikkojen vuoksi 
myös tätä pienempänä muun muassa siksi, että syvimmät ja samalla mantereelta 
etäisimmät voimalapaikat eivät ole nykyteknologialla kustannustehokkaasti 
toteuttavissa. Voimalat voivat toteutua myös maksimikorkeutta matalampina, 
riippuen rakentamispäätöshetkellä tarjolla olevista voimalaratkaisuista. 
Vesilupavaiheessa esitettyjen kaavassa esitettyjen ohjeellisten voimalapaikkojen 
muutoksia rajoittaa tv-alueen rajaus, vesisyvyydet, merenpohjan kantavuus, 
voimaloiden välinen tarvittava etäisyys sekä voimalamäärän ja kokonaiskorkeuden 
rajoittaminen kaavalla. Mahdollisia muutoksia hankesuunnitelmassa voisi tapahtua 
lähinnä kaava-alueen länsiosassa, jonka vesisyvyydet eivät mahdollista 
nykyteknologialla alueen rakentamista, mutta joka on vähäisten luonnonarvojen 
osalta ja maiseman kaukovaikutusvyöhykkeen vuoksi ollut tarkoituksenmukaista pitää 
mukana.
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1.  

2.  
3.  

Kaavamääräyksissä on aiemmin mainitun alle 15 metrin syvyysrajoituksen lisäksi 
todettu meriarkeologisen inventoinnin ja vesilain mukaisten lupien tarve, voimaloiden 
tarkan sijainnin ilmoittaminen puolustusvoimille sekä meri- ja lentoliikennettä 
turvaavia määräyksiä, joita on laadittu yhteistyössä Liikenne- ja viestintäviraston sekä 
Väyläviraston kanssa huomioiden IALAn kansainväliset ohjeistukset. Kaavamääräys 
edellyttää minimoimaan jatkosuunnittelussa haitallisia vaikutuksia laivaliikenteeseen 
sekä ympäristöarvoihin sekä huomioimaan meriläjitysalueiden toteutuksessa 
vedenalainen luonto ja kalasto sekä annettu määräys alueen ennallistamisesta 
toiminnan loputtua. Toimenpiteissä alueella tulee ottaa myös huomioon silakan 
kutualueet. Luonnon monimuotoisuuden kannalta arvokkaimmat alueet (alle 12 
metrin syvyiset alueet) on osoitettu kaavassa luo-6 -osa-aluemerkinnöin. 
Puolustusvoimat ei 1.3.2022 päivätyn lausunnon mukaan vastusta suunnitelman 
mukaisia muutoksia tuulivoimaloiden rakentamiseksi Tahkoluodon alueelle.”

 

Kaavakarttaan, -määräyksiin ja selostukseen liitteineen on tehty vähäisiä teknisiä 
tarkennuksia ehdotusvaiheen palautteen perusteella. Kaavakarttaan on lisätty 
yleismääräys koskien melu- ja välkemallinnuksia ennen rakentamistoimien 
aloittamista. Lisäksi tv-alueen (tv) kaavamääräykseen on täsmennetty, ettei 
läjitysalueita voi sijoittaa alle 15 m vesisyvyyteen. Selkämeren kansallispuisto on lisätty 
kaavakartalle informatiivisena merkintänä. Kaavaselostukseen on lisätty saadun 
lausunnon mukaisesti tarkempi kuvaus yleiskaavan eroavuudesta maakuntakaavan 
ratkaisusta. Lisäksi selostukseen on tehty muita vähäisiä muutoksia.  Yleiskaavaan 
tehdyt teknisluonteiset tarkennukset eivät ole MRA 32 §:n tarkoittamia olennaisia 
muutoksia, joten osayleiskaavaa ei ole tarpeen asettaa uudelleen nähtäville.

Esityslistan liitteenä ovat 31.10.2022 päivätty kaavakartta ja -selostus, ehdotusvaiheen 
vastineraportti (uusi liite 34), päivitetty havainnekuvaraportti (liite 18) sekä muut 
liiteaineistot, joiden sisältöön ei ole tehty muutoksia ehdotusvaiheen jälkeen. 
Teknisenä tarkennuksena tiedostojen nimiä on muutettu ehdotusvaiheesta 
kaavavaiheeseen. Kaavan taustamateriaalina toimii lisäksi YVA-menettelyn aineisto, 
johon voi tutustua ympäristöhallinnon yhteisessä verkkopalvelussa osoitteessa: 
https://www.ymparisto.fi/porimerituulipuistoYVA.

Kaiken kaikkiaan kaava täyttää valmistelijan käsityksen mukaan maankäyttö- ja 
rakennuslain asettamat yleiskaavan sisältövaatimukset (MRL 39 §, MRL 77 b §). 
Kaupunkisuunnittelu puoltaa kaavan hyväksymistä

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä osayleiskaavakarttaan ja - määräyksiin sekä muuhun kaavamateriaaliin 
tehdyt vähäiset tarkennukset,
hyväksyä vastineet (ehdotusvaiheessa) saatuun palautteeseen; sekä
hyväksyä 31.10.2022 päivätyn Tahkoluodon merituulipuiston laajennuksen 
osayleiskaavan ja esittää sitä kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
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Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

_______________________

Merkitään, että Lauri Kilkku poistui esteellisenä tämän asian käsittelyn ajaksi 
(yhteisöjäävi, Suisto Kiinteistöt Oy:n hallituksen puheenjohtaja).

Merkitään, että Jari Hakala poistui esteellisenä tämän asiakohdan käsittelyn ajaksi 
(yhteisöjäävi, Pori Energia Oy, hallituksen jäsenen läheinen).

Merkitään, että Mika Aho (Jari Hakalan varajäsen) oli kokouksessa saapuvilla tämän 
asian käsittelyn ajan kello 15.02 - 15.09.

Merkitään, että tämän asian käsittelyn jälkeen käsiteltiin asia § 661.

Esteellisyys
Lauri Kilkku, Jari Hakala

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 178
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5 Liite 4. Kevätkutuisen silakan kutualueselvitys Tahkoluoto 2020, Alleco
6 Liite 5. Syyskutuisen silakan kutualueselvitys Tahkoluoto 2020, Alleco
7 Liite 13. Tahkoluoto, melumallinnus 08-2022
8 Liite 14. Tahkoluoto, välkeselvitys 1.7.2022
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aineselvitys, Arctia 2021
15 Liite 22. Tahkoluodon merituulipuiston laajennuksen virtaus- ja 
vedenlaatumallinnus 2021
16 Liite 23. Tahkoluodon merituulipuiston linnustovaikutukset lintututkan ja 
maastohavaintoaineiston perusteella 2021
17 Liite 24. Tahkoluodon merituulipuiston laajennuksen kevät- ja 
kesälevähtäjälaskennat 2021, Ahlman Group Oy
18 Liite 25. Kysely kansallispuiston käyttäjille 2021
19 Liite 26. Vedenalaisen luonnon kartoitus merituulipuiston laajennusalueella 2021, 
korjattu 14.1.2022
20 Liite 27. Synteesikartta_meriluonnosta
21 Liite 28. Tahkoluodon väylämuutos, yleissuunnitelma 2022
22 Liite 29. Tekninen selvitys Tahkoluodon merituulipuiston laajennuksen 
vaikutuksista meripaikannukseen, tiivistelmä
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23 Liite 30.Tahkoluoto, merikarttaA3
24 Liite 31. Tahkoluodon merituulipuistoalueen selkälokkiseuranta 2021
25 Liite 32. Tahkoluodon merituulipuiston lähisaarien pesimälinnusto 2021
26 Liite 33. Vastineraportti, oas ja luonnos
27 Liite 34. Vastineraportti, ehdotus
28 Ehdotusvaihe - Pöytäkirjan ote-Kaupunginhallitus - 22.08.2022, klo 15:00

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2022 § 672.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä 31.10.2022 päivätyn Tahkoluodon 
merituulipuiston laajennuksen osayleiskaavan.

Kokouskäsittely
Merkitään, että varavaltuutettu Petri Lahtinen, valtuutettu Martti Lunden, valtuutettu 
Anssi Salmi ja valtuutettu Christa Lahto poistuivat esteellisenä tämän asiakohdan 
käsittelyn ajaksi. He ovat Pori Energia Oy:n hallituksen jäseniä.

Merkitään, että varavaltuutettu Johanna Siitari oli läsnä kokouksessa kello 19.07-19.11.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

______

Merkitään, että valtuutettu Ari Nordström saapui takaisin kokoukseen tämän 
asiakohdan käsittelyn jälkeen kello 19.12.

Muutettu päivitetty muutoksenhakuohjeistus 21.11.2022/ hallintopäällikkö Johanna 
Jokelainen

Esteellisyys
Anssi Salmi, Martti Lundén, Christa Lahto, Petri Lahtinen

Tiedoksi
Varsinais-Suomen ELY-keskus, kaupungingeodeetti, kaupunkisuunnittelu, Vaasan 
maanmittauslaitos ja Satakuntaliitto. Suomen Hyötytuuli Oy, Afry Finland Oy, 
Kaupunkisuunnittelu / Tarja Suojala, Kirsi-Maria Viljanen, Risto Reipas, Kirjaamo / Elina 
Tasku, Viestintä / Kalle Aaltonen



 Porin kaupunki Pöytäkirja 9/2022 77 ( )138
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 110,20.06.2022
Kaupunginhallitus, § 661,07.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 179, 14.11.2022

§ 179
Kaikille kuntalaisille mahdollisuus osallistua mielipidekyselyihin, valtuustoaloite, useat 
valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Sinikka Alenius

PRIDno-2022-3429

Kaupunginvaltuusto, 20.06.2022, § 110

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Sinikka Alenius, jättivät valtuuston 
kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite

Kaikille kuntalaisille mahdollisuus osallistua mielipidekyselyihin

Porin kaupunginhallintosäännön 130 §:n mukaan esitän, että kaupungin viestintä 
kartoittaa erilaiset kuntalaisten toimintakyvyn puutteista johtuvat esteet, jotka 
rajoittavat mielipidekyselyihin vastaamista ja muuta osallistumista, ja että kaupungin 
viestintä laatii ohjeet, miten nämä rajoitteet mielipidekyselyitä tehtäessä otetaan 
huomioon. 

Eräs näkövammainen porilainen otti minuun yhteyttä ja kertoi, ettei ollut voinut 
vastata kaupungin järjestämään mielipidekyselyyn. Kyselyssä ei ollut tarvittaa linkkiä 
ohjelmaan, jonka avulla hän olisi voinut vastata kyselyyn. Kyselyn oli järjestänyt 
kaupungin käyttämä konsulttiyhtiö. Mielestäni kaupungin tulee järjestäessään 
mielipidekyselyitä, asukastilaisuuksia tai käyttäessään muita osallistamisen muotoja, 
ottaa huomioon terveyteen liittyvät rajoitteet, jotka vaikeuttavat kuntalaisten 
vastaamista. Myös konsulteille tulee kertoa, että nämä rajoitteet on otettava 
huomioon ja vastaamisen on oltava mahdollista rajoitteista riippumatta. 

Porissa 6.6.2022

SInikka Alenius, SDP

Ari Nordström

Sonja Myllykoski"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Kaupunginhallitus, 07.11.2022, § 661
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Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Viestintäyksikön lausunto

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sinikka Alenius, jättivät 
valtuuston kokouksessa 20.6.2022 § 110 Kaikille kuntalaisille mahdollisuus osallistua 
mielipidekyselyihin -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
pyytää aloitteesta viestintäyksikön lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa. Viestintäyksikön lausunto 
on liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

_______________________

Merkitään, että Petri Huru saapui kokoukseen ennen tämän asian käsittelyä kello 
15.09.

Merkitään, että Mari Kaunistola saapui kokoukseen ennen tämän asian käsittelyä kello 
15.10.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 179

Liitteet
1 Viestintäyksikön lausunto

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sinikka Alenius, jättivät 
valtuuston kokouksessa 20.6.2022 § 110 Kaikille kuntalaisille mahdollisuus osallistua 
mielipidekyselyihin -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
pyytää aloitteesta viestintäyksikön lausunnon.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2022 § 661.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa. Viestintäyksikön lausunto 
on liitteenä.
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Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 83,30.05.2022
Tekninen lautakunta, § 159,20.09.2022
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 177,05.10.2022
Kaupunginhallitus, § 662,07.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 180, 14.11.2022

§ 180
Sähkölatauspisteet taksiautoille, valtuustoaloite, varavaltuutettu Sami Viitasaari

PRIDno-2022-2841

Kaupunginvaltuusto, 30.05.2022, § 83

Varavaltuutettu Sami Viitasaari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite Sähkölatauspisteet taksiautoille

Porin kaupunki kilpailutti koululaisten taksikyyditykset vuosille 2022-2024. Yhtenä 
vaatimuksena oli, että osa autoista on oltava ladattavia hybridi autoja. Moni 
taksiautoilija vaihtoi autojaan ladattaviin hybrideihin, jotta pystyi osallistumaan 
mukaan kilpailutukseen.

Kaupungin asettaman vaatimuksen takana on varmasti ympäristöystävällisempi tapa 
hoitaa kyydityksiä. Ikävä kyllä tällä vaatimuksella pelkästään ei vielä päästä siihen 
tavoitteeseen mitä tarkoituksena oli. Ladattavien hybridien akkukapasiteetti on 
rajallinen ja monen autoilijan kohdalla, kotona ladattu sähkö onkin jo käytetty siinä 
vaiheessa, kun päästään laskennallisille taksitolpille, joista koulukyydit lasketaan 
lähtevän. Jos vielä siinä vaiheessa sähköapua on käytössä niin sitä ei kyllä enää riitä 
toisen kyydin kohdalla eikä varsinkaan myöhemmin päivällä tapahtuviin 
paluukyyteihin. Nyt koulukyydit ajetaan käytännössä polttomoottorien avulla.

Olisikin kohtuullista ja järkevää, että kaupunki järjestäisi latausmahdollisuudet viidelle 
laskennalliselle taksitolpalle (Rautatieasema, Itä-Pori, Länsi-Pori, Meri-Pori ja Puuvilla). 
Näin autoilijat ehtisivät ladata autojaan kyytien välissä ja päästäisiin siihen 
tavoitteeseen, joka alun perin kilpailutuksen vaatimuksella on ollut.

Pori on sitoutunut olemaan hiilineutraali kaupunki vuonna 2030.

Uudessa Pori 2030 strategiassa mainitaan, että ”hiilikädenjäljellä tarkoitamme 
vähäpäästöisen toiminnan mahdollistamista ja päästöjen vähentämistä tuotteiden, 
prosessien ja palvelujen uudistamisen avulla”.

Mahdollistamalla latausasemat taksitolpille, voimmekin seuraavissa kilpailutuksissa 
vaatia mukaan myös täyssähköautoja. Lisäksi lataus mahdollisuus kannustaisi muita 
taksiautoilijoita lisäämään ladattavien autojen käyttöä Porissa normaalissakin 
taksiliikenteessä. Tolppien lataus mahdollisuus tulisikin sallia kaikille taksiautoille, 
mutta rajoittaa käyttöä koulukyytejä ajaville autoille sille aikavälille, kun koululaisten 
kyydityksiä suoritetaan.

Mikäli aidosti haluamme päästä asettamiimme tavoitteisiin, tarvitaan myös 
konkreettisia tekoja, joiden avulla ne saavutetaan.

Sami Viitasaari (sd.)"
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Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 20.09.2022, § 159

Valmistelijat / lisätiedot:
Sanna Välimäki
sanna.valimaki@pori.fi
infrajohtaminen toimintayksikön esimies

Sami Viitasaari on tehnyt valtuustoaloitteen sähköautojen latauspisteiden 
järjestämisestä taksiautoille. Aloitteessa esitetään, että kaupunki järjestäisi 
latausmahdollisuudet viidelle taksitolpalle (Rautatieasema, Itä-Pori, Länsi-Pori, Meri-
Pori ja Puuvilla).  

Tekninen toimiala on tutustunut aloitteeseen ja neuvotellut asiasta Porin 
Taksiautoilijat ry:n kanssa sekä käsitellyt asiaa Porin liikennefoorumissa.

Tekninen lautakunta on tehnyt päätökset sähköautojen latauspisteiden sähkön 
hinnoittelusta (Tela 24.11.2020 § 228) ja periaatteista latauspisteiden sijoittamisessa 
katuverkolle (Tela 15.6.2021 § 176).

Tekninen toimiala suhtautuu julkisten latauspisteiden sijoittamiseen katuverkolle tai 
muille yleisille alueille myönteisesti. Katuverkolle ja yleisille pysäköintialueille julkisten 
latauspiteiden järjestäminen ei ole kuitenkaan lakisääteinen tehtävä ja 
latauspisteverkosto syntyy pääasiassa markkinaehtoisesti. Sähköisen liikenteen 
edistämiseksi julkisten latauspisteiden järjestäminen Porin kaupungin toimesta voi 
joissain tapauksissa olla perusteltua ja sen tarve arvioidaan tapauskohtaisesti aina, 
kun rakennetaan uutta tai saneerataan vanhaa. Kaupungin asettama latauspiste tulee 
kuitenkin olla aina täysin julkisessa käytössä, eikä sen käyttöä voida rajata tietylle 
käyttäjäryhmälle.

Lähtökohtaisesti paras ratkaisu olisi, että taksiautojen lataus tapahtuu muualla kuin 
taksitolpalla. Porissa on tällä hetkellä yhteensä 93 kpl julkisessa käytössä olevaa 
sähköautojen latauspistettä. Valtakunnallinen latausverkosto on nähtävissä 
osoitteessa https://latauskartta.fi. Taksiautoilijat voivat käyttää taksiasemien 
läheisyydessä olevia julkisia sähköautojen latauspisteitä.

Matkakeskuksessa on jo suunnitteluvaiheessa varauduttu sähköautojen 
latauspisteiden toteuttamiseen. Reilun 100 metrin päässä rautatieaseman 
taksiasemasta Portinaukion pysäköintialueella on tällä hetkellä julkisessa käytössä 22 
kW:n keskinopea latausasema kahdelle autolle Type 2 -latauspistokkeilla. Lisäksi 
putkituksella on varauduttu toisen latausaseman toteuttamiseen 30 minuutin 
vinoparkkiin Asema-aukiolle.        
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Puuvillan taksiasema sijaitsee yksityisellä tontilla. Kauppakeskus Puuvillan 
pysäköintilaitoksen P2-tasolla on kauppakeskuksen nettisivujen mukaan tällä hetkellä 
kahdeksan kappaletta 22 kW latauslaitteita, jotka on varustettu Type 2 -
latauspistokkeilla.

Taksiasemille, pelkästään taksien käyttöön tarkoitettuja taksiasemia kaupunki ei 
toteuta. Mikäli tällaisia halutaan, tulee ne lähtökohtaisesti toteuttaa esimerkiksi 
taksiyhtiön toimesta teknisen lautakunnan päättämien periaatteiden mukaisesti, 
jolloin lataussähkön tulot ohjautuvat luonnollisesti latauspisteen omistajalle. 
Sähköautojen latauspisteiden sijoittaminen on luvanvaraista ja luvan myöntämisessä 
noudatetaan seuraavia periaatteita (Tela 15.6.2021 § 176):

• Latauspiste pitää sijoittaa niin, että lataus on mahdollista eri suunnista (latauspisteitä 
ei suositella sijoitettavaksi kadunvarsipaikoille).

• Pysäköinti latauspisteen yhteydessä on osoitettu liikennemerkein vain latauksessa 
oleville sähköautoille kadunpitäjän hyväksymällä tavalla 

• Latauspisteen pitää ulkonäöllisesti sopia kaupunkikuvaan

• Latauspiste ei saa haitata kadun kunnossapitoa tai aiheuttaa vaaraa tai haittaa 
autoliikenteelle, jalankululle tai pyöräilylle

• Liikennemerkkijärjestelyt ja sähkötyöt tulevat laitteen omistajan maksettavaksi (ml. 
jos sähkökeskus edellyttää tehon lisäystä).

• Laitteen omistaja tekee tarvittavat sopimukset sähköyhtiön ja operaattorin kanssa

• Laitteen omistaja huolehtii laitteen ja sen lähiympäristön kunnossapidosta

• Laitteen omistaja huolehtii laitteen poistamisesta, kun sen käyttö lopetetaan

• Pysäköintiruudun kunnossapidosta sovitaan tapauskohtaisesti 

• Latauspisteen sijoittamiselle haetaan sijoituslupa Teknisen toimialan 
palvelupäälliköltä. Sijoituslupa on maksuton ja pysäköintiruudusta ei peritä vuokraa.

• Latauspisteen paikka tulee katselmoida infrajohtamisen edustajan kanssa

• Ennen rakentamistöiden aloittamista on haettava katutyölupa Teknisen toimialan 
palvelupäälliköltä. Katutyöluvasta peritään hinta Teknisen toimialan 
hinnoitteluperiaatteiden mukaisesti. Latauspisteelle tulee suorittaa sijaintikatselmus.

•  Päätöksen liikennejärjestelyistä tekee liikenneinsinööri  

Mikäli latauspiste toteutetaan taksiaseman yhteyteen, on taksiyrittäjien lisäksi hyvä 
sopia toimintaperiaatteista tolpalla: onko latauksessa oleva auto asiakkaiden käytössä, 
onko latauksessa oleva auto jonossa ensimmäisenä vai viimeisenä jne. Latausaseman 
sijoittelussa on myös huomioitava, että lataus on eri automalleissa eri puolella autoa 
ja siitä syystä latauspisteitä ei suositella sijoitettavaksi kadun varteen. Muita 
huomioitavia asioita ovat muun muassa lähimmän sähkökeskuksen sijainti, sen 
mahdollinen vahvistamistarve sekä sähkön mittarointi. Lisäksi on huomioitava, että 
jos esimerkiksi Satakunnan Aluetaksi Oy asentaa latauspisteen taksitolpalle, sitä 
saattavat käyttää muutkin kuin Satakunnan Aluetaksin taksit. Porin taksiautoilijat ry 
puoltaa sitä näkemystä, että sähköautojen latauspisteet tulisi sijoittaa muualla kuin 
taksiasemalle.  
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Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle, että se antaa aloitteeseen 
yllä esitetyn vastauksen.       

Kokouskäsittely
 Erja Haavisto poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn aikana klo. 18:02.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 05.10.2022, § 177

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Suominen
heidi.suominen@pori.fi

Varavaltuutettu Sami Viitasaari on jättänyt kaupunginvaltuuston 
30.5.2022 kokouksessa valtuustoaloitteen Sähkölatauspisteet taksiautoille. 
Kaupunginhallitus on päättänyt pyytää 6.6.2022 kokouksessaan aloitteesta elinvoima-
ja ympäristölautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 30.9.2022 mennessä

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:

Elinvoima- ja ympäristötoimiala suhtautuu myönteisesti yksityisten toimijoiden 
markkinaehtoisesti ylläpitämiin latausasemiin, sillä ne edesauttavat liikenteen 
sähköistymistä ja siirtymistä pois fossiilipolttoaineista. Elinvoima- ja 
ympäristötoimialalla ei ole muuta lisättävää teknisen lautakunnan lausuntoon.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 07.11.2022, § 662

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Varavaltuutettu Sami Viitasaari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 
83 Sähkölatauspisteet taksiautoille -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti 
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asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
6.6.2022 § 379 pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (elinvoima- ja ympäristölautakunta 5.10.2022 § 
177 ja tekninen lautakunta 20.9.2022 § 159) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 180

Varavaltuutettu Sami Viitasaari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 
83 Sähkölatauspisteet taksiautoille -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti 
asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
6.6.2022 § 379 pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2022 § 662.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (elinvoima- ja ympäristölautakunta 5.10.2022 § 
177 ja tekninen lautakunta 20.9.2022 § 159) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 64,11.04.2022
Tekninen lautakunta, § 140,23.08.2022
Sivistyslautakunta, § 229,30.08.2022
Kaupunginhallitus, § 529,12.09.2022
Kaupunginhallitus, § 663,07.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 181, 14.11.2022

§ 181
Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja suunnitelmia tarkennettava, 
valtuustoaloite, Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa 
Ranta

PRIDno-2022-1961

Kaupunginvaltuusto, 11.04.2022, § 64

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa Ranta jätti 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"VALTUUSTOALOITE:

Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja suunnitelmia tarkennettava

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä on kannattanut palloiluhallin rakentamista Poriin. 
Valtuuston käsittelyssä toimme julki kantamme, että hallin rasite Porin kaupungin 
taloudelle on liian suuri. Päätöksen jälkeen on monilta tahoilta tullut lausuntoja ja 
esityksiä, että hallin kustannusarviota pitäisi karsia tekemällä uusi suunnitelma. 
Pidämme näitä kannanottoja tarpeellisina.

Nyt, pandemian seurauksena ja Venäjän hyökättyä Ukrainaan, rakentamisen 
kustannukset ovat jyrkässä nousussa. Palloiluhallihankkeen kokonaiskustannuksia ei 
tässä tilanteessa pystytä arvioimaan realistisesti. 

Porilla on kunnianhimoisia ja tarpeellisia suunnitelmia tehdä investointeja 
lähivuosina. Voidaksemme pitää suunnitelmat elossa ja turvataksemme 
palloiluhallin rakentamisen tulevaisuudessa, esitämme, että palloiluhallin 
toteutukseen otetaan aikalisä, jotta rakentamisen kustannukset voidaan 
arvioida. Hankesuunnitelmaa on myös tarkoituksenmukaista järkeistää 
etsimällä edullisempia ratkaisuja toteutuksessa.  

Porissa, 13.12.2021

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä

Raisa Ranta

Mika Aho

Jaakko Jäntti

Antero Kivelä

Jani-Petteri Pajukoski

Markku Tanttinen
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Milka Tommila

Oili Heino"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 23.08.2022, § 140

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouni Salonen
jouni.salonen@pori.fi
Tilajohtamisen toimintayksikön esimies

Valtuutettu Raisa Ranta jätti valtuuston kokouksessa 11.4.2022 § 
64 valtuustoaloitteen: Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja suunnitelmia 
tarkennettava.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 25.4.2022 § 296 aloitteesta talous- ja 
hallintoyksikön, sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.8.2022 mennessä.

Teknisen toimialan lausunto:

Tekninen toimiala edistää ja vie Isomäen palloiluhallihanketta aiempien päätösten 
mukaisesti eteenpäin kilpailullisella neuvottelumenettelyllä, jossa urakkamuotona on 
yhteistoiminnallinen KVR-urakka. Kyseisessä urakkamuodossa hanke käsittää kolme 
vaihetta: hankintavaihe, kehitysvaihe sekä toteutusvaihe. Tekninen toimiala toteaa, 
että valittu urakkamuoto on vallitsevassa maailman tilanteessa paras mahdollinen, 
koska valittu urakkamuoto mahdollistaa muun muassa valtuustoaloitteen toiveen 
etsiä kustannustehokkaita toteutusratkaisuja vielä kehitysvaiheen aikana. Tilaaja on 
saanut lopulliset tarjoukset 15.8.2022 ja parhaillaan on käynnissä hankintavaiheen 
tarjousvertailu sekä urakoitsijan valinta, jonka jälkeen alkaa hankinnan kehitysvaihe. 
Kehitysvaiheen jälkeen mikäli tavoitteet saavutetaan, niin hankintavaiheessa valitun 
urakoitsijan kanssa allekirjoitetaan toteutusvaiheen sopimus lainvoimaisen 
hankintapäätöksen jälkeen.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Äänestykset
Asian jatkaminen = JAA Milkan palautusehdotus = EI
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Jaa
Jarno Joensuu
Mikael Ropo
Helvi Walli
Antti Lehtonen
Mikko Pakkasela
Raija Koskiranta
Jari Haapaniemi
Christa Lahto
Ei
Minna Haavisto
Sami Viitasaari
Milka Tommila
Markku Tanttinen
Johanna Rantanen

Pohjaesitys = JAA Puheenjohtajan muutosesitys = EI

Jaa
Jarno Joensuu
Antti Lehtonen
Sami Viitasaari
Ei
Christa Lahto
Mikko Pakkasela
Minna Haavisto
Mikael Ropo
Johanna Rantanen
Raija Koskiranta
Jari Haapaniemi
Helvi Walli
Markku Tanttinen
Tyhjä
Milka Tommila

Kokouskäsittely
Keskustelun kuluessa Milka Tommila ehdotti Markku Tanttisen kannattamana, 
että asia palautetaan.

Puheenjohtaja Mikael Ropo ehdotti Mikko Pakkaselan kannattamana, että 
päätösehdotusta muutetaan seuraavasti: Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen 
lausunnon valtuustoaloitteesta kaupunginhallitukselle ja tarkastelee hankkeen 
jatkoedellytyksiä tarjouskilpailun valmistuttua.

Keskustelun jälkeen puheenjohtaja totesi, että oli tehty kaksi päätösehdotuksesta 
poikkeavaa ehdotusta, joten on äänestettävä.

Puheenjohtaja teki seuraavanlaisen äänestysehdotuksen, joka hyväksyttiin. Ensin 
äänestetään Milka Tommilan ehdottamasta palautusehdotuksesta vastaan asian 
käsittelyn jatkaminen.  Mikäli asian käsittelyä jatketaan, äänestetään tämän jälkeen 
puheenjohtaja Mikael Ropon ehdotuksesta pohjaehdotusta vastaan.  Eli ne, jotka 
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kannattavat asian käsittelyn jatkamista painavat  JAA -näppäintä ja ne, jotka 
kannattavat Milka Tommilan palautusehdotusta painavat EI -näppäintä.

Suoritetussa äänestyksessä asian käsittelyn jatkamista kannattivat Jarno Joensuu, 
Mikael Ropo, Helvi Walli, Antti Lehtonen, Mikko Pakkasela, Raija Koskiranta, Jari 
Haapaniemi, Christa Lahto. Milka Tommilan palautusehdotusta kannattivat Minna 
Haavisto, Sami Viitasaari, Milka Tommila, Markku Tanttinen, Johanna Rantanen. Asia 
käsittelyä jatkettiin äänin 8-5.

Tämän jälkeen äänestettiin puheenjohtaja Mikael Ropon muutosehdotuksesta 
pohjaehdotusta vastaan.  Pohjaehdotusta kannattavat painavat JAA-näppäintä ja 
Mikael Ropon muutosehdotusta kannattavat painavat EI-näppäintä.

Suoritetussa äänestyksessä pohjaehdotusta kannattivat Jarno Joensuu, Antti 
Lehtonen, Sami Viitasaari. Puheenjohtaja Mikael Ropon muutosehdotusta 
kannattivat Christa Lahto, Mikko Pakkasela, Minna Haavisto, Mikael Ropo, Johanna 
Rantanen, Raija Koskiranta, Jari Haapaniemi, Helvi Walli, Markku Tanttinen. Milka 
Tommila äänesti tyhjää. Tekninen lautakunta päätti äänin 9-3, tyhjiä yksi 
ääni, hyväksyä puheenjohtaja Mikael Ropon muutosehdotuksen. 

Päätös
Tekninen lautakunta päätti antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle ja tarkastelee hankkeen jatkoedellytyksiä tarjouskilpailun 
valmistuttua. Päätös syntyi äänestyksen jälkeen 9-3, yksi tyhjä ääni.

Eriävä mielipide
Milka Tommila jätti asiasta eriävän mielipiteen.

Sivistyslautakunta, 30.08.2022, § 229

Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Valtuutettu Raisa Ranta jätti valtuuston kokouksessa 11.4.2022 § 
64 valtuustoaloitteen: Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja suunnitelmia 
tarkennettava.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 25.4.2022 § 296 aloitteesta talous- ja 
hallintoyksikön, sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.8.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Sivistyslautakunta on kokouksessaan 28.9.2021 § 208 käsitellyt palloiluhallin 
hankesuunnitelmaa ja antanut hankesuunnitelmasta lausuntonsa 
kaupunginhallitukselle. Sivistyslautakunta näkee, että hanke on edennyt 
kaupunginvaltuuston vahvistaman investointiohjelman mukaisesti 
ja sivistyslautakunta on sitoutunut tehtyihin päätöksiin. Sivistyslautakunta katsoo, että 
palloiluhallin suunnitelmia ei ole syytä lähteä muuttamaan, vaan hanketta edistetään 
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hyväksytyn hankesuunnitelman mukaisesti. Teknisen lautakunnan kokouksesssaan 
8.2.2022 § 23 valitsema urakkamuoto yhteistoiminnallinen KVR-urakka mahdollistaa 
hankesuunnitelman mukaisen palloiluhallin 
kustannustehokkaiden toteutusratkaisujen etsimisen vielä hankkeen edetessä.

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Juha Kantola teki Juha Joutsenlahden kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: ”
Lausunnon loppuun lisätään: ”Sivistyslautakunta edellyttää, että hankkeen 
toteuttamista arvioidaan tarkempien kustannusten selvittyä.””

Kokouskäsittely
Juha Kantola teki Juha Joutsenlahden kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: ”
Lausunnon loppuun lisätään: ”Sivistyslautakunta edellyttää, että hankkeen 
toteuttamista arvioidaan tarkempien kustannusten selvittyä.””

Päätös
Muutosehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.09.2022, § 529

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Lausunto, talous- ja hallintoyksikkö

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa Ranta 
jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.4.2022 § 64 valtuustoaloitteen koskien 
Palloiluhallin toteutukseen aikalisää ja suunnitelmien tarkennusta. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 25.4.2022 § 296 pyytää aloitteesta talous- ja 
hallintoyksikön, sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (teknisen lautakunnan lausunto 23.8.2022 § 140 ja 
sivistyslautakunnan lausunto 30.8.2022 § 229) ovat historiatiedoissa. Talous- ja 
hallintoyksikön lausunto on liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.
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Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus, 07.11.2022, § 663

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Lausunto, talous- ja hallintoyksikkö

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa Ranta 
jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.4.2022 § 64 valtuustoaloitteen koskien 
palloiluhallin toteutukseen aikalisää ja suunnitelmien tarkennusta. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 25.4.2022 § 296 pyytää aloitteesta talous- ja 
hallintoyksikön, sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot.

Teknisen lautakunnan lausunto 23.8.2022 § 140 ja sivistyslautakunnan lausunto 
30.8.2022 § 229 ovat historiatiedoissa. Talous- ja hallintoyksikön lausunto on liitteenä.

Kaupunginhallitus on lausuntojen antamisen jälkeen päätöksellään 12.9.2022 § 529 
palauttanut asian valmisteluun, koska 23 valtuutettua on sähköpostitse lähetetyillä 
viesteillä pyytänyt valtuuston kokoontumista käsittelemään Isomäen palloiluhallin 
rakennushankkeen keskeyttämistä. Kuntalain 94 §:n 2 mom mukaan valtuusto on 
kutsuttava koolle kunnanhallituksen tai vähintään neljäsosan valtuutetuista sitä 
pyytäessä ilmoittamansa asian käsittelyä varten. Tällainen asia on valmisteltava 
kiireellisenä. 

Kaupunginhallitus on päätöksellään 26.9.2022 § 557 päättänyt esittää 
kaupunginvaltuustolle, että Isomäen palloiluhallin rakennushanketta ei keskeytetä, 
koska rakennushanke on edennyt kaupunginvaltuuston päätöksen ja hyväksyttyjen 
suunnitelmien mukaisesti, kilpailutus on suoritettu EU-hankintaa koskevien 
säännösten mukaisesti ja kaikki tässä vaiheessa saadut tarjoukset ovat alittaneet 
kaupunginvaltuuston päätöksen mukaisen kattohinnan.

Kaupunginvaltuusto on päätöksellään 10.10.2022 § 148 päättänyt keskeyttää 
palloiluhallihankkeen.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 181

Liitteet
1 Lausunto, talous- ja hallintoyksikkö

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa Ranta 
jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.4.2022 § 64 valtuustoaloitteen koskien 
palloiluhallin toteutukseen aikalisää ja suunnitelmien tarkennusta. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 25.4.2022 § 296 pyytää aloitteesta talous- ja 
hallintoyksikön, sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot.

Teknisen lautakunnan lausunto 23.8.2022 § 140 ja sivistyslautakunnan lausunto 
30.8.2022 § 229 ovat historiatiedoissa. Talous- ja hallintoyksikön lausunto on liitteenä.

Kaupunginhallitus on lausuntojen antamisen jälkeen päätöksellään 12.9.2022 § 529 
palauttanut asian valmisteluun, koska 23 valtuutettua on sähköpostitse lähetetyillä 
viesteillä pyytänyt valtuuston kokoontumista käsittelemään Isomäen palloiluhallin 
rakennushankkeen keskeyttämistä. Kuntalain 94 §:n 2 mom mukaan valtuusto on 
kutsuttava koolle kunnanhallituksen tai vähintään neljäsosan valtuutetuista sitä 
pyytäessä ilmoittamansa asian käsittelyä varten. Tällainen asia on valmisteltava 
kiireellisenä. 

Kaupunginhallitus on päätöksellään 26.9.2022 § 557 päättänyt esittää 
kaupunginvaltuustolle, että Isomäen palloiluhallin rakennushanketta ei keskeytetä, 
koska rakennushanke on edennyt kaupunginvaltuuston päätöksen ja hyväksyttyjen 
suunnitelmien mukaisesti, kilpailutus on suoritettu EU-hankintaa koskevien 
säännösten mukaisesti ja kaikki tässä vaiheessa saadut tarjoukset ovat alittaneet 
kaupunginvaltuuston päätöksen mukaisen kattohinnan.

Kaupunginvaltuusto on päätöksellään 10.10.2022 § 148 päättänyt keskeyttää 
palloiluhallihankkeen.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2022 § 663.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.



 Porin kaupunki Pöytäkirja 9/2022 92 ( )138
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 38,28.02.2022
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 147,10.08.2022
Tekninen lautakunta, § 183,04.10.2022
Kaupunginhallitus, § 664,07.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 182, 14.11.2022

§ 182
Porin kaupungin metsienhoidon ohjelma, valtuustoaloite, Sini Solala ja Kaarina Ranne

PRIDno-2022-1126

Kaupunginvaltuusto, 28.02.2022, § 38

Varavaltuutettu Sini Solala ja valtuutettu Kaarina jättivät valtuuston kokouksessa 
seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite: Porin kaupungin metsienhoidon ohjelma 

Kaupunginvaltuuston työjärjestyksen suomin oikeuksin esitämme seuraavaa 

Porin kaupunki on maanomistaja Porin taajamametsissä ja monien merkittävien 
virkistysalueiden tuntumassa sijaitsevissa metsissä. Metsänhoitotoimet niissä 
ovat  herättäneet  kielteistä huomiota, etenkin kun etukäteistietoa hakkuista ei 
kuntalaisille ole annettu. Näin ollen kuntalaisten ei ole myöskään mahdollisuutta 
vaikuttaa riittävästi lähimetsien ja muiden kaupungin omistamien metsien 
suunnitelmalliseen käyttöön. 

 Kaupungin maaomaisuus, metsien hakkuusuunnitelmat ja muut niihin liittyvät toimet 
tulee saattaa julkisesti kunnan asukkaiden tietoon. Ja niistä on laadittava 
kokonaisvaltainen kaupunginvaltuuston hyväksymä ohjelma. 

Laadittavaan ohjelmaan liittyen esitämme 

osallistavan metsäsuunnitelman laatimista Porin kaupungille siten, että 
kuntalaiset ja paikalliset luontojärjestöt otetaan mukaan suunnitteluun 
yhteistyötä  Satakuntaliiton kanssa siten, että Porin kaupungin 
metsäsuunnitelma voisi toimia maakuntakaavan taustaselvityksenä tulevaa 
kokonaismaakuntakaavaa ajatellen 
että taloudellisista tuottotavoitteista luovutaan Porin kaupungin omistamien 
metsien osalta 
kaupungin omistamien metsien pääasialliseksi käyttötarkoitukseksi määritellään 
virkistyskäyttö  ja luonnonsuojelu 
että Porin kaupunki käynnistää välittömästi sitovan pitkän tähtäimen 
metsäsuunnitelman laatimisen kaupungin metsävarojen käytölle. Teknisen 
lautakunnan vuosille 2022-23 laatimat metsänhakkuusuunnitelmat on arvioitava 
uudelleen tässä aloitteessa esitetyt asiat huomioon ottaen 

Porin vihreä valtuustoryhmä 28.2.2022. 

Sini Solala                                              Kaarina Ranne"

Ehdotus
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Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 10.08.2022, § 147

Valmistelijat / lisätiedot:
Kimmo Nuotio
kimmo.nuotio@pori.fi
luonnonsuojeluvalvoja

Porin vihreä valtuustoryhmä allekirjoittajina Sini Solala ja Kaarina Ranne on jättänyt 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 28.2.2022 puheenjohtajalle seuraavan 
valtuustoaloitteen: Valtuustoaloite: Porin kaupungin metsienhoidon ohjelma.

Porin kaupunginhallitus on pyytänyt asiasta teknisen lautakunnan ja elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan lausunnot.

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta antaa valtuustoaloitteesta seuraavan lausunnon:

Kuntalaisten vaikutusmahdollisuuksien lisäämistä voidaan lähtökohtaisesti pitää 
hyvänä asiana. Vaikuttamisen lähtökohdat ovat kuitenkin hyvin erilaiset 
taajamametsissä, talousmetsissä ja suojelun arvoisissa metsissä. Asemakaava-alueella 
taajamametsien hoito vaikuttaa suoraan asukkaiden elämän laatuun. Talousmetsien 
ja suojelumetsien arvo luonnossa liikkujille riippuu niiden sijainnista, virkistyskäytön 
luonteesta ja tavasta hyödyntää luonnonvaroja.

Taajamametsien lähiasukkaat ja virkistysalueiden käyttäjät ovat usein alueen parhaat 
asiantuntijat. Asukkaiden osallistaminen lähimetsien hoidon suunnitteluun on myös 
mahdollista toteuttaa asukastilaisuuksien avulla, ja vaikuttamismahdollisuuksia 
kannattaa kaupungin toimesta lisätä, jos vain henkilöstöresurssi riittää.

Metsien virkistyskäyttö on tärkeä asia, mutta sen painoarvo muuttuu, kun liikutaan 
taajamien, virkistysalueiden ja luontoreittien ulkopuolella. Kaupunki omistaa 
taajamien ulkopuolella noin 4000 hehtaaria metsää. Näihin metsiin kuten myös 
suureen osaan taajamametsiä kohdistuu kasvavia odotuksia hiilensidonnan ja 
luontokadon ehkäisemisen osalta. Metsäomaisuuden hoito ja suojeleminen 
edellyttääkin enenevässä määrin asiantuntijuutta, jota pitää jatkuvasti kehittää 
kaupunkiorganisaation sisällä. Tämä ei sulje osallistamista pois, mutta antaa sille vain 
vähän tilaa. Toimenpiteistä on kuitenkin syytä tiedottaa riittävän ajoissa.

Virkistyskäytön ja luonnonsuojelun määritteleminen kaupungin omistamien metsien 
pääasialliseksi käyttötarkoitukseksi ei nykytilanteessa takaa metsiin kohdistuvien 
odotusten toteutumista. Talousmetsissä tarvitaan erityisesti hiilinieluja kasvattavia 
metsänhoitotoimia. Suojelun arvoisten metsien jättäminen metsätalouden 
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ulkopuolelle ehkäisee luontokatoa tehokkaasti. Suojelu vaatiikin vain tahtoa edetä 
asiassa ja on toteutettavissa nopeasti.

Aloitteessa esitetään kaupungin metsille laadittavaksi kokonaisvaltainen 
metsäohjelma. Tämä linjaisi hoito- ja käyttösuunnitelmana kaupungin tavoitteita koko 
metsäomaisuuden osalta. Sen hyväksyisi kaupunginvaltuusto ja valmisteluun 
osallistuisivat myös kuntalaiset sekä paikalliset luontojärjestöt. Metsäohjelman 
linjaukset siirrettäisiin käytännön metsäsuunnitelmiin, jotka ohjaavat metsän hoitoa 
metsäkuviotasolla.

Kaikkia kaupungin metsiä koskeva metsäohjelma on tarpeellinen. Kuntien 
metsänhoidon ohjeisiin vaikuttavat tulevat EU-tason ohjeet, hiilensidonnan mukaan 
ottaminen metsänhoidon tavoitteisiin ja luonnonsuojelulain uudistus. Uusi ohjeistus 
tulee osaltaan määrittelemään kuntien metsänhoidon päälinjat ja painotukset, mutta 
aikataulusta ei ole vielä varmuutta.

Odotusajan ei tarvitse merkitä asian jättämistä pöydälle. Metsänhoidon tulevaisuus on 
Suomen kannalta niin iso asia, että kaupunginvaltuusto on syytä perehdyttää tuleviin 
haasteisiin erillisessä metsäseminaarissa, jotta metsäohjelman merkitys 
ilmastotavoitteiden ja luonnon monimuotoisuusstrategian toteuttajana on jo tiedossa 
metsäohjelmaa hyväksyttäessä.  Kaupungin omistamien metsien tuottotavoitteiden 
asettaminen talousarvion yhteydessä vaatii tulevaisuudessa kestävän metsätalouden 
asiantuntemusta valtuustoryhmien sisällä. Päättäjät ottavat talousarviota 
käsitellessään vastuun kaupungin metsäpolitiikan kestävyydestä myös 
ilmastovaikutusten ja metsäluonnon monimuotoisuuden osalta.

Kaupungin talousarviossa on määritetty vuosille 2022–2023 metsien tuoton 
tavoitteeksi 600 000 €/ vuosi. Sen varmistaminen, että tavoite perustuu oikeisiin 
arvioihin metsätalouden kestävyydestä, on kaupungin edun mukaista. Mikäli tuotto-
odotukset ovat ylimitoitettuja, on osasta hakkuita syytä luopua. Jatkossa metsistä 
saatavan tuoton olisi hyvä vastuullisen sijoitustoiminnan tapaan perustua 
metsäomaisuuden todelliseen kasvuun huomioiden kuitenkin metsien hoidolle 
asetetut muut tavoitteet. Muuttuneessa tilanteessa metsistä saataisiin tuloja, mutta 
ne eivät olisi sidoksissa teknisen toimialan talousarvioon.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 04.10.2022, § 183

Valmistelijat / lisätiedot:
Ismo Ahonen
ismo.ahonen@pori.fi
kaupunginpuutarhuri

Porin vihreä valtuustoryhmä allekirjoittajina Sini Solala ja Kaarina Ranne on jättänyt 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 28.2.2022 puheenjohtajalle seuraavan 
valtuustoaloitteen: Valtuustoaloite: Porin kaupungin metsienhoidon ohjelma.

Porin kaupunginhallitus on pyytänyt asiasta teknisen lautakunnan ja elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan lausunnot.
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Teknisen lautakunnan lausunto:

Porin kaupunki omistaa tällä hetkellä noin 5600 ha metsää. Tästä alasta on erityiset 
virkistyskäytön ja luontoarvot huomioivat pitkän aikavälin metsienhoitosuunnitelmat 
Porin metsästä 300 ha ja Joutsijärven ympäristön Tammen tilasta 1 540 ha. Lopuille 
3 760 hehtaarille on pienempiä taajamametsäalueita lukuun ottamatta 
metsänhoitosuunnitelmat, joita päivitetään noin 10 vuoden välein.

Kaupungin metsien luontoarvot on kartoitettu Metsokartoituksessa noin 3 000 ha 
osalta. Kartoituksessa erilaisia metsien monimuotoisuus Metso kohteita löytyi noin 
370 hehtaarin alueelta. Kartoitus tehtiin yhteistyössä TEK / Infrankunnossapito ja Elym 
luonnonsuojelu kanssa.  Kartoituksen tulos tuodaan Telan käsittelyyn vuoden 2022 
aikana. Päätösesityksessä tultaneen esittämään noin 370 hehtaarin metsäalueiden 
siirtymistä metsätaloudellisten hakkuiden ulkopuolelle.

Pori on lisäksi aiemmilla päätöksillä muuttanut omaehtoisella suojelulla metsiä 
hakkuiden ulkopuolelle. Metso kohteiden ja suojelualueiden lisäksi Porin metsässä ja 
Tammen tilalla on niiden metsienhoitosuunnitelmissa kohteita, jotka pidetään 
hakkuiden ulkopuolella. Porin metsäpinta-alasta tulee siis olemaan 
metsätaloudellisten hakkuiden ulkopuolella yli 10 % metsäpinta-alasta jos 
Metsokohteet päätetään jättää hakkuiden ulkopuolelle. Puuston arvo silloin näissä 
hakkuiden ulkopuolisissa kohteissa on noin 5 000 000 €.

Vuosittaiset metsäkohteet käsitellään Teknisessä lautakunnassa, kun kohdehakkuita 
valitaan. Kohdeluettelot karttoineen ovat julkista materiaalia ja sen lisäksi ovat 
nähtävissä TEK / Infran metsätyökohteet nettisivuilla. Jatkossa myös 
talousmetsäkohteet tullaan laittamaan nettiin, kun ne päätetään Telassa. Lisäksi 
jokainen pystykauppa tulee vielä uudelleen kilpailutuksen jälkeen teknisen 
lautakunnan päätettäväksi.

Infran kunnossapito on tilaamassa kaupungin metsille uuden 
metsänhoitosuunnitelman seuraavalle kymmenelle vuodelle. Tilauksesta jätetään pois 
Porin Metsä, jonka hoitosuunnitelma valmistui keväällä 2022 sekä Tammen tilan 
metsäsuunnitelman toimenpiteiden suuntaa ohjaa Telan hyväksymä pitkänaikavälin 
metsänhoito-ohjelma 2019 – 2069. Kilpailutus uudesta metsänhoitosuunnitelmasta 
tehdään näillä näkymin loppuvuonna 2022. Kilpailutuksen ajankohta säädetään siten, 
että Suomen metsienhoidossa olevien tavoitteiden pääperiaatteet tulevat päivitettyä 
menossa olevassa neuvottelussa Suomen valtion ja Euroopan unionin välillä sekä 
luonnonsuojelulain uudistus. Kilpailutettavaan metsänhoitosuunnitelmaan on 
tarkoitus ottaa mukaan työkalu hakkuiden ja metsien hoitotoimenpiteiden 
vaikutusten mittarointi metsien hiilitaseen muutoksiin.

Infran kunnossapito näkee, että metsien hoidon suunnittelutyö tulee pääosin hoitaa 
asiantuntijatyönä. Infran kunnossapidossa on metsätaloudellinen osaaminen, jota 
täydentää valmisteluvaiheen yhteistyö Elym luonnonsuojelun kanssa. 
Metsänhoitosuunnitelmien päivitykset kilpailutetaan alan yritysten välillä. Suomen 
metsien luontoarvojen tavoitteet tulevat muuttumaan tulevien vuosien aikana – 
tavoitteita sisällytetään tuleviin metsien hoitosuunnitelmiin. Infran kunnossapito 
suhtautuu myönteisesti Porin metsäohjelman tekemiseen. Metsäohjelman työ 
kannattaa ajoittaa vasta tuleville vuosille, jolloin Porin Metsokohteet on vahvistettu 
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Telassa ja valtion uudet metsien ohjeistukset sekä luonnonsuojelulain uudistus ovat 
valmistuneet

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle edellä olevan vastauksen 
valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 07.11.2022, § 664

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Varavaltuutettu Sini Solala ja valtuutettu Kaarina Ranne jättivät valtuuston 
kokouksessa kaupunginvaltuuston kokouksessa 28.2.2022 § 38 Porin kaupungin 
metsienhoidon ohjelma -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
7.3.2022 § 128 pyytää aloitteesta teknisen lautakunnan ja elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (elinvoima- ja ympäristölautakunta 10.8.2022 § 
147 ja tekninen lautakunta 4.10.2022 § 183) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 182

Varavaltuutettu Sini Solala ja valtuutettu Kaarina Ranne jättivät valtuuston 
kokouksessa kaupunginvaltuuston kokouksessa 28.2.2022 § 38 Porin kaupungin 
metsienhoidon ohjelma -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
7.3.2022 § 128 pyytää aloitteesta teknisen lautakunnan ja elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan lausunnot.
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Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2022 § 664.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (elinvoima- ja ympäristölautakunta 10.8.2022 § 
147 ja tekninen lautakunta 4.10.2022 § 183) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 79,30.05.2022
Tekninen lautakunta, § 158,20.09.2022
Sivistyslautakunta, § 258,11.10.2022
Kaupunginhallitus, § 665,07.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 183, 14.11.2022

§ 183
Kävely- ja pyöräteiden sekä leikkipuistojen turvallisuuden parantaminen, valtuustoaloite, 
valtuutettu Viliina Välimäki

PRIDno-2022-2813

Kaupunginvaltuusto, 30.05.2022, § 79

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

” Valtuustoaloite

30.5.2022

Kävely- ja pyöräteiden sekä leikkipuistojen turvallisuuden parantaminen

Porin kaupunki on panostanut ja tulee uuden strategiankin myötä panostaamaan 
jalankulkuun sekä pyöräilyteihin/-reitteihin. Pori 2030- strategiassa luvataan viihtyisät 
ja turvalliset puitteet sekä liikkumiselle että ulkoilulle. Lisäksi lähiliikunta- sekä 
leikkipaikat luvataan pitää kunnossa.

Turvalliset reitit ja leikkipaikat ovat vastuukysymyksiä, mutta myös vetovoima- ja 
imagotekijöitä. Kävely- ja pyöräilyteiden turvallisuutta tulisikin tarkastella myös lasten 
ja nuorten näkökulmasta. Meillä on useita aitaamattomia leikkipaikkoja, jotka 
sijaitsevat joko teiden tai vesialueiden välittömässä läheisyydessä (kuten Pelle 
Hermanni). Kävely- ja pyöräteiden turvallisuuteen vaikuttaa mm. katukuvaan 
ilmestyneet vaaratilanteita jatkuvasti aiheuttavat sähköpotkulaudat. Huomioita voisi 
kiinnittää paremmin myös kävely- ja pyöräteiden lisäksi esimerkiksi pyörien 
pysäköimispaikkoihin.

Valtuustoaloitteena esitän, että Porin kaupunki tekee kävely- ja pyöräteiden sekä 
leikkipaikkojen turvallisuuskartoituksen ja korjaa siinä esiin tulleet puutteet. Kartoitus 
tulee tehdä osallistamalla kaikenikäisiä asukkaita niin riskien kuin ratkaisujenkin 
löytämiseen.

Porissa 30.5.2022

Viliina Välimäki”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Tekninen lautakunta, 20.09.2022, § 158

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen, Eija Riihimäki, Ismo Ahonen
johanna.jokelainen@pori.fi, eija.riihimaki@pori.fi, ismo.ahonen@pori.fi
hallintopäällikkö, liikenneinsinööri, kaupunginpuutarhuri

Tekniselle lautakunnalle on annettu lausuttavaksi valtuustoaloite, jossa esitetään 
kävely- ja pyöräteiden sekä leikkipaikkojen turvallisuuskartoituksen tekemistä. 
Aloitteessa todetaan seuraavaa:

Porin kaupunki on panostanut ja tulee uuden strategiankin myötä panostamaan 
jalankulkuun sekä pyöräilyteihin/-reitteihin. Pori 2030- strategiassa luvataan viihtyisät 
ja turvalliset puitteet sekä liikkumiselle että ulkoilulle. Lisäksi lähiliikunta- sekä 
leikkipaikat luvataan pitää kunnossa.

Turvalliset reitit ja leikkipaikat ovat vastuukysymyksiä, mutta myös vetovoima- ja 
imagotekijöitä. Kävely- ja pyöräilyteiden turvallisuutta tulisikin tarkastella myös lasten 
ja nuorten näkökulmasta. Meillä on useita aitaamattomia leikkipaikkoja, jotka 
sijaitsevat joko teiden tai vesialueiden välittömässä läheisyydessä (kuten Pelle 
Hermanni). Kävely- ja pyöräteiden turvallisuuteen vaikuttaa mm. katukuvaan 
ilmestyneet vaaratilanteita jatkuvasti aiheuttavat sähköpotkulaudat. Huomioita voisi 
kiinnittää paremmin myös kävely- ja pyöräteiden lisäksi esimerkiksi pyörien 
pysäköimispaikkoihin.

Valtuustoaloitteena esitän, että Porin kaupunki tekee kävely- ja pyöräteiden sekä 
leikkipaikkojen turvallisuuskartoituksen ja korjaa siinä esiin tulleet puutteet. Kartoitus 
tulee tehdä osallistamalla kaikenikäisiä asukkaita niin riskien kuin ratkaisujenkin 
löytämiseen.

 

TEKNISEN TOIMIALAN LAUSUNTO VALTUUSTOALOITTEESEEN

Porissa on erittäin hyvät mahdollisuudet niin kävelyyn kuin pyöräilyynkin. Maasto on 
tasaista, kaupunkirakenne tiivis ja väylästö kattava.

Poria on pitkään kehitetty kävelyn ja pyöräilyn huomioivana promenadikaupunkina. 
Pyöräilyn ja kävelyn asemaa on pyritty vahvistamaan aikoinaan jo 
kaupunkisuunnitteluprojekti Promenadi-Porin myötä. Vuonna 2016 laadittiin 
diplomityönä selvitys jalankulku- ja pyöräilyolosuhteiden kehittämistarpeista ja -
mahdollisuuksista Porissa. Vuonna 2019 valmistui puolestaan Porin seudun kävelyn ja 
pyöräilyn kehittämisohjelma. Nämä kaikki luovat osaltaan linjauksia jalankulku- ja 
pyöräilyolosuhteiden pitkän tähtäimen kehittämiselle.

Syksyllä 2019 tehtiin koko katuverkkoa sekä jalankulku- ja pyöräteitä koskeva 
kuntokartoitus tehtävään erityisesti kehitetyllä mittausajoneuvolla. Kartoituksen 
tulosten perusteella muodostettiin katuverkolle viisiportainen kuntoluokitus Suomen 
Kuntaliiton mallin mukaisesti sekä laskettiin korjausvelka. Kevyenliikenteen väylien 
korjaustarve on suuri. Huonokuntoisia kevyenliikenteen väyliä on 68 km ja erittäin 
huonokuntoisia 18 km.
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Korjausvelan kasvun pysäyttäminen edellyttäisi, että katuja ja kevyenliikenteen väyliä 
peruskorjattaisiin vuosittain yhteensä noin 20 km:n matkalta. Vuosibudjetin tulisi olla 
noin 9 M€, josta noin 1,1 M€ tulisi kohdistua jalankulku- ja pyöräteiden 
perusparantamiseen. Rahoituksen lisäksi avainasemassa on myös infran suunnittelun 
ja rakennuttamisen henkilöresurssien turvaaminen.

Porin kaupunki osallistuu vuosittain valtakunnalliseen Yhdyskuntatekniset palvelut-
tutkimukseen, jossa asukkailta kysytään mielipidettä muun muassa katujen ja 
puistojen kunnosta. Pori sai tuoreessa, vuotta 2022 koskevassa tutkimuksessa 
jalankulku ja pyöräteiden kunto -mittarin keskiarvoksi 2,49 (maksimin ollessa 5). 
Vertailukaupunkeihin nähden Pori on viimeisellä sijalla (tutkimukseen osallistui 27 
kaupunkia v. 2022). Investoimalla katujen ja pyöräteiden perusparantamiseen sekä 
panostamalla niiden kunnossapitoon saadaan pidemmällä aikavälillä korjausvelkaa 
pienennettyä sekä vähennettyä väylästön heikon kunnon aiheuttamia ongelmia niin 
asukkaille kuin kaupungille.

Jalankulkijoiden ja pyöräilijöiden turvallisuustilannetta seurataan Porissa 
säännöllisesti valtakunnallisen iLiitu -palvelun kautta. Palveluun kootaan kaikki poliisin 
tietoon tulleet liikenneonnettomuudet sekä pelastuslaitoksen onnettomuustilastoa. 
Onnettomuusaineistosta pystytään muun muassa kartoittamaan jalankulkijoiden ja 
pyöräilijöiden onnettomuuskasaumapisteet. Onnettomuustilaston perusteella 
suunnitellaan ja toteutetaan liikenneturvallisuutta parantavia toimenpiteitä niissä 
kohteissa, joissa onnettomuuksia eniten tapahtuu.

Tekninen toimiala toteaa, että jalankulkijoiden ja pyöräilijöiden olosuhteita seurataan 
Porissa jo nykyisellään monella eri keinolla. Jalankulku- ja pyöräilyverkostoon 
kohdennetaan toimenpiteitä näiden seurantatietojen perusteella. Koetun 
turvallisuuden selvittämiseksi on mahdollista toteuttaa asukaskysely, jonka tuloksia 
voidaan tarkastella rinnakkain edellä mainittujen mittareiden kanssa. Infrajohtamisen 
toimintayksikkö valmistelee ja toteuttaa kyselyn yhteistyössä kaupungin 
viestintäyksikön kanssa vuoden 2023 aikana.

Leikkipaikkojen osalta henkilöstömme leikkiturvallisuuskoulutusta edelleen 
tehostetaan. Leikkipaikojen käyttäjille tullaan Porissa kehittämään paikkatietoon 
pohjautuva palautejärjestelmä. Tavoitteemme on, että saatu palaute tulee 
vaikuttamaan kunnossapitotyön oikeaan suuntaamiseen.

Leikkipaikkojen rakenteellinen kuntotarkastus tehdään Porissa kaksi kertaa vuodessa. 
Sen lisäksi jokaisella leikkipaikalla tehdään nopeampi silmävarainen arviointi kerran 
viikossa. Kokemuksemme mukaan leikkipaikoilla sattuvat tapaturmat / haaverit ovat 
onneksi melko pieniä leikin yhteydessä tulevia kuhmuja ja vaatteiden rikkoutumisia. 
Käsittelemme jokaisen tietoomme tulleen vahingon ja tutkimme vahingon syyn.

Valtaosa Suomen puistoleikkipaikoista on aitaamattomia. Näemme, että aitauksiin on 
tarvetta vain poikkeustapauksissa. Esimerkiksi Helsingissä on uusille asuinalueille 
perustettu leikkipaikkoja lähelle merenrantaa.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen lausuntonaan edellä esitetyn 
selvityksen.
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Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 11.10.2022, § 258

Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 79 
kävely- ja pyöräteiden sekä leikkipaikkojen turvallisuuden parantamista koskevan 
valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 6.6.2022 § 379 aloitteesta teknisen 
lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot 30.9.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Valtuustoaloitteessa viitataan Pori 2030 -kaupunkistrategiaan, erityisesti 
dokumentissa esiin nostettuihin strategisiin tekoihin leikki- ja lähiliikuntapaikkojen 
kunnossapitämisestä sekä viihtyisien ja turvallisten puitteiden luomisesta sekä 
liikkumiselle että ulkoilulle. Edellisten kohtien lisäksi "Sujuvan arjen ja kestävän kasvun 
kotikaupunki" -nimeä kantavassa strategiadokumentissa nostetaan esiin tahtotila 
luoda Poriin Suomen parhaat pyörätiet ja -reitit ja todetaan, että lasten, nuorten ja 
perheiden hyvinvointi on kaupungille tärkeää.

Aloitteessa korostetaan turvallisten reittien ja leikkipaikkojen merkitystä kaupungin 
vetovoimalle ja imagolle sekä esitetään kävely- ja pyöräilyreittien turvallisuuden 
tarkastelua erityisesti lasten ja nuorten näkökulmasta. Tätä tukevat myös kaupungin 
status Unicefin lapsiystävällisenä kuntana sekä strategiaan kirjattu tavoite 
lapsivaikutusten arvioinnin ottamisesta käyttöön valmistelun ja päätöksenteon tueksi. 

Leikkipaikat, lähiliikuntapaikat ja kevyen liikenteen väylät ovat tärkeitä omaehtoisen 
liikkumisen ympäristöjä eri ikäisille kaupunkilaisille. Arkiaktiivisuus ja omin voimin 
tapahtuva liikkuminen (siirtyminen) on tärkeä osa porilaisten fyysisen aktiivisuuden 
edistämistä. Turvalliset ja hyväkuntoiset kevyen liikenteen väylät mahdollistavat eri 
ikäisille kaupunkilaisille arjen kulkemisen jalkaisin, polkupyörällä sekä muilla omin 
voimin tapahtuvan liikkumisen tavoin. Akkutekniikan kehittymisen myötä myös 
erityyppiset sähköavusteiset liikkumismuodot ovat lisääntyneet, minkä myötä myös 
nopeudet kevyen liikenteen väylillä ovat kasvaneet.  

Leikkipaikkojen, lähiliikuntapaikkojen ja kevyen liikenteen väylien ylläpito tapahtuu 
nykyisin tekniseltä toimialalta käsin. Teknisellä toimialalla on käytännöt tarkastella 
leikkipaikkojen, lähiliikuntapaikkojen ja kevyen liikenteen väylien kuntoa ja 
turvallisuutta, mutta sivistyslautakunta haluaa kuitenkin korostaa turvallisten, hyvin 
hoidettujen ja liikkumaan kannustavien olosuhteiden merkitystä kaupunkilaisten 
hyvinvoinnille. Omin voimin tapahtuva liikkuminen lisää hyvinvointi- ja terveyshyötyjä 
sekä toimii samalla myös ilmastotekona. 
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Sivistyslautakunta yhtyy aloitteen esitykseen kävely- ja pyöräteiden sekä 
leikkipaikkojen turvallisuuskartoituksesta. Turvallisuuskartoituksessa esiin tulleiden 
puutteiden korjaamiseen tulee varautua tulevien vuosien investointimäärärahoissa. 
Sivistyslautakunta yhtyy myös aloitteen esitykseen kaupunkilaisten osallistamisessa 
turvallisuuskartoituksen toteuttamiseen.    

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 07.11.2022, § 665

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 79 
Kävely- ja pyöräteiden sekä leikkipuistojen turvallisuuden parantaminen -
valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää 
aloitteesta teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunta 11.10.2022 § 258 ja tekninen 
lautakunta 20.9.2022 § 158) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 183

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 79 
Kävely- ja pyöräteiden sekä leikkipuistojen turvallisuuden parantaminen -
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valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää 
aloitteesta teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2022 § 665.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunta 11.10.2022 § 258 ja tekninen 
lautakunta 20.9.2022 § 158) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 86,30.05.2022
Joukkoliikennejaosto, § 42,18.10.2022
Kaupunginhallitus, § 666,07.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 184, 14.11.2022

§ 184
Joukkoliikenteessä käytössä oleva etu näkövammaisille laajennetaan koskemaan kaikkia 
vammaisryhmiä siten, että oikeutus etuun todennetaan EU:n vammaiskortilla, 
valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark

PRIDno-2022-2844

Kaupunginvaltuusto, 30.05.2022, § 86

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark jättivät 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"VALTUUSTOALOITE

Esitän, että joukkoliikenteessä käytössä oleva etu näkövammaisille laajennetaan 
koskemaan kaikkia vammaisryhmiä siten, että oikeutus etuun todennetaan EU:n 
vammaiskortilla myöhemmin tässä aloitteessa kuvattavalla tavalla. 

Kesällä 2021 toteutuneen joukkoliikenteen järjestämistapa- ja lipputuoteuudistuksen 
myötä hetkellisesti poistui vuonna 1996 solmittu Porin Linjat Oy:n ja Satakunnan 
näkövammaiset ry:n kahdenvälinen sopimus näkövammaisten ja heidän avustajiensa 
maksuttomista matkoista Porin paikallisliikenteessä.

Kauttaan päättämässä ollut joukkoliikennejaosto jatkoi tilapäisesti etua, kunnes 
nykyisen valtuustokauden uusi joukkoliikennejaosto pystyisi käsittelemään asiaa. 
Tilapäinen etu laajennettiin koskemaan myös EU:n vammaiskortin haltijoita, eli 
muutkin vammaisryhmät pääsivät edun piiriin. Laajennettu etu jatkui kuitenkin vain 
kalenterivuoden loppuun, jolloin asian käsittelyn jälkeen palattiin aiempaan 
käytäntöön, jossa etu koski vain näkövammaisia. 

Yhdenvertaisuuslain mukaan viranomaisella on velvollisuus edistää 
yhdenvertaisuutta. Erilainen kohtelu on kuitenkin oikeutettua tapauksissa, joissa 
kohtelulla on perus- ja ihmisoikeuksien kannalta hyväksyttävä tavoite ja keinot 
tavoitteen saavuttamiseksi ovat oikeasuhtaisia. Niin ikään samaisen lain mukaan 
viranomaisen on tehtävä asianmukaiset ja kohtuulliset mukautukset, jotta vammainen 
henkilö voi yhdenvertaisesti muiden kanssa saada yleisesti tarjolla olevia palveluita. 
Lähtökohtaisesti voidaan toki kyseenalaistaa vammaisryhmien erityiskohtelu 
maksuttomien matkojen osalla verrattuna vaikkapa työttömiin tai ikäihmisiin, mutta 
lain tarkoittamaksi erilaiseksi kohteluksi ja asianmukaiseksi mukautukseksi voitaneen 
tulkita esimerkiksi avustajaa liikkumiseensa tarvitsevan vammaisen 
liikkumismahdollisuuksien parantamisen. 

EU:n vammaiskorttia voivat hakea henkilöt, joilla on esim. Kelan vammaisetuus tai 
vammaispalvelulain mukainen päätös. Kun EU:n vammaiskortissa on A-merkintä, 
tarkoittaa se, että henkilö tarvitsee avustajaa. Esimerkiksi suuressa osassa 
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1.  

2.  

3.  

kulttuuripalveluja ja -tapahtumia on käytäntönä, että A-merkinnällä varustetulla EU:n 
vammaiskortilla avustaja pääsee avustettavan lipulla maksutta mukana. Avustettavalla 
itsellään pitää siis kuitenkin näissä tapauksissa olla ostettuna lipputuote. 

Nykyisellään maksuttomat joukkoliikennematkat asettavat näkövammaiset ja muut 
vammaisryhmät eriarvoiseen asemaan keskenään. Siksi esitänkin, että 

maksuton joukkoliikenne -etu laajennetaan koskemaan kaikkia EU:n 
vammaiskortin saaneita henkilöitä mahdollisine avustajineen ja etu 
todennettaisiin linja-autoon noustessa esittämällä EU:n vammaiskortti,

tai mikäli poliittisessa päätöksenteossa todetaan tämän vaihtoehdon 
kustannusvaikutus joukkoliikenteen kokonaiskuluihin liian suureksi,

rajataan maksuton joukkoliikenne -etu koskemaan A-merkinnällä varustetun 
EUn vammaiskortin haltijaa ja hänen avustajaansa, 

tai pienimmän kustannusvaikutuksen aiheuttavalla tavalla

rajataan maksutonta etua yleisesti niin, että A-merkinnällä varustetun EU:n 
vammaiskortin haltijan avustaja saa maksuttoman matkan, mutta avustettava 
maksaa oman matkansa. 

 

Porissa 30.5.2022

Sanna Grönmark

Timo Aro

Hanna Sinisalmi

Laura Pullinen

Mika Tuhkanen

Kaarina Ranne

Anssi Salmi

Petri Huru

Julia Liljegren

Jussi Ihamäki

Simo Korpela

Marketta Juntunen

Markus Halminen"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Joukkoliikennejaosto, 18.10.2022, § 42

Valmistelijat / lisätiedot:
Merika Lanne
merika.lanne@pori.fi

Useat valtuutetut, ensimmäisen allekirjoittajana valtuutettu Sanna Grönmark, jätti 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 86 valtuustoaloitteen, jossa esitetään, 
että joukkoliikenteessä käytössä oleva etu näkövammaisille laajennetaan koskemaan 
kaikkia vammaisryhmiä siten, että oikeutus etuun todennetaan EU:n 
vammaiskortilla. Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 6.6.2022 § 379  aloitteesta 
joukkoliikennejaoston lausunnon 30.9.2022 mennessä.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Joukkoliikennejaosto päättää lausua aloitteen johdosta seuraavasti: 

Satakunnan näkövammaiset ry on jättänyt 15.6.2021 päivätyn kuntalaisaloitteen, jossa 
esitetään, että näkövammaisille matkustajille ja heidän saattajilleen myönnetään 
maksuttomat matkat joukkoliikenteessä sidosyksikkö Porin Linjat Oy:n vuoroilla. Asiaa 
on käsitelty diaarinumerolla PRIDno-2021-3000:

joukkoliikennejaostossa 29.3.2022 § 16, jossa joukkoliikennejaosto päätti äänin 2-
7 jatkaa oikeutta näkövammaisen ja hänen saattajansa maksuttomiin matkoihin 
Satakunnan näkövammaiset ry:n ja Porin Linjat Oy:n 1990-luvulla sopiman 
käytännön mukaisesti
elinvoima- ja ympäristölautakunnassa 24.5.2022 § 95, jossa lautakunta käsitteli 
joukkoliikennejaoston päätöksestä tehtyä oikaisuvaatimusta, sillä valituksen 
tekijän mielestä oikeus maksuttomuuteen on yhdenvertaisuuslain vastaista. 
Lautakunta päätti joukkoliikennejaoston tahtotilan mukaisesti jatkaa 
maksuttomia matkoja.
elinvoima- ja ympäristölautakunnassa 10.8.2022 § 148, jossa lautakunta käsitteli 
kaupunginhallituksen pyynnöstä em. päätöksestä tehtyä valitusta hallinto-
oikeuteen ja antoi asiasta selonteon
kaupunginhallituksessa 22.8.2022 § 494, jossa kaupunginhallitus toteaa 
kaupungin vastaavan hallinto-oikeuden selvityspyyntöön elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan päätöksen mukaisesti.

Hallinto-oikeus jatkaa asian käsittelyä ja päätös asiasta saapunee kaupungille vuoden 
kuluessa. Koska näkövammaisten maksuttomien matkojen jatkumisesta tehdyssä 
päätöksentekomenettelyssä ilmeni, että yhdenvertaisuuslain tulkinta on hyvin 
vaikeaa, on järkevä odottaa hallinto-oikeuden ratkaisua valitusasiassa ja ratkaisun 
sisältämää oikeudellista arviointia ja ohjausta yhdenvertaisuuslain tulkinnasta, ennen 
kuin etuutta maksuttomiin matkoihin laajennetaan muihin vammaisryhmiin. 

Päätös
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Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 07.11.2022, § 666

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 86 Joukkoliikenteessä käytössä oleva 
etu näkövammaisille laajennetaan koskemaan kaikkia vammaisryhmiä siten, että 
oikeutus etuun todennetaan EU:n vammaiskortilla -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää aloitteesta 
joukkoliikennejaoston lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Joukkoliikennejaosto 18.10.2022 §) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 184

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Sanna Grönmark jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 86 Joukkoliikenteessä käytössä oleva 
etu näkövammaisille laajennetaan koskemaan kaikkia vammaisryhmiä siten, että 
oikeutus etuun todennetaan EU:n vammaiskortilla -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää aloitteesta 
joukkoliikennejaoston lausunnon.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2022 § 666.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Joukkoliikennejaosto 18.10.2022 §) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:
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Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 221,11.10.2021
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 33,26.01.2022
Tekninen lautakunta, § 192,18.10.2022
Kaupunginhallitus, § 667,07.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 185, 14.11.2022

§ 185
Rantaruovikoiden hyötykäyttöä tehostettava, valtuustoaloite, Porin kristillisdemokraattien 
valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Simo Korpela

PRIDno-2021-4769

Kaupunginvaltuusto, 11.10.2021, § 221

Porin kristillisdemokraattinen valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Simo 
Korpela jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porin alueella on valtava määrä ruovikon valtaamia alueita. Monet yritykset ovat 
osoittaneet kiinnostusta järviruokomateriaalin hyödyntämiseen esimerkiksi erilaisiin 
kasvualustoihin ja puutarhan multatuotteisiin. Ruovikoiden hyödyntäminen on 
ilmastoystävällistä, ja vaikutttaa suotuisasti vesialueiden ravinnekuormitukseen.

Kehitystyö ruokomateriaalin talteenoton laitteisiin on lähtenyt käyntiin ja mm. 
Metsähallitus on luovuttanut Kirkkonummella laajan alueen korjuutuotannon 
kokeilualueeksi.

Myös Porin tulee liittyä kehityshankkeisiiin ja luovuttaa alueita aloittaville yrittäjille 
kokeilualustaksi ja tuotannon käynnistämiseen.

Esitämme kaupunginhallitukselle ruovikoiden hyötykäytön selvittämistä ja aloittavien 
yritysten tukemista alueellemme.

Porin kristillisdemokraattinen valtuustoryhmä

Simo Korpela

Marketta Juntunen

Markus Halminen"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 26.01.2022, § 33

Valmistelijat / lisätiedot:
Kimmo Nuotio
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kimmo.nuotio@pori.fi
luonnonsuojeluvalvoja

Porin kristillisdemokraattien valtuustoryhmä ensimmäisenä allekirjoittajana Simo 
Korpela on jättänyt kaupungin valtuuston kokouksessa 11.10.2021 puheenjohtajalle 
seuraavan valtuustoaloitteen:

”Porin alueella on valtava määrä ruovikon valtaamia alueita. Monet yritykset ovat 
osoittaneet kiinnostusta järviruokomateriaalin hyödyntämiseen esimerkiksi erilaisiin 
kasvualustoihin ja puutarhan multatuotteisiin. Ruovikoiden hyödyntäminen on 
ilmastoystävällistä, ja vaikuttaa suotuisasti vesialueiden ravinnekuormitukseen.

Kehitystyö ruokomateriaalin talteenoton laitteisiin on lähtenyt käyntiin ja mm. 
Metsähallitus on luovuttanut Kirkkonummella laajan alueen korjuutuotannon 
kokeilualueeksi.

Myös Porin tulee liittyä kehityshankkeisiin ja luovuttaa alueita aloittaville yrittäjille 
kokeilualustaksi ja tuotannon käynnistämiseen.

Esitämme kaupunginhallitukselle ruovikoiden hyötykäytön selvittämistä ja aloittavien 
yritysten tukemista alueellamme.”

Porin kaupunginhallitus on pyytänyt asiasta teknisen lautakunnan ja elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan lausunnot.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Elinvoima- ja ympäristölautakunta antaa valtuustoaloitteesta seuraavan lausunnon:

Suomessa on 20 vuoden ajan tutkittu erilaisia tapoja hyödyntää järviruokoa, ja sen 
hyötykäytöstä on yli 100 julkaisua. Raaka-aineena järviruoko  (Phagmites australis)
herättää kiinnostusta, sillä kasvaessaan se muodostaa erittäin laajoja ja tiheitä 
ruovikoita matalaan veteen ja rannoille. Valuma-alueilta ja nykyisin myös merialueelta 
tuleva ravinnekuormitus lisäävät ruovikoiden kasvua ja leviämistä sekä merenrantojen 
umpeenkasvua. Tällä hetkellä Satakunnan kannalta keskeinen valtakunnallinen hanke 
on John Nurmisen Säätiön Rannikkoruokohanke, jonka tavoitteena on kierrättää 
ravinteita rehevöityneistä rantavesistä maalle. Samalla edistetään uusiutuvan 
ruokomassan monipuolista käyttöä turvetta korvaavana raaka-aineena sekä tuetaan 
luonnon monimuotoisuuden suojelua umpeenkasvun takia uhanalaistuneissa 
rantaelinympäristöissä.

Metsähallitus on murskannut ja kerännyt järviruokoa Porissa vuosina 2018 ja 2021. 
Työ on tehty rantaniittyjen kunnostukseen liittyvällä luonnonsuojelurahoituksella. 
Ruokomassa on kuljetettu John Nurmisen Säätiön Rannikkoruokohankkeen tuella 
jatkojalostukseen, ja ilman tätä tukea kuljetus ei olisi toteutunut. Metsähallituksen 
mailla on pilotoitu hanketta, mutta ruo´on jatkuva niitto ei näillä rantaniityillä ole 
mahdollista, sillä niiden jatkohoito perustuu laidunnukseen.

Ruovikon niitto tai murskaus maksaa tällä hetkellä 500-700 € hehtaarilta, ja 
toistaiseksi sitä tehdään Satakunnassa pääasiassa elinympäristöhoitojen ja 
kunnostusten yhteydessä, sillä korjuukustannukset ovat vielä liian korkeat. 
Tutkimusten mukaan järviruokomassa maksaa keruupaikasta ja tavasta riippuen 800-
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1360 € /tonni, ja hinta on jatkojalostuksen kannalta toistaiseksi liian korkea. 
Rantaruokohankkeen kokemusten perusteella neljän hehtaarin ruovikkoalalta 
saadaan riittävästi ruokomassaa taloudellisesti kannattavaan kuljetukseen 
jatkojalostukseen. Niittoa ja murskausta rannoilla tekeviä valtakunnallisia yrittäjiä on 
alalla useita, ja vesialueilla tapahtuvaan ruovikon niittoon on kehitteillä uusia 
tehokkaita laitteita. Ala kehittyy koko ajan, sillä turpeen korvaavia ratkaisuja tarvitaan.

Merkittävin este ruovikoiden hyötykäytölle on maanomistuksen pirstoutuneisuus. 
Tämä on tullut erityisesti esiin Saaristomerellä, sillä siellä on tuhansia vesialueen 
omistajia. Keskitetystä lupamenettelystä on lähdössä kysely eduskuntaan, sillä tämän 
esteen poistaminen on kynnyskysymys ruovikoiden niiton kohdalla. Riittävän laajoja 
yhden maanomistajan omistamia ruovikkoalueita on myös Porissa vähän. Porin 
kaupungin omistuksessa on käytännössä vain yksi ranta-alue Kirrinsannassa, jonka 
koko on riittävä ja saavutettavuus ruokomassan poiskuljetuksen osalta on kunnossa. 
Tämän nyt laidunkäytössä olevan ranta-alueen peruskunnostusta sekä järviruo´on 
murskausta ja hyötykäyttöä suunnitellaan, ja Varsinais-Suomen ELY-keskus tekee työt 
lintuvesikunnostuksena.

Tänä vuonna Varsinais-Suomen ELY-keskus käynnistää myös Preiviikinlahden ja 
Kokemäenjoen suiston Natura 2000 alueilla ranta-alueiden monikäyttösuunnittelun, 
jonka yhteydessä näiltä alueita haetaan myös mahdollisia ruovikon niittokohteita. 
Omien laajojen ruovikkoalueiden puuttuessa Porin kaupungin kannalta tärkeää on 
edistää ruovikoiden hyötykäyttöä yhteistyössä Varsinais-Suomen ELY-keskuksen ja 
Metsähallituksen kanssa. Aloittavien yrittäjien kannalta ala on kilpailtu, ja lupien 
saaminen ruovikon hyötykäyttöön toistaiseksi vaikeaa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 18.10.2022, § 192

Valmistelijat / lisätiedot:
Taina Koivisto
taina.koivisto@pori.fi

Porin kristillisdemokraattinen valtuustoryhmä,ensimmäinen allekirjoittaja Simo 
Korpela jätti valtuuston kokouksessa 11.10.2021 §221 seuraavan valtuustoaloitteen:

”Porin alueella on valtava määrä ruovikon valtaamia alueita. Monet yritykset ovat

osoittaneet kiinnostusta järviruokomateriaalin hyödyntämiseen esimerkiksi erilaisiin

kasvualustoihin ja puutarhan multatuotteisiin. Ruovikoiden hyödyntäminen on

ilmastoystävällistä,ja vaikuttaa suotuisasti vesialueiden ravinnekuormitukseen.

Kehitystyö ruokomateriaalin talteenoton laitteisiin on lähtenyt käyntiin ja mm.

Metsähallitus on luovuttanut Kirkkonummella laajan alueen korjuutuotannon

kokeilualueeksi.

Myös Porin tulee liittyä kehityshankkeisiin ja luovuttaa alueita aloittaville yrittäjille
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kokeilualustaksi ja tuotannon käynnistämiseen.

Esitämme kaupunginhallitukselle ruovikoiden hyötykäytön selvittämistä ja aloittavien

yritysten tukemista alueellamme.”

Porin Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 18.10.2021 §733 pyytää aloitteesta 
teknisen lautakunnan ja elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunnot.

Teknisen lautakunta antaa valtuustoaloitteesta seuraavan lausunnon:

Tekninen toimiala vastaa Porin kaupungin tulvasuojelusta, rantarakenteiden, 
pienvenesatamien ja –väylien kehittämisestä, rakentamisesta ja kunnossapidosta. 
Teknisen toimialan toimesta ruovikon niittoja on tehty lähinnä tulvasuojeluhankkeen 
puitteissa väylien aukipitämiseksi ja veden johtokyvyn varmistamiseksi. Lisäksi 
ruovikonpoistoja on tehty venesatamissa.

Tehdyt ruovikonpoistot ovat olleet pienimuotoisia, eikä ruovikon hyötykäyttö ole ollut 
kannattavaa. Tulevaisuuden tehtävissä niitoissa ruovikon jatkokäyttömahdollisuuksia 
tulee edelleen selvittää.

Pihlavanlahden niitot edistävät tulvasuojelua pitämällä joen sivu-uomia ja suistoa auki. 
Tulvasuojeluhankkeen suunnitelmissa ei ole kuitenkaan tehdä laajoja niittotöitä, vaan 
toimenpiteissä keskitytään joen sivu-uomien aukipitämiseen niitoin ja 
pintaruoppauksen. Niittoja on tehty vuosien 2015 ja 2018 välillä. Tämän kesän 
niittotöitä ei päästy toteuttamaan, sillä niittoluvan myöntämisen edellytykseksi 
vaadittiin lisäselvityksiä, joita ei ehditty valmistella täksi kesäksi. Työt pyritään 
toteuttamaan vuonna 2023.

Tekninen toimiala edistää muiden tahojen tekemiä niittoja myöntämällä lupia 
niittoihin Porin kaupungin vesialueille sekä tarvittaessa antaa neuvoja niittojen 
toteuttamiseen ja lupien hakemiseen.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen toimiala päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 07.11.2022, § 667

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Kristillisdemokraattien valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Simo Korpela jätti 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.10.2021 § 221 Rantaruovikoiden hyötykäyttöä 
tehostettava -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 18.10. 
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§ 2021 § 733 pyytää aloitteesta teknisen lautakunnan ja elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (elinvoima- ja ympäristölautakunta 26.1.2022 § 33 
ja tekninen lautakunta 18.10.2022 § ) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 185

Kristillisdemokraattien valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Simo Korpela jätti 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.10.2021 § 221 Rantaruovikoiden hyötykäyttöä 
tehostettava -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 18.10. 
§ 2021 § 733 pyytää aloitteesta teknisen lautakunnan ja elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2022 § 667.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (elinvoima- ja ympäristölautakunta 26.1.2022 § 33 
ja tekninen lautakunta 18.10.2022 §) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 119,24.05.2021
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 160,11.08.2021
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 187,15.09.2021
Tekninen lautakunta, § 193,18.10.2022
Kaupunginhallitus, § 668,07.11.2022
Kaupunginvaltuusto, § 186, 14.11.2022

§ 186
Porin luontopalveluille kehittämisstrategia, valtuustoaloite, SDP valtuustoryhmä, 
ensimmäinen allekirjoittaja Erno Välimäki

PRIDno-2021-2474

Kaupunginvaltuusto, 24.05.2021, § 119

Porin SDP valtuustoryhmä ensimmäisenä allekirjoittajana Erno Välimäki jätti 
kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

Luontomatkailun arvo niin henkisen hyvinvoinnin kuin liiketoimintaedellytysten 
luojana on jatkuvassa kasvussa. Selkämeren kansallispuisto ja Yyteri sekä Joutsijärvi 
ovat hyviä esimerkkejä Porin seudun luonnon ainutlaatuisuudesta. Näitä helmiämme 
tulee kehittää pitkäjänteisesti yhdistäen herkän luonnon suojelu ja luontomatkailun 
liiketoimintapotentiaalin kehittäminen luomaan työtä ja toimeentuloa Poriin.

Kaupunginvaltuuston työjärjestyksen suomin oikeuksin esitän, että Porin kaupunki 
käynnistää strategia- ja kehitystyön, jolla viitoitetaan näiden luontoarvojemme suojelu 
ja kehitys tuleviksi vuosiksi ja vuosikymmeniksi. Pitkän tähtäimen strategia toisi myös 
uskottavuutta kunnianhimoisemmille tavoitteille kuten Joutsijärven alueen 
kansallispuistostatuksen hakemiselle. Strategia tuodaan päätettäväksi 
kaupunginvaltuuston tasolle, sen toteutumista seurataan talouden ja toiminnan 
seurannan yhteydessä ja siinä huomioidaan ainakin seuraavat näkökulmat:

1. Luontokohteiden rakentamisen ja ylläpidon kokonaisvastuun keskittäminen työn 
tekemisen koordinoinnin ja laadunvalvonnan parantamiseksi. Tällä hetkellä useat 
tahot pyörivät samojen toimintojen piirissä ja palautteet eivät välttämättä kulje 
käyttäjiltä tekijöille. Olisi luonnollista, että yksi taho kaupunkiorganisaatiossa vastaisi 
rakennus- ja ylläpitotoiminnan suunnittelusta ja toteuttamisesta sekä sen seurannasta.

2. Yritysyhteistyön parantaminen; Luodaan säännöllinen yhteistyöverkosto alueen 
matkailu- ja luontopalveluja tarjoaviin yrityksiin sekä erilaisiin kolmannen sektorin 
toimijoihin. Näin varmistetaan eritoimijoiden toimenpiteiden samansuuntaisuus ja 
edistetään luontopalvelujen strategian toteutumista.

3. Huomioidaan ja kehitetään työllistämisen roolia vähintään aiemman, hyvän tason 
mukaisesti ja etsitään aktiivisesti uusia tapoja ja kumppaneita työllisyydenhoidon 
verkoston laajentamiseksi luontopalveluissa.

4. Resursoidaan luontopalvelut riittävällä tasolla, jotta toiminnan suunnittelun, 
toteuttamisen ja valvonnan kannalta keskeinen henkilöresurssi voidaan pitää 
kaupungin omilla kirjoilla.

5. Tiivistetään Porin ainutlaatuisten luontopalvelujen markkinointia - esimerkiksi tällä 
hetkellä netin suosituimman luontopalveluhaun, luontoon.fi-sivuston, listoilta ei löydy 
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Porin alueen luontokohteita. Keskitetty luontokohteiden ylläpito-organisaatio olisi 
luonnollinen yhteistyökumppani kaupungin viestintätoimijoilla tuomaan yhteistyössä 
Porin luonnon erityislaatuisuutta esiin.

6. Käynnistetään Porin keskeisiin luontokohteisiin liittyvillä reiteillä 
ulkoilureittitoimitukset, joilla varmistetaan reittien pysyvyys ja mahdollistetaan 
retkeilyreitteihin liittyvien rakenteiden kehittämismahdollisuudet.

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 11.08.2021, § 160

Valmistelijat / lisätiedot:
Jenni Ketonen
jenni.ketonen@pori.fi
työllisyyspäällikkö

Porin SDP valtuustoryhmä, ensimmäisenä allekirjoittajana Erno Välimäki, on 
jättänyt kaupunginvaltuuston 24.5.2021 kokouksessa valtuustoaloitteen. 
Kaupunginhallitus on päättänyt kokouksessaan 31.5.2021 pyytää aloitteesta elinvoima-
ja ympäristölautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 31.8.2021 mennessä.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:
 

Valtuustoaloitteen perusteluissa on todettu: ”Luontomatkailun arvo niin henkisen 
hyvinvoinnin kuin liiketoimintaedellytysten luojana on jatkuvassa kasvussa. 
Selkämeren kansallispuisto ja Yyteri sekä Joutsijärvi ovat hyviä esimerkkejä Porin 
seudun luonnon ainutlaatuisuudesta. Näitä helmiämme tulee kehittää pitkäjänteisesti 
yhdistäen herkän luonnon suojelu ja 
luontomatkailun liiketoimintapotentiaalin kehittäminen luomaan työtä ja 
toimeentuloa Poriin. Porin kaupungin tulisi käynnistää strategia- ja kehitystyö, jolla 
viitoitetaan näiden luontoarvojemme suojelu ja kehitys tuleviksi vuosiksi ja 
vuosikymmeniksi." 

Porin työllisyysohjelman 2015–2025 kohta 4.4. Uusien kokeilujen Pori tukee aloitetta. 
Kohdan 4.4. ensimmäisenä tavoitteena on toteuttaa työllisyyden edistämiseen liittyviä 
innovatiivisia kokeiluja/avauksia yhteistyössä eri toimijoiden kanssa. Valtuustoaloite 
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sopii myös hyvin samassa kohdassa mainittuun työllisyyspalveluiden Green Care-
toimintaan. Porin hyvinvointiohjelmassa 2025 on porilaisten hyvinvoinnin edistämisen 
tavoitteiksi asetettu kolme painopistettä, joilla on tarkennetut tavoitteet. Yhtenä 
tavoitteista on luonto- ja kulttuuriympäristön hyödyntäminen kaupunkilaisten 
aktivoimiseen. Valtuustoaloite tukee osaltaan myös näitä päämääriä.

 Porin luontopalveluille kehittämisstrategia
Porin luontopalveluiden strategia laaditaan luontopalveluiden asiantuntijoiden ja 
sidosryhmien yhteistyönä. Luontopalveluiden strategian laadinta tulisi koostua 
neljästä pääkohdasta, jotka ovat: visiointi, päämäärät, analyysit ja toimintaohjelma. 
Strategian laadintaprosessin ja kaupunginhallituksen hyväksynnän jälkeen 
luontopalvelut vastaa strategian toimeenpanosta. Strategian laadinta ei kuitenkaan 
voi olla vain kertaluontoinen projekti, vaan sen tulee perustua visioon tulevaisuudesta, 
jota aina tarpeen mukaan päivitetään ja jolle on määritelty vastuutahot. 

"Resursoidaan luontopalvelut riittävällä tasolla, jotta toiminnan suunnittelun, 
toteuttamisen ja valvonnan kannalta keskeinen henkilöresurssi voidaan pitää 
kaupungin omilla kirjoilla"  ) Porin luontopalveluihin ja (valtuustoaloite kohta 4.
luontomatkailuun liittyvien palvelujen nykyinen ”ekosysteemi” on pääsääntöisesti 
integroituna kaupungin elinvoima- ja ympäristötoimialalle ja osittain myös 
tekniselle toimialalle. Teknisellä toimialalla on vastuullaan yksittäisiä luontopolkuja 
esimerkiksi Polsanluodossa ja Viikinäisissä. Joitakin tehtäviä on toteutettu tukemalla 
avustuksilla järjestötoimijaa. Avustusperusteinen tukijärjestelmä ei voi kuitenkaan 
palveluiden tuottamisessa enää jatkua. Asiantuntijuus varsinaisten luontopalveluiden 
toiminnoissa on keskittynyt elinvoima- ja ympäristötoimialan eri yksiköihin. Tämä 
toimiva rakenne on syytä edelleen säilyttää. Luontopalvelut tulee jatkossakin rakentaa 
nykyisten vastuualueiden mukaisesti, mutta erikseen nimetä 
yksiköistä luontopalveluiden kokonaisuudesta vastuussa olevat henkilöt. Nämä 
asiantuntijat muodostavat ns. Luonto-tiimin.

Luonto-tiimin henkilöresurssi tulisi muodostua tehtävään erikseen nimetyistä viidestä 
asiantuntijasta, jotka yksiköittäin sijoittuvat seuraavasti: 
Nykyisen mallin mukaisesti työllisyyspalveluiden Luontopajan esimiestyö vaatii yhden 
päätoimisen henkilöresurssin. Retkeilyreittien huoltovastuiden kasvaessa tarvitaan 
lisäksi yksi uusi henkilöresurssi Luontopajan työvalmentajan tehtäviin ohjaamaan 
määräaikaisia, palkkatuella työllistettyjä työntekijöitä ja turvaamaan toiminta. 
Lisääntyneet huoltovastuut lisäävät myös resurssointitarvetta työvälineisiin ja 
tarvikkeisiin. Työllisyyspalveluiden Luontopajan vastuualueena on tällä hetkellä Porin 
Karhureitin (Ahlainen, Noormarkku ja Joutsijärvi) suunnittelu, rakennus ja ylläpito. 
Karhureitin yhteispituus on noin 150 km ja se pitää sisällään noin tuhat eri 
rakennetta. Luontopaja huolehtii pitkäaikaistyöttömien rekrytoinneista tehtäviin 
(vuositasolla n. 30–60 työllistettyä) ja siihen liittyvästä hallinnosta ja tarvittavasta 
sidosryhmäyhteistyöstä. Luontopajan toiminta tukee kaupungin työllisyystavoitteita, 
mutta myös imagollisia ja matkailullisia tavoitteita. Luontopajan 
tukikohdassa veturitalleilla vuokrataan yleisölle retkeilyvälineitä, kuten telttoja, 
makuupusseja, rinkkoja, lumikenkiä ja nuotioastioita. Näiden lisäksi Luontopaja 
vuokraa soutuveneitä Joutsijärvellä ja Mustalahden riihen varaustupaa Noormarkussa. 
Kirjastokortilla voi lainata mm. fatbikejä. Luontopajalta tarjotaan myös karttoja ja 
vinkkejä retkeilyyn. Luontopaja toimii Porin työllisyysohjelman 4.4. kohdassa mainitun 
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Green Care -toimintamallin pohjalta (kts. www.gcfinland.fi). Green Care on luontoon 
liittyvää ammatillista toimintaa, jolla edistetään ihmisten hyvinvointia ja elämänlaatua 
tieteellisesti tutkittujen luonnon hyvinvointivaikutusten avulla. Euroopassa Green Care-
käsite yhdistetään paljolti juuri sosiaaliseen työllistämiseen. 

 todetaan: ”Luontokohteiden rakentamisen ja ylläpidon Valtuustoaloitteen 1. kohdassa
kokonaisvastuun keskittäminen työn tekemisen koordinoinnin ja laadunvalvonnan 
parantamiseksi. Tällä hetkellä useat tahot pyörivät samojen toimintojen piirissä ja 
palautteet eivät välttämättä kulje käyttäjiltä tekijöille. Olisi luonnollista, että yksi taho 
kaupunkiorganisaatiossa vastaisi rakennus- ja ylläpitotoiminnan suunnittelusta ja 
toteuttamisesta sekä seurannasta.”  todetaan: ”Valtuustoaloitteen kohdassa 3.
Huomioidaan ja kehitetään työllistämisen roolia vähintään aiemman, hyvän tason 
mukaisesti ja etsitään aktiivisesti uusia tapoja ja kumppaneita työllisyydenhoidon 
verkoston laajentamiseksi luontopalveluissa.” todetaan Valtuustoaloitteen kohdassa 5. 
luontokohteiden markkinointiin liittyen: ”Keskitetty luontokohteiden ylläpito-
organisaatio olisi luonnollinen yhteistyökumppani kaupungin viestintätoimijoille 
tuomaan yhteistyössä Porin luonnon erityislaatuisuutta esiin.”  Tämä keskitetty koko 
kaupunkiorganisaatiota ja kaikkia yksiköitä koskeva luontopalveluiden hallinnointi, 
luontopalveluihin työllistettävien pitkäaikaistyöttömien rekrytointi
/koordinointi, kokonaisvaltainen suunnittelutyö sekä yhteistyö kaupungin 
viestintätoimijoiden kanssa vaatii erikseen nimetyn kaupungin luontopalveluiden 
kokonaisuudesta vastuussa olevan asiantuntijaresurssin. Vastaavaa henkilöresurssia 
ei kaupunkiorganisaatiossa tällä hetkellä ole ja sen saaminen vaatisi taloudellista 
panostusta tai tehtävien uudelleen järjestelyjä. 

Suunnittelu- ja kehittämisyksikössä vastuualueena on Yyterin, Meri-Porin ja 
merialueiden luontorakenteet sekä erityisesti luonnonsuojelu. Nykyisen mallin 
mukaisesti tästä on vastannut yksikössä yksi työntekijä.  

Matkailu- ja markkinointiyksikön vastuualueena on Yyterin ja luontopalveluiden 
markkinointi, viestintä ja valtuustoaloitteen kohdan 2. mukainen yritysyhteistyö. 
Yksikön vastuulla on myös valtuustoaloitteen kohdan 5. mukainen Porin 
luontopalveluiden kokonaisvaltainen markkinointi ja esimerkiksi luontoon.fi-sivuston 
ja vastaavien merkittävien portaalien ylläpito. Tämä vaatii vähintään yhden 
vastuuhenkilön osittaista työpanosta.

Käynnistetään Porin keskeisiin luontokohteisiin liittyvillä 
reiteillä ulkoilureittitoimitukset, joilla varmistetaan reittien pysyvyys ja 
mahdollistetaan retkeilyreitteihin liittyvien rakenteiden 
kehittämismahdollisuudet ( ) Ulkoilureiteistä säädetään valtuustoaloite kohta 6.
ulkoilulaissa. Valtuustoaloitteen ulkoilureittitoimitusta koskeva kohta 6. on tarpeellista 
toteuttaa turvaamaan Porin kaupungin retkeilyreittejä nyt ja tulevaisuudessa. 

Joutsijärven alueen kansallispuistostatuksen hakeminen 
Joutsijärven retkeilyreitin alue on Porin kaupungin omistuksessa. Kansallispuisto 
voidaan perustaa ainoastaan valtion maille, jolloin valtio myös vastaa sen ylläpidosta. 
Kukin kansallispuisto perustetaan erityislailla. Puisto voidaan perustaa vain valtion 
omistamille maille ja vesille. Sen pinta-alan on oltava perustamisvaiheessa vähintään 
1000 hehtaaria. Joutsijärven pinta-ala on tähän riittävä. Perustettavan kansallispuiston 
alueella on oltava merkitystä yleisenä luonnonnähtävyytenä tai 
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muutoin luonnontuntemuksen lisäämisen tai yleisen luonnonharrastuksen kannalta. 
Nämäkin kriteerit Joutsijärvellä täyttyvät. Asian etenemiseen pystytään vaikuttamaan 
kaupungin päätöksenteossa.

Päätös
Esittelijä päätti poistaa asian esityslistalta. 

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 15.09.2021, § 187

Valmistelijat / lisätiedot:
Jenni Ketonen
jenni.ketonen@pori.fi
työllisyyspäällikkö

Porin SDP valtuustoryhmä, ensimmäisenä allekirjoittajana Erno Välimäki, on 
jättänyt kaupunginvaltuuston 24.5.2021 kokouksessa valtuustoaloitteen. 
Kaupunginhallitus on päättänyt kokouksessaan 31.5.2021 pyytää aloitteesta elinvoima-
ja ympäristölautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 31.8.2021 mennessä.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:

Elinvoima- ja ympäristölautakunta pitää valtuustoaloitetta hyvänä ja sitä voidaan pitää 
tärkeänä asiana. Porin luontopalveluille laaditaan ohjelma, joka valmistellaan 
luontopalveluiden asiantuntijoiden ja sidosryhmien yhteistyönä. Ohjelman laatimiselle 
on varattava tarvittavat resurssit. Ohjelman laadintaprosessin ja kaupunginhallituksen 
hyväksynnän jälkeen luontopalvelut vastaa ohjelman toimeenpanosta.

Pöytäkirja tämän asian osalta päätetään tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
Pöytäkirja tämän asian osalta päätettiin tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Tekninen lautakunta, 18.10.2022, § 193

Valmistelijat / lisätiedot:
Ismo Ahonen
ismo.ahonen@pori.fi
kaupunginpuutarhuri

Porin SDP valtuustoryhmä, ensimmäisenä allekirjoittajana Erno Välimäki, on 
jättänyt kaupunginvaltuuston 24.5.2021 kokouksessa valtuustoaloitteen. 
Kaupunginhallitus on päättänyt kokouksessaan 31.5.2021 pyytää aloitteesta elinvoima-
ja ympäristölautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 31.8.2021 mennessä.
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Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Teknisen toimialan lausunto:

TEK Infrayksikön Infran kunnossapito ja Liikuntapaikat keskittyvät asuinalueiden 
yhteydessä ja läheisyydessä olevien liikunta – ja viheralueiden, pääosin asemakaava-
alueella olevien polkuverkostojen toimintojen kehittämiseen ja kunnossapitoon sekä 
Yyterin uimarannan kunnossapitoon. Lisäksi Infran kunnossapito vastaa kaikkien 
kaupungin omistamien metsien hoidosta sekä venepaikkojen ja veneilyreittien 
kunnossapidosta. 

Infrayksikkö näkee, että asuinalueiden yhteydessä ja läheisyydessä olevien liikunta – ja 
viheralueiden, pääosin asemakaava-alueella olevien polkuverkostojen, Yyterin 
uimaranta sekä kaupungin metsien hoito ja veneilyyn liittyvät toiminnot, tulee 
jatkossakin kuulua Infrayksikön vastuulle. Muut luontokohteet on perusteltua 
keskittää yhden toimijan vastuulle.

Yritysyhteistyön ja matkailu-/luontopalveluiden kehittäminen on kaupungin 
elinvoimaisuuden kannalta kannatettava asia. Infrayksiköllä on vuosikymmenten 
kokemus työllistämisen käytöstä kaupunkiympäristön ja työttömien motivoinnin 
hyväksi. Uusien toimintatapojen kehittäminen vanhojen ja hyväksi koettujen 
toimintatapojen rinnalla, koetaan Infra yksikössä kannatettavana. 

Tekninen lautakunta on hyväksynyt Tammen tilan metsienhoito-ohjelman vuosille 
2019-2069. Metsänhoidon suunnaksi valittiin retkeily- ja virkistyspainotteinen 
metsänhoito, jonka mukaan alueen metsänhoitoa tulevaisuudessa toteutetaan.  TEK 
Infrayksikkö ei näe Tammen tilan kansallispuiston toteuttamista välttämättömänä 
luontoarvojen säilyttämisen kannalta. 

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa kaupunginhallitukselle aloitteeseen edellä olevan 
vastauksen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 07.11.2022, § 668

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä ensimmäisenä allekirjoittajana Erno 
Välimäki jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 24.5.2021 § 119 valtuustoaloitteen 
koskien Porin luontopalveluiden kehittämisstrategiaa. Kaupunginvaltuusto lähetti 
asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
31.5.2021 § 428 pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot.
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Asian esittely ja aikaisempi käsittely (elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunto 
15.9.2021 §187 ja teknisen lautakunnan lausunto 18.10.2022 § 193) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 14.11.2022, § 186

Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä ensimmäisenä allekirjoittajana Erno 
Välimäki jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 24.5.2021 § 119 valtuustoaloitteen 
koskien Porin luontopalveluiden kehittämisstrategiaa. Kaupunginvaltuusto lähetti 
asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
31.5.2021 § 428 pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan ja teknisen 
lautakunnan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 7.11.2022 § 668.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunto 
15.9.2021 §187 ja teknisen lautakunnan lausunto 18.10.2022 § 193) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 187
Karhuhallin sivuverkko on uusittava, valtuustoaloite, valtuutettu Jussi Ihamäki

PRIDno-2022-6183

Valtuutettu Jussi Ihamäki jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite – Karhuhallin sivuverkot uusittava. 

Karhuhallia remontoitiin muutama vuosi sitten. Tuolloin oli tarkoitus uusia myös 
sivuverkot. Näin ei tehty, eikä asia ole edennyt vieläkään. Revenneet ja toimimattomat 
verkot aiheuttavat joka päivä ja ilta lukuisia vaaratilanteita, kun pallot tulevat 
juoksuradalle. On vain ajan kysymys, milloin turhia loukkaantumisia urheilijoille tulee. 
Karhuhallin sivuverkot on uusittava välittömästi, jotta turvallisuus säilyy 
harjoittelijoilla. Itse olen joka päivä hallilla ja joudun verkkoja kiinnittelemään ja 
erilaisin painoin suojaamaan urheilijoita palloilta, jotta loukkaantumisia ei syntyisi. 
Tähän asiaan on reagoitava nopeasti.”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 188
Esteettömyys kaupungin luottamustoimissa, valtuustoaloite, Porin Vasemmistoliiton 
valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Milka Tommila

PRIDno-2022-6184

Porin Vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Milka 
Tommila jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”VALTUUSTOALOITE : ESTEETTÖMYYS KAUPUNGIN LUOTTAMUSTOIMISSA

On hienoa, että puolueet tänä päivänä tarjoavat vammaisille ihmisille mahdollisuuden 
asettua ehdolle vaaleissa siinä kuin vammattomillekin. On myös hienoa, että meillä 
Porissa on hyväksytty vammaisneuvoston edustus lautakuntiin. Tämä ei kuitenkaan 
riitä. YK:n vammaisten oikeuksien yleisopimus allekirjoitettiin Suomessa jo vuonna 
2007 ja se ratifioitiin 2016 ja astui lain veroisena voimaan 10.6.2016. Sopimus takaa 
vammaisille ihmisille samat oikeudet kuin vammattomillekin ja valtion, 
hyvinvointialueiden ja kuntien tehtävä on huolehtia siitä, että tämä käytännössä 
toteutuu. Kun puhutaan yhteiskunnallisesta vaikuttamisesta, kuten osallistumisesta 
poliittiseen päätöksentekoon tai esimerkiksi lakisääteisten vaikuttamistoimielinten 
toimintaan, on vammaisilla oltava yhdenvertainen mahdollisuus osallistua. Tämä 
onnistuu ainoastaan huolehtimalla siitä, että kokoukset ovat esteettömiä ja 
saavutettavia niin kokouspaikan kuin käytäntöjenkin osalta.

Porissa on nyt tullut vastaan saavutettavuusongelmia kokousten osalta jo ainakin 
kolmen eri lautakunnan/jaoston kokoustilanteissa.

Esteettömyydestä ja saavutettavuudesta hyötyvät kaikki, eivät ainoastaan vammaiset. 
Varsinkin väestön ikääntyessä yhä kasvavaa joukkoa ympäristötekijät rajoittavat 
osallistumasta yhdenvertaisesti. On totta, että on mahdollisista tehdä erilaisia 
mukautuksia yksilön tarpeen mukaan, mutta on kohtuutonta joutua olemaan aina se 
yksi hankala jäsen, jota varten toimintatapaa pitää mukauttaa erillisestä pyynnöstä. 
On mahdollista toteuttaa esteettömyyttä ja saavutettavuutta myös 
kustannusneutraalisti ja rakentaa siitä normi.

Porin vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää, että tammikuusta 2024 otetaan 
kaikissa kaupungin kokousjärjestelyissä huomioon saavutettavuus ja esteettömyys 
seuraavilla tavoilla:

1. Kokouspaikan todellinen esteettömyys tarkastetaan etukäteen ja kokouksia 
pidetään vain paikoissa, joihin on tehty esteettömyyskartoitus ja esteettömyystiedot 
ovat saatavilla.                  

2. Koko kokouksen ajan pidetään Teams-yhteys auki. Kaikki kokouksen aikana esim. 
valkokankaalle jaettava materiaali jaetaan myös Teamsin kautta, jotta jokaisen 
osallistujan on mahdollista halutessaan seurata oman koneen ruudulta, eivätkä 
valonheijastukset tai vaikka istumapaikka tai näköongelmat vaikuta siihen, että osia 
esityksestä jäisi näkemättä.                                

3.  Kokouksissa käytetään mikrofoneja, jolloin henkilön on mahdollista saada ääni 
tietokoneen kautta omiin kuulokkeisiinsa, jolloin voi kuulla, vaikka tilassa ei olisi 
induktiosilmukkaa tai vaikka tilassa ääntä ilman kuulokkeita ja mikrofonia 
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kuunnellessa taustahäly tai kaiku vaikeuttaisivat kuulemista. Ääni ei kierrä, kun 
mikrofoni on aina auki vain siitä koneesta, jonka käyttäjä puhuu/käytössä on 
konferenssimikrofoni ja ääniä ei koneissa pidetä päällä kuin kuulokkeiden kanssa.

Nämä kaikki keinot ovat kustannusneutraaleja, koska jokaisella joka tapauksessa 
tietokone edessään koko kokouksen ajan on ja sihteerit osaavat käyttää Teamsia. 
Kaupunki on myös Vasemmistoliiton valtuustoaloitteesta aloittanut kaupungin 
toimipisteiden esteettömyyskartoitukset vuonna 2019, joten varmasti riittävästi 
esteettömiä kokouspaikkojakin on jo löytynyt. Näillä keinoilla ei keneltäkään jää 
olennaista tietoa näkemättä tai kuulematta eikä kenenkään tarvitse erikseen joka 
kerta pyytää täysipainoisen osallistumisen mahdollistavia ratkaisuja.

 

Porissa 14.11.2022

Porin Vasemmistoliiton valtuustoryhmä,

Milka Tommila

Raisa Ranta

Antero Kivelä

Mika Aho

Jani-Petteri Pajukoski

Markku Tanttinen

Rami Virtanen

Jaakko Jäntti

Jukka Heinonen”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 189
Porin kaupungin ryhdyttävä neuvotteluihin Senaatti-kiinteistön kanssa sen omistaman 
oikeustalokiinteistön ostamiseksi tontteineen osin vaihtokaupalla Porin kaupungille, 
valtuustoaloite, Porin vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja 
valtuutettu Markku Tanttinen

PRIDno-2022-6188

Porin Vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu 
Markku Tanttinen jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite

Asia

Kuntalain suomin valtuuksin esitän Porin kaupungin ryhtyvän neuvotteluihin Senaatti-
kiinteistön kanssa sen omistaman oikeustalokiinteistön ostamiseksi tontteineen osin 
vaihtokaupalla Porin kaupungille.

Historiaa

Porin virastotalohanketta on suunniteltun yli kymmen vuotta: Antinkadun-Valtakadun 
kulma hallintokorttelissa, Teljätori ja viimeksi lautakuntakierroksella oleva 
Rautatienpuistokatu 5 oleva entinen tyttöjen ammattikoulu. Virastotalohanke ei ole 
edennyt sopivien kohteiden puuttuessa eteenpäin. Ammattikoulu suuritöisenä ja 
kalliina näyttää olevan kustannuksiltaan ulottumattomissa.

Oikeustalo

Senaatti-kiinteistön oikeustalo tulee istuntosalien vähäisyyden vuoksi saneerattavaksi 
tai puretaan ja tilalle tulee suurempi rakennus. Kiinteistö on hyväkuntoinen ja sen osia 
on kunnostettu viimeksi noin 8 vuotta sitten. Se on alusta pitäen suunniteltu virasto- 
ja oikeustaloksi. Suhteellisen tuoreena rakennuksena (6000nm) siinä on tilaa runsaasti 
kaupungin tarpeisiin. Tontti antaa laajentua suuremman tilatarpeen syntyessä.

Koulurak:

Suojelun alaiseen kouluun ei ole yrityksistä huolimatta löytynyt sopivaa toimijaa eikä 
vuokralaista. Asuintaloksi siitä olisi tullut liian kallis ja viimeisin virastotalon 
kustannussuunnitelma nousi 30 M€:n tietämiin. Muistomerkkinä säilytykseen tyhjä 
talo on kallis. Tässä esitetty vaihtokauppa olisi hyvä Porin kaupungille ja Senaatti-
kiinteistölle. Porin tulee tarttua tilaisuuteen ja hakea suojelupäätöksen purun ja 
neuvotella vaihtoehdoista Senaatti-Kiinteistön edustajien kanssa kaupan ehdoista ja 
purkamisesta.

Porissa 14 p:nä marraskuuta 2022

Markku Tanttinen

Kaupunginvaltuutettu (Sit/Vas) Tekninen lautakunta

Rami Virtanen

Antero Kivelä



 Porin kaupunki Pöytäkirja 9/2022 125 ( )138
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Milka Tommila

Jani-Petteri Pajukoski

Jukka Heinonen

Jaakko Jäntti

Raisa Ranta"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 190
Koulukiinteistöjen piha-alueiden nykytilan kartoittaminen, sekä saadun selvityksen 
perusteella laadittava kehittämissuunnitelma, valtuustoaloite, useat valtuutetut, 
ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto

PRIDno-2022-6189

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Christa Lahto jättivät 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porin kaupunginvaltuusto

Aloite 14.11.2022

Koulukiinteistöjen piha-alueiden nykytilan kartoittaminen, sekä saadun selvityksen 
perusteella laadittava kehittämissuunnitelma

Me allekirjoittaneet esitämme, että Porin kaupunki kartoittaa kaikkien alueella 
toimivien ylläpitämiensä koulujen pihojen varustelun; ajanmukaisuus, viihtyisyys, 
käytettävyys ja turvallisuus huomioiden.Kartoituksessa tulisi erityisesti huomioida 
terveyteen, hyvinvointiin, monimuotoiseen liikuntaan, leikkiin ja toimintaan 
kannustavat pihavarustelut. Saadun selvityksen pohjalta tulee laatia 
kehittämissuunnitelma.

Porissa on viime vuosina rakennettu uusia kouluja erinomaisin piha-aluein, mutta 
vanhempien koulukiinteistöjen kohdalla piharakenteiden päivitys on jäänyt 
toteuttamatta.
Tämä saa osan porilaisista lapsista ja nuorista kokemaan eriarvoisuutta keskenään. 
Osa koulujen pihoista ja vanhoista rakennelmista aiheuttaa myös turvallisuusriskejä
käyttäjilleen.

Liikkumisen puute on olennainen terveyttä, hyvinvointia ja toimintakykyä heikentävä 
tekijä kaikenikäisillä. Viihtyisä ja toimiva oman lähikoulun piha on keskeinen 
liikkumisympäristö koululaisten arkipäivissä ja iltapäivätoiminnassa, sekä usein myös 
heidän loma-aikoinaan. Koulujen pihojen monimuotoisuus lisää osaltaan myös 
asuinalueiden viihtyisyyttä. Monikäyttöiset pihat ovat parhaimmillaan kaiken ikäisiä 
kiinnostavia ja liikkumaan houkuttelevia kaupunkitiloja asuinalueiden arkisissa 
ympäristöissä. Ne lisäävät asuinalueiden viihtyisyyttä, yhteisöllisyyttä, moni-ilmeisyyttä 
ja turvallisuutta, sekä vahvistavat palvelutasoa ja arvoja. Helposti saavutettavina, 
maksuttomina ja avoimina lähiliikunta- ja leikkipaikkoina ne edistävät asukkaiden 
yhdenvertaisuutta, ehkäisevät syrjäytymistä ja luovat edellytyksiä asukkaiden 
omatoimiselle liikkumiselle, kohtaamiselle ja hyvinvoinnille.

Porissa 14.11.2022
Christa Lahto
Matti Välimäki
Niko Viinamäki"

Ehdotus
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Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 191
Aloite kyselyn teettämisestä Porin lukion ja Porin lyseon opiskelijoille opiskeluarjen 
sujuvuudesta ja mahdollisten muutostoimien selvittämisestä tulosten pohjalta, 
valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Reetta Vähätalo-
Amhdak

PRIDno-2022-6190

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittava valtuutettu Reetta Vähätalo-Amhdak 
jättivät valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Aloite kyselyn teettämisestä Porin lukion ja Porin lyseon opiskelijoille opiskeluarjen 
sujuvuudesta ja mahdollisten muutostoimien selvittämisestä tulosten pohjalta.

Porin yhdistettiin perustellusti kaksi lukiota sekä kaksi yläkoulua sivistyslautakunnan 
päätöksellä ja oppilaat aloittivat uuden arkensa Porin lukiossa ja Porin lyseossa tänä 
syksynä. Alkusyksystä ilmi tuli puutteita erityisesti lukiolaisten opiskeluarjen 
sujuvuudessa. Tietojemme mukaan osaan epäkohdista on tehty jo muutoksia ja 
tilanne on edenneet suotuisaan suuntaan. Silti olemme saaneet oppilaiden ja 
opiskelijoiden taholta viestiä, että he toivoisivat tulevansa kuulluksi epäkohdista, jotka 
muuttuneessa ja kooltaan kasvaneessa kouluympäristössä vielä kuormittavat nuoria. 
Huolta on tullut ilmi mm. kiireen tunnusta kouluarjessa, koulutilojen viihtyvyydestä 
sekä lukiossa kurssien liian nopeasta täyttymisestä ilmoittautumisen yhteydessä. 
Nuoren koulupäiviin tulisi mahtua myös taukoja ja ikätovereiden kanssa yhdessä 
vietettyä aikaa. Nyt aikaa saattaa kulua kohtuuttomasti esimerkiksi suunnistamiseen 
seuraavaan luokkatilaan, parkkipaikan etsimiseen tai ruokalassa sopivan 
istumapaikan löytämiseen.

Kouluterveyskyselyistä on käynyt ilmi, että nuoret ovat aiempaa ahdistuneempia. 
Muun muassa korkeakoulujen opiskelijavalinnan uudistuksen epäillään olevan 
osaltaan nuorten lisääntyneen stressin ja kuormittuneisuuden taustalla, myös 
toipuminen koronapandemian aiheuttamasta lisäkuormituksesta on vielä kesken. 
Opiskeluhuollon ja terveyspalvelujen siirtyessä hyvinvointialueille vuodenvaihteessa, 
Porin kaupungille jää merkittävä rooli ennaltaehkäisevässä työssä nuorten 
hyvinvoinnin kannalta. Nuorten omien vaikutusmahdollisuuksien tukeminen lisää 
tunnetusti nuorten hyvinvointia. Sivistyslautakunta kantaa vastuun koulumuutosten 
vaikutuksista nuoriin ja ehdottammekin, että Porin lukiossa ja Porin lyseossa tehtäisiin 
kaikille oppilaille ja opiskelijoille kysely kouluarjen sujuvuudesta heidän 
näkökulmastaan ja että siinä mahdollisesti ilmi tulevien muutostarpeiden 
toteuttamismahdollisuuksia selvitetään.

 

Porissa 14.11.2022

Reetta Vähätalo-Amhdak, Porin vihreä valtuustoryhmä

Nelly Pitkänen, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Hanna Sinisalmi, Porin vihreä valtuustoryhmä

Sanna Grönmark, Porin vihreä valtuustoryhmä
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Laura Pullinen, Porin vihreä valtuustoryhmä

Minna Haavisto, Porin vihreä valtuustoryhmä

Timo Aro, Porin vihreä valtuustoryhmä

Mika Tuhkanen, Porin vihreä valtuustoryhmä

Henna Kyhä, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Juha Joutsenlahti, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Neea Kähkönen, Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä

Tiina Puska, Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä

Matti Välimäki, Perussuomalaisten valtuustoryhmä

Raija Koskiranta, Keskustan valtuustoryhmä

Tapio Huhtanen, Keskustan valtuustoryhmä

Hanna Raitakari Kokoomuksen valtuustoryhmä

Mikael Ropo, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Aila Haikkonen, Keskustan valtuustoryhmä

Juha Kantola, Keskustan valtuustoryhmä

Jussi Ihamäki, Kokoomuksen valtuustoryhmä

Mikko Pakkasela, Kokoomuksen valtuustoryhmä"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 192
Liikettä nyt valtuustoryhmän muodostaminen

PRIDno-2022-6192

Hallintosäännön 95 §:n mukaan valtuutetut voivat valtuustotyöskentelyä varten 
muodostaa valtuustoryhmiä. Valtuustoryhmän muodostamisesta, nimestä ja 
puheenjohtajasta on annettava valtuustolle kirjallinen ilmoitus, joka on kaikkien 
ryhmään liittyvien valtuutettujen allekirjoitettava. Ilmoitus jätetään valtuuston 
puheenjohtajalle. Valtuusto hyväksyy valtuustoryhmien nimet. Hallintosäännön 97 §:n 
mukaan liittymisestä valtuustoryhmään ja siitä eroamisesta valtuutetun on 
ilmoitettava kirjallisesti valtuustolle. Liittymisilmoitukseen on liitettävä asianomaisen 
ryhmän kirjallinen hyväksyminen. Jos valtuutettu on erotettu valtuustoryhmästä, 
valtuustoryhmän on ilmoitettava tästä kirjallisesti valtuustolle.

Valtuutettu Niko Viinamäki on jättänyt valtuuston kokouksessa seuraavan ilmoituksen:

"Porin Kaupunginvaltuustolle

Me allekirjoittaneet kaupunginvaltuutettu Niko Viinamäki ja varavaltuutettu Jari 
Haapaniemi perustamme uuden valtuustoryhmän "Liikettä Nyt valtuustoryhmä" ja 
liitymme sen jäseniksi.

Ryhmän puheenjohtajana toimii Niko Viinamäki.

Meidät on erotettu ti 25.10.2022 "Porin Perussuomalaisten valtuustoryhmästä" Porin 
Perussuomalaisten paikallisyhdistyksen hallituksen toimesta.

Porissa 14.11.2022

kaupunginvaltuutettu Niko Viinamäki

varavaltuutettu Jari Haapaniemi"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää merkitä ilmoituksen tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Tiedoksi
Hallintoyksikkö/LUMU-tiimi, Aapeli-tuki/käyttäjähallinta, ICT-yksikkö/Helpdesk, 
tarkastustoimi, viestintäyksikkö
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§ 193
Ruosniemen pyörätiet kuntoon, valtuustoaloite, Porin Vasemmistoliiton valtuustoryhmä, 
ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Jani-Petteri Pajukoski

PRIDno-2022-6193

Porin vasemmistoliiton valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Jani-
Petteri Pajukoski jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"VALTUUSTO ALOITE

RUOSNIEMEN PYÖRÄTIET KUNTOON

Ruosniemen koululaiset ovat saamassa uuden terveen koulun niin on myös 
perusteltua saattaa alueen pyörätiet myös asianmukaiseen kuntoon.

Ruosniementie koko osuudelta tarvitsee uuden pinnoitteen. Pyörätie on kuoppainen 
sekä halkeilee ja heinä kasvaa läpi asfaltin monin kohdin. Pyörätie tulee pääväyläksi 
alueen koululaisille ja on vaarallinen pienille pyörille ja yleistyneille 
sähköpotkulaudoille ja pyörille. Moni pyöräilijä on jo siirtynyt pyöräilemään 
katuosuudelle.

Sama koskee ruosniemen tieltä lähtevää pohjoisväylän osuutta sekä puolet 
keisariviitantien pyörätietä.

Myös jääräntien pyörätie on huonossa kunnossa ja toejoen lasten koulutie uuteen 
kouluun.

Valtuutetun suomin oikeuksin

Jani-Petteri Pajukoski

Porissa 14.11.2022

Milka Tommila

Virtanen Rami

Mika Aho

Antero Kivelä

Markku Tanttinen

Jaakko Jäntti

Raisa Ranta"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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Kunnallisvalitus
§169, §170, §171, §172, §174, §175, §176, §177

Kunnallisvalitusohje
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella.

Valitusoikeus
Päätökseen saa hakea muutosta:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä
kunnan jäsen.

Valitusaika
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen
Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle. 

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku
Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4
Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi
Faksinumero:            029 56 42414
Puhelinnumero:         029 56 42400
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
Valituksessa on ilmoitettava:
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1.  
2.  

3.  
4.  

1.  
2.  

3.  

päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.
Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.
Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. 

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori
Käyntiosoite:            Palvelupiste Porina, Yrjönkatu 13
Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi
Faksinumero:           (02) 634 9417
Puhelinnumero:        (02) 623 4470
Vaihde                      (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
maanantai               10 - 16
tiistai-torstai              8 - 16
perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä. 
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Kunnallisvalitus
§178

Kunnallisvalitusohje
Päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella Turun hallinto-oikeudelta.

Valitusoikeus

Tähän päätökseen saa hakea muutosta

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen)
kunnan jäsen
viranomainen toimialaansa kuuluvissa asioissa
maakunnan liitto ja kunta, joiden alueella kaavassa osoitetulla maankäytöllä on 
vaikutuksia
rekisteröity paikallinen tai alueellinen yhteisö toimialaansa kuuluvissa asioissa 
toimialueellaan.

Valitusaika

Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Kunnan jäsenen, asianosaisen ja muun valittamaan oikeutetun katsotaan saaneen 
päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä 
yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen

Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle.

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku

Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4

Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi

Faksinumero:            029 56 42414

Puhelinnumero:         029 56 42400
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Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö

Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.

Valituksessa on ilmoitettava:

päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.

Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu

Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.

Pöytäkirja

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori

Käyntiosoite:            Palvelupiste Porina, Yrjönkatu 13

Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi

Faksinumero:           (02) 634 9417

Puhelinnumero:        (02) 623 4470

Vaihde                      (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
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maanantai               10 - 16

tiistai-torstai              8 - 16

perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä.
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Muutoksenhakukielto
§167, §168, §173, §179, §180, §181, §182, §183, §184, §185, §186, §187, §188, §189, 
§190, §191, §192, §193

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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